
Nova sredstva omogućit će još veća 
ulaganja u razvoj svih segmenata društva

VELEUČILIŠTE U VIROVITICI 

Umjetnom inteligencijom 
doći će do kvalitetnijih 
istraživanja i odgovora na 
izazove tržišta i gospodarstva 

SPORT
ČLANOVI KARATE KLUBA 
VIROVITICA BRILJIRALI NA 
PRVENSTVU HRVATSKE 

Sara Malčec i Matija 
Relić okitili se 
naslovom državnih 
prvaka, Maksu Luki 
Šenjugu srebro str. 21
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Prva etapa brze ceste 
gradit će se za čvorište u 
Špišić Bukovici 
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NAKON GOTOVO DVIJE GODINE USKOK ZAVRŠIO OPSEŽNU ISTRAGU, 
RJEŠENJE PROŠLOG TJEDNA STIGLO NA ADRESU GRADSKE UPRAVE

USKOK odbacio kaznene prijave protiv Ivice Kirina i 
suradnika u ”slučaju Palm“ str. 2

ŠESTI NOVI VRTIĆ NA PODRUČJU 
VIROVITIČKO-PODRAVSKE ŽUPANIJE 

Vrtić „Lipa“ za najmlađe 
stanovnike općine Čađavica 
otvorili ministrica Tramišak i 
župan Andrović str. 8

U VIROVITICI PREDSTAVLJENE MOGUĆNOSTI FINANCIRANJA „EU FONDOVI 2021. – 2027. – NOVE PRILIKE“



1. SVIBNJA 2021. I SUBOTA I VIROVITIČKI LISTAKTUALNO2 I

• MASOVNO CIJEPLJENJE PROTIV 
COVIDA-19 POČINJE I U VPŽ 

Na Viroexpu tri punkta, 
jedan je “drive-in“ 

Od ponedjeljka, 3. svibnja, počinje organizirano 
cijepljenje protiv Covida-19, bolesti koju uzrokuje 
koronavirus. Cijepljenje će se obavljati najprije u 
Virovitici kod hale Viroexpa, i to u ponedjeljak od 9 do 
14 sati, a od utorka do petka te u tjednima koji slijede 
svaki radni dan od 8 do 20 sati. Na prostoru Viroexpa 
bit će tri punkta: dva u hali Viroexpa i jedan „drive in“ 
na natkrivenom dijelu kod navedene hale.
- Na području Virovitičko-podravske županije masov-
no cijepljenje počinje od 3. svibnja, a svi zainteresirani 
moraju se javiti svojim obiteljskim liječnicima - kazao 
je načelnik Stožera civilne zaštite VPŽ Marijo Klement.
Inače, idući tjedan na područje Virovitičko-podravske 
županije počet će dolaziti značajnije doze Pfizer cjepi-
va, a u planu je nakon Virovitice masovno cijepljenje 
organizirati i u Slatini, Orahovici i Pitomači. 
Do sada se obiteljskim liječnicima predbilježilo 
6500 osoba koje su zainteresirane za cijepljenje, a 
prema riječima dr. Miroslava Venusa, na području 
Virovitičko-podravske županije je oko 60.000 osoba 
(starijih od 18 godina) potencijalno za cijepljenje.
- Jedini način da prekinemo ovu agoniju uzrokovanu 
koronavirusom je procijepljenost, a ona se postiže 
kada se procijepi 60 do 70 posto onih koji se trebaju 
cijepiti - naglasio je dr. Miroslav Venus.
Do sada su prvom dozom cijepljene 12.372 osobe, a za 
osam tjedana postigla bi se željena procijepljenost.

K. T. 

• PO CIJENI OD 25O KN
U zavodu “Sv. rok“ testiraju 
s brzim antigenskim 
testovima 
U prostorijama 
županijskog Zavoda 
za javno zdravstvo 
„Sv. Rok“ od četvrtka, 
22. travnja, mogu se 
obaviti i brzi antigen-
ski testovi. Najavio je 
to dr. Miroslav Venus, 
ravnatelj Zavoda, istaknuvši kako je riječ o testu koji će 
ponajviše pomoći onima koji moraju na put u inozem-
stvo. 
- Budući da neke zemlje priznaju i brzi antigenski test na 
koronavirus, i mi smo ga odlučili ponuditi kao uslugu. 
Uzimanje uzoraka provodi se na građanima poznatom 
punktu – u kontejneru u krugu bolnice. Na sam test 
potrebno je pričekati između pola sata do sat vremena, a 
cijena mu je 250 kuna (na hrvatskom jeziku), a 270 ako 
se rezultati traže na engleskom jeziku - objašnjava dr. 
Miroslav Venus.
Oni koji se žele brzo testirati na koronavirus moraju 
slijediti sljedeću proceduru – prvo se prijaviti putem 
stranice Zavoda (www.zzjzvpz.hr), gdje se nalaze i de-
taljne upute kako se testovi provode. Potom je potrebno 
ispuniti obrazac i uplatiti potreban novčani iznos. 
Potrebno se potom javiti Zavodu, u kojem će dobiti 
točan termin uzimanja uzorka za test. Testovi će se raditi 
od ponedjeljka do petka od 13 do 15 sati, a subotom i 
nedjeljom od 9 do 12 sati. Brojevi na koje se potrebno 
javiti prije dolaska na test, a nakon ispunjavanja obrasca 
i uplate su 099/582-6909 i 099/582-6920.  

M. Lo. 

INFO KUTAK NAKON GOTOVO DVIJE GODINE USKOK ZAVRŠIO OPSEŽNU ISTRAGU, RJEŠENJE PROŠLOG TJEDNA STIGLO NA ADRESU GRADSKE UPRAVE 

USKOK odbacio kaznene prijave protiv 
Ivice Kirina i suradnika u “slučaju Palm“ 

Odsjek USKOK-a u Osijeku 
odbacio je u ponedjeljak, 
19. travnja, kaznene pri-
jave protiv Ivice Kirina kao 
prvoosumnjičenog te Sanje 
Kirin i Vesne Grbac kao 
drugo i treće osumnjičene u 
„slučaju Palm“.
Završena je time velika 
USKOK-ova istraga u jednoj 
od najtežih afera u povijesti 
Virovitice, nestanku oko 17 
milijuna kuna iz gradske bl-
agajne. Ivicu Kirina, Sanju 
Kirin i Vesnu Grbac prije 
dvije godine tužili su Slo-
bodarska stranka Hrvatske 
(SSH), Živi zid, gradski 
vijećnik Darko Lešković, 
predsjednik Mosta Nikola 
Grmoja te građanka Gor-
dana Mišić zbog sumnje u 
zlouporabu položaja i ovlas-
ti, zlouporabe povjerenja u 
gospodarskom poslovanju, 
kazneno djelo pronevjere i 
zločinačko udruženje.
Tužitelji su ih teretili da 
su sudjelovali u izvlačenju 
novca iz gradske blagajne, 
kao i za manjak nadzora 
nad bivšim pročelnikom 
za financije i gospodarstvo 
Sinišom Palmom, odnosno 
kao odgovorne u cijeloj 
aferi.
O Rješenju USKOK-a koji je 
tužbe odbacio i u iscrpnom 
izvješću donio obrazloženje 
završene istrage “slučaja 
Palm”, a koje je u srijedu, 
21. ožujka, stiglo na adresu 
virovitičke Gradske up-
rave, javnost je izvijestio 
gradonačelnik Ivica Kirin 
sa zamjenicima Damirom 
Marenićem i Vlastom Hon-
jek-Golinac na konferenciji 
za medije.
U Rješenju stoji, između 
ostalog, da „nije spor-
no da je Ivica Kirin kao 
gradonačelnik Grada Viro-
vitice odgovoran za zakonito 
raspolaganje novcem Grada 
Virovitice”, niti je sporno da 
je Državni ured za reviziju 
prilikom obavljanja revizije 
bio dužan kontrolirati za-
konitost financijskog poslo-
vanja Grada Virovitice.
No, USKOK donosi i 
sljedeće: “zaključno, iz 
sadržaja provedenih izvida 
ne proizlazi da bi bilo tko, 
osim Siniše Palma, na bilo 
koji način sudjelovao u 
protupravnom prisvajanju 
novca na štetu Grada Viro-
vitice ili prikrivanju nave-
denih radnji, slijedom čega 
nema niti osnovane sum-
nje da bi prijavljene osobe 
počinile kaznena djela za 
koja se terete, niti su u rad-

njama bilo koje prijavljene 
osobe ostvarena obilježja 
drugih kaznenih djela za 
koje se progon poduzima 
po službenoj dužnosti, slije-
dom čega je kaznene prijave 
protiv I. osum. Ivice Kirina, 
II. osum. Sanje Kirin i III. 
osum. Vesne Grbac valjalo 
odbaciti”, stoji, između os-
talog, u Rješenju.

VODI SE SPOR I 
PROTIV BANKE

Gradonačelnik Ivica Ki-
rin rekao je kako se ovo 
Rješenje dugo čekalo i da je, 
bez obzira na iznos novca, 
najveća šteta u izgubljenom 
mladom životu koji više nit-
ko ne može vratiti.
- Mnogo toga je o cijelom 
slučaju do sada izrečeno i o 
njemu ne bih puno ponavl-
jao. Ističem činjenicu da mi 
kao Grad Virovitica nakon 
ovog Rješenja i dalje nas-
tavljamo s pravnim postup-
cima kako bismo namirili 
štetu po gradski proračun. 
Pokrenuli smo postupak 
protiv poslovne banke na 
Trgovačkom sudu, gdje smo 
uz tužbu priložili i potrebne 
nalaze sudskih vještaka. Taj 
postupak se nastavlja, kao 
i svi ostali postupci koji će 
proizići iz toga da se namiri 
šteta, ona u novcu. No, onu 
najveću, gubitak mladog 
života, ne možemo više 

nikada nadoknaditi - rekao 
je Kirin i napomenuo kako 
unatoč Rješenju USKOK-a, 
a koje njega i suradnike 
oslobađaju svake krivnje, ne 
osjeća ni radost ni olakšanje, 
već težinu zbog slučaja koji 
traje gotovo dvije godine 
i koji je obilježio svakog 
od djelatnika i suradnika 
Gradske uprave.
Što je, dakle, otkrila istra-
ga USKOK-a? U Rješenju, 
između ostalog, ističu kako 
su tijekom provođenja iz-
vida pribavljeni podaci 
o službenim ovlastima 
službenih osoba Grada Vi-
rovitice, ispitani suradnici, 
kolege, članovi obitelji i poz-
nanici pokojnog S. Palma, 
analizirana dokumentacija 
poslovanja Gradske uprave 
i Košarkaškog kluba, bank-
ovni podaci o sredstvima na 
računima S. Palma, podaci 
o okolnostima pronalaska 
tijela i smrti Siniše Palma, 
zatraženi telefonski ispisi i 
pribavljeni podaci iz kladi-
onica i internetskih kladi-
onica…

POTVRĐEN TRAG 
NOVCA 

Istraga je u mnogočemu 
potvrdila i nalaz Mini-
starstva financija u vezi s 
načinom na koji je Siniša 
Palm od 2013. do 2019. 
godine “bez bilo kakve 

pravne osnove, nezakonito 
i kontinuirano raspolagao 
novcem Grada Virovitice”. 
Konkretno, “osobno je vršio 
podizanje novca na banko-
matu s računa Grada Viro-
vitice u ukupnom iznosu 
od 6.722.700 kuna, da je 
na šalteru banke osobno 
podigao ukupno 239.000 
kuna, te davao naloge za 
prijenos novca na račun 
Košarkaškog kluba Viro-
vitica u ukupnom iznosu 

od 9.942.300, što sveu-
kupno iznosi 16.904.000 
kuna, dok šteta za Grad 
Viroviticu iznosi ukupno 
17.246.378,86 kuna (zajed-
no sa zateznim kamatama 
zbog “minusa” na računu 
od 342.378,86 kuna). Na-
vedene transakcije nisu bile 
evidentirane ni vidljive u 
poslovnim ispravama Gra-
da Virovitice (financijskim 
izvješćima, bankovnim iz-
vodima)”.
Istraga je utvrdila kako je 
Siniša Palm jedini godi-
nama imao stvaran uvid 
u stanje na računu Grada 
te da je falsificirao izvode 
kojima je prikrivao stvarno 
stanje.
Podaci Zagrebačke banke 
(digitalni podaci o logiranju 
u sustav) pokazuju kako je 
“u razdoblju od 2014. do 
2019. godine Siniša Palm s 
ukupno 2329 zasebnih logi-
ranja (spajanja) vršio uvid 
u stanje kunskog računa 
Grada Virovitica, a da na-
vedeni uvid u navedenom 
razdoblju nitko drugi nije 
vršio.”  

NA KLAĐENJE 
POTROŠIO 

40 MILIJUNA KUNA
Ono što se tijekom istrage 
USKOK-a također čekalo 
je odgovor na pitanje – što 

• Ističem činjenicu da mi kao Grad Virovitica 
nakon ovog Rješenja i dalje nastavljamo s 
pravnim postupcima kako bismo namirili 
štetu po gradski proračun. Pokrenuli 
smo postupak protiv poslovne banke na 
Trgovačkom sudu, gdje smo uz 
tužbu priložili i potrebne nalaze 
sudskih vještaka. Taj postupak 
se nastavlja, kao i svi ostali koji 
će proizići iz toga da se namiri 
šteta, ona u novcu. No onu 
najveću, gubitak mladog 
života, ne možemo više 
nikada nadoknaditi, 
rekao je Kirin. 

Marija Lovrenc 
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IN MEMORIAM 
Preminuo Vinko 
Brođanac, 
branitelj, ratni 
zapovjednik i 
bivši gradinski 
vijećnik 

Hrvatski branitelj, istak-
nuti ratni zapovjednik i časnik 
Hrvatske vojske te bivši pred-
sjednik Općinskog vijeća Gra-
dine Vinko Brođanac preminuo 
je 18. travnja nakon posljedica 
teškog infarkta. 
Među prvima je u listopadu 
1990. godine zadužio oružje, 
sudjelovao u naoružavanju 
domoljuba u svom selu i krenuo 
u obranu domovine te bio 
zapovjednik dobrovoljačke de-
setine u Brezovici. Godine 1991. 
bio je jedan od zapovjednika 
postrojbi u 50. samostalnom 
bataljunu. Formiranjem 127. 
brigade u veljači 1992. dobiva 
čin satnika, zapovjednik je 3. 
satnije u 1. bojni. Iste godine 
imenovan je zapovjednikom 
Samostalne domobranske 
bojne, a 1994. bio je imeno-
van zapovjednikom logistike 
u 136. brigadi. Godine 1995. 
imenovan je zapovjednikom 
Logističke satnije 81. gardijske 
bojne HV-a. Kao pripadnik 
spomenutih postrojbi sud-
jelovao je u brojnim ratnim 
akcijama i operacijama. Počevši 
od opkoljavanja virovitičke 
vojarne 21./22. siječnja 1991. 
godine, obrambenom djelovan-
ju ZNG-a na području Pounja 
kod Hrvatske Kostajnice, pa 
oslobađanju karaule u Novom 
Gradcu (akcije koju je i vodio), 
oslobađanju vojarne u Viro-
vitici te oslobađanju Bilogore, 
borbama na pakračkom ratištu, 
borbama u Istočnoj Posavini i 
sl. Za svoje doprinos u obrani 
Republike Hrvatske više je puta 
odlikovan.
Bio je osnivač Temeljnog ogran-
ka HDZ-a Brezovica i njen prvi 
predsjednik. U više mandata 
bio je član Općinskog vijeća 
općine Gradina, a obnašao je 
i dužnost predsjednika Vijeća. 
Bio je i vijećnik Županijske 
skupštine Virovitičko-
podravske županije te predsjed-
nik Mjesnog odbora Brezovica u 
tri mandata.
Počivao u miru!

NAKON GOTOVO DVIJE GODINE USKOK ZAVRŠIO OPSEŽNU ISTRAGU, RJEŠENJE PROŠLOG TJEDNA STIGLO NA ADRESU GRADSKE UPRAVE 

USKOK odbacio kaznene prijave protiv 
Ivice Kirina i suradnika u “slučaju Palm“ 

je s poveznicom Siniše 
Palma i kladionica, što je 
ICV jedini istražio još iste 
godine?
USKOK se dotaknuo i tog 
dijela, obrazloživši kako 
su tijekom izvida, uz do-
kumentaciju, korišteni i 
iskazi zaposlenica kladi-
onica Super sport u Viro-
vitici.
Istragom je utvrđeno kako 
je pokojni Siniša Palm 
godinama bio registriran 
korisnik dvije Super sport 
kladionice u Virovitici. 
Zaposlenice kladionica 
navele su kako su ga znale 
viđati 3-4 puta tjedno, a 
neke i svakodnevno. U 
neke kladionice, stoji u 
Rješenju, nije ulazio ako 

bi vidio da je u njima bilo 
ljudi.
U kladionicama bi 
vršio uplatu na svoj 
kladioničarski račun. Up-
late su bile u pojedinačnim 
iznosima. Uplaćivao bi, 
ovisno o kladionici, “okru-
glo” – između 2 tisuće do 
maksimalno 15 tisuća 
kuna – odjednom.
Znakovit je taj iznos od 
15.000 kuna, budući da 
je, prema riječima jedne 
od zaposlenica, to mak-
simalan iznos “do kojeg 
kladionica nije obvezna 
podatak slati u centralu 
zbog zakonske obveze 
izvješćivanja vezano za 
sumnju na pranje novca 
i financiranje terorizma”.  

Tako bi, kada bi i podizao 
novac koji je dobio na 
kladionici, on uvijek izno-
sio ispod tog limita.
No nije se kladio samo go-
tovinom – novac je znao 
prebacivati s računa na 
račun u kladionici, a klad-
io se i putem online kladi-
onica tipa Casino. Istraga 
je utvrdila kako je samo u 
Super sport kladionicama 
u Virovitici Siniša Palm 
uplatio gotovinu u iznosu 
od 11.643.952,30 kuna, a 
dodatnih 5.758.229,00 
kuna uplatio je sa svog 
tekućeg računa na račun 
kladionice. To je ukupno 
17.402.181,30 kuna.
No, zbrojni podaci do 
kojih je došao USKOK 

koristeći uplate listića, 
ali i podatke o igrama na 
sreću Casino, pokazali su 
da je Siniša Palm „koris-
tio ukupno 40.021.036,39 
kuna, a da je ukupan iznos 
njegovih dobitaka iznosio 
26.149.632,37 kuna”.

GDJE JE TU 
„GRADSKI 
NOVAC”?

USKOK je vezano uz to 
zaključio da “svi nave-
deni rezultati provedenih 
izvida ukazuju na ned-
vojbeni zaključak da je 
Siniša Palm kao službena 
osoba u Gradu Virovitici 
zlorabio svoj položaj i ov-
lasti te u opisanom razdo-
blju kroz osobno podizan-

je novca s računa Grada 
Virovitice na bankomatu 
i u poslovnici banke, kroz 
transferiranje novca na 
račun Košarkaškog klu-
ba Virovitica i njegovo 
podizanje i prebacivanje 
na privatni račun pro-
tupravno prisvojio uku-
pno 16.904.000 kuna na 
štetu Grada Virovitice te 
ukazuju na nedvojbeni 
zaključak o krivotvorenju 
i uporabi krivotvorenih is-
prava (bankovnih izvoda) 
od strane Siniše Palma u 
Gradu Virovitica upravo s 
ciljem prikrivanja takvog 
nezakonitog raspolaganja 
novcem, kao i na učestalo 
klađenje i trošenje tako 
pribavljenog novca putem 
uplata u kladionici”.

USKOK zaključuje i 
„da iz svih prib-
avljenih poda-
taka ne proizlazi 
da bi u opisanim 
novčanim tran-
sakcijama sud-
jelovala bilo koja 
druga osoba, kako 
u pogledu protu-
pravnog transfer-
iranja i podizanja 
novca s računa Gra-
da Virovitice, tako 
ni u pogledu prisva-
janja ili trošenja tako 
pribavljenog novca 
niti da bi bilo tko sud-
jelovao u prikrivanju 
opisanih nezakonito-
sti“.
Jedna je, dakle, istraga 
gotova, nakon gotovo 
dvije godine, a o na-
doknadi štete posljed-
nju riječ će dati sud.

S konferencije za medije

Iz Rješenja 
USKOK-a
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U VIROVITICI PREDSTAVLJENE MOGUĆNOSTI FINANCIRANJA „EU FONDOVI 2021. – 2027. – NOVE PRILIKE“

Nova sredstva omogućit će još veća ulaganja 
u razvoj svih segmenata društva

Dvorcu Pejačević 
u ponedjeljak, 26. 
travnja, održano 
je informativno 

događanje pod nazivom 
„EU fondovi 2021. – 2027. 
– Nove prilike“. Riječ je o 
seriji predstavljanja koje 
organizira Ministarstvo re-
gionalnoga razvoja i fondova 
Europske unije kao koordi-
nacijsko tijelo za informa-
tivno-edukativne aktivnosti 
o EU fondovima. Virovitica 
je tako nakon Zadra post-
ala drugi grad u Hrvatskoj  
domaćin ovog događanja, a 
na kojemu su detaljno pred-
stavljeni: Nacionalni plan 
oporavka, Kohezijska poli-
tika 2021.-2027., Europski 
socijalni fond +, Mogućnosti 
financiranja projekata 
za pomorstvo i ribarstvo 
te dosadašnja iskustva u 
provedbi projekata i naučene 
lekcije. 
U programu koji su zain-
teresirani mogli pratiti i 
putem internetskog pri-
jenosa sudjelovali su 
gradonačelnik Ivica Ki-
rin, župan Igor Andrović, 
državna tajnica Ministarstva 
prostornoga uređenja, gra-
diteljstva i državne imovine 
Sanja Bošnjak, državni tajnik 
u Ministarstvu regionalnoga 
razvoja i fondova Europske 
unije Šime Erlić (online), 
državni tajnik u Ministar-
stvu rada, mirovinskog sus-
tava, obitelji i socijalne poli-
tike Dragan Jelić, državni 
tajnik u Ministarstvu pol-
joprivrede Zdravko Tušek, 
ravnatelj Središnje agencija 
za financiranje i ugovaranje 
programa i projekata Europ-
ske unije Tomislav Petric, 
ravnateljica Razvojne agen-
cije VTA Tihana Harmund, 
zamjenica ravnateljice 
Razvojne agencije VIDRA 
Željka Vuković, član Up-
rave Hrvatskih šuma Igor 
Fazekaš i ravnatelj Agencije 
za plaćanje u poljoprivredi, 
ribarstvu i ruralnom razvoju 
Antun Vujić.
Na samom početku 
događanja govorilo se i o 
dosadašnjim rezultatima 
korištenja EU fondova 
na području Virovitičko-
podravske županije koja 
je prepoznata kao jedna 
od najuspješnijih koris-
nika sredstava iz EU fon-
dova. U kratkom video 
prikazu istaknuti su neki 
od najznačajnijih projekata 
koji su do sada provedeni 
i koji su svojom realizaci-
jom promijenili vizuru gra-
dova i općina na području 

V i r o v i t i č k o - p o d r a v s k e 
županije te pridonijeli 
kvalitetnijim životnim uv-
jetima za građane. 

PROJEKTIMA 
PROMIJENILI VIZURE 

GRADOVA 
U uvodnom obraćanju 
nazočne je pozdravio 
gradonačelnik Ivica Kirin, 
koji je rekao kako je Viro-
vitica u proteklom razdo-
blju povukla više od 100 
milijuna eura kroz projekte 
financirane iz EU fondova. 
Spomenuo je obnovljen dvo-
rac i park, ali i druge velike 
projekte čija provedba ovisi i 
o dobroj suradnji s partneri-
ma i nadležnim tijelima. 
- Virovitica je prošle go-
dine proglašena prvakom u 
povlačenju EU sredstava za 
projekte. Pretekli smo veće 
gradove koji imaju veću 
fiskalnu moć jer smo se na 
vrijeme ekipirali, a imali 
smo i prvu razvojnu agen-
ciju te vrste u Hrvatskoj. 
Danas je riječ o kadru koji 
je sposoban raditi na projek-
tima ne samo za grad Viro-
viticu, već i za gospodarstvo 
i ostale segmente društva. 
U dosadašnjem radu zah-
valjujem ministrici Nataši 
Tramišak i njenim ljudima iz 
ministarstva na potpori, kao 
i svima koji su sudjelovali 
u kreiranju i provedbi pro-
jekata. Osim nas iz Grada, 
na projektima revno radi 
i Virovitičko-podravska 
županija, načelnici u 
općinama, a u novom razdo-
blju jedan od najvećih pro-
jekata koji nas sve čeka i koji 
nam je prioritet je brza cesta 
- rekao je I. Kirin.
Župan Igor Andrović na-
pomenuo je kako je na 

području VPŽ odrađeno 
projekata u vrijednosti od 
čak 2,4 milijarde kuna. Riječ 
je o projektima iz područja 
gospodarstva, razvoja poljo-
privrede, zdravstva, obrazo-
vanja, turizma…
- Sve su to projekti koji 
su sigurno pridonijeli 
poboljšanju kvalitete života 
ljudi na području Virovitičko-
podravske županije, a sada 
je vrijeme pripreme za novi 
financijski okvir kojeg na 
primjeru prošlog želimo 
dočekati sa spremnim pro-
jektima. Među najvećima 
koji nas čekaju su i oni koji 
se tiču i Razvojnog spora-
zuma za Slavoniju, Baranju i 
Srijem, a za koje smo već do-
bili tehničku dokumentaciju. 
Konkretno riječ je o novoj 

sušionici povrća, Centru za 
pametnu poljoprivredu i 
za geotermalni potencijal i 
druge projekte - istaknuo je 
I. Andrović. 
Ministrica regionalnog raz-
voja i fondova EU Nataša 
Tramišak naglasila je kako 
je završen višegodišnji fi-
nancijski okvir koji je trajao 
do 2020. godine, a u kojem 
je Hrvatska prvi put mogla 
koristiti europske struk-
turne i investicijske fondove. 
Pred Hrvatskom je novo i 
izazovno programsko razdo-
blje, rekla je. 
- Pred nama su nove, 
izdašne prilike u okviru 12,7 
milijardi eura sredstava 
novog višegodišnjeg finan-
cijskog okvira. Naravno, 
najizdašnija politika EU je 

upravo kohezijska politika 
koja ima za cilj ravnomjer-
ni regionalni razvoj diljem 
država članica. Upravo iz tog 
razloga i na ovaj način na 
lokalnoj i regionalnoj razini 
želimo približiti i fondove EU 
i nove prilike. Događanjima 
poput ovog u Virovitici in-
formiramo zainteresirane i 
otvaramo daljnje konzult-
acije i participativan proces 
upravo u završetku izrade 
naših novih operativnih pro-
grama. Vjerujem da ćemo 
zajedno s lokalnom i region-
alnom razinom i na tragu 
uspješnih priča i projekata 
koji su realizirani od 2014. 
do 2020. godine nastaviti 
jednako, te još uspješnije ko-
ristiti nova sredstva u razdo-
blju pred nama, do 2027. go-

dine - poručila je ministrica 
N. Tramišak. 

PRIMJERI DRUGIMA    
Nastavak uspješnog 
korištenja sredstava koje 
su Hrvatskoj na raspo-
laganju u novom razdoblju 
do 2027. godine poželio je 
i Tomislav Petric, ravnatelj 
Središnje agencije za finan-
ciranje i ugovaranje pro-
grama i projekata Europske 
unije. Govoreći o području 
V i r o v i t i č k o - p o d r a v s k e 
županije naglasio je kako je 
uspješnim ulaganjem u ka-
dar, razumijevanjem tema-
tike i kvalitetnim projektima 
uspješno iskorišteno 400 
milijuna kuna samo za ob-
novu kulturne baštine kroz 
dvorce i kurije, dok se njiho-
va vrijednost kroz iskorišteni 
turistički potencijal tek 
očekuje u budućnosti. 
- Kao što znate naša uloga 
je provedba svih projekata 
koje provodimo zajedno 
s ministarstvima, a cilj 
ovakvih događanja je pr-
ezentirati koje su to prilike 
dosad iskorištene i koji su 
projekti uspješno realiz-
irani, poput ovog Dvorca 
Pejačević u Virovitici, a 
koji je s drugim projektima 
na području Virovitičko-
podravske županije primjer 
za cijelu Hrvatsku i kojem se 
svi dive. Ovo je prilika vidjeti 
i s kojim smo se izazovima 
susretali posljednje četiri 
godine u provedbi projekata 
kako bismo naše korisnike 
što bolje pripremili da sve 
prilike koje su pred nama 
što bolje iskoristimo te izb-
jegnemo najčešće poteškoće 
u provedbi - rekao je T. Pet-
ric. 
Tijekom prezentacija Šime 

• Virovitica je prošle godine proglašena prvakom u povlačenju EU 
sredstava za projekte. Pretekli smo veće gradove koji imaju veću fiskalnu 
moć jer smo se na vrijeme ekipirali, a imali smo i prvu razvojnu agenciju 
te vrste u Hrvatskoj. Danas je riječ o kadru koji je sposoban raditi na 
projektima ne samo za grad Viroviticu, već i za gospodarstvo i ostale 
segmente društva, rekao je gradonačelnik Ivica Kirin. 

Marija Lovrenc, Foto: K. T., M. L.
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Erlića, državnog tajnika u 
Ministarstvu regionalnoga 
razvoja i fondova Europske 
unije, koji se predstavio on-
line, Dragana Jelića, državnog 
tajnika u Ministarstvu rada, 
mirovinskog sustava, obitelji 
i socijalne politike te Zdravka 
Tušeka, državnog tajnika u 
Ministarstvu poljoprivrede, 
zainteresirani su mogli 
saznati više o mogućnostima 

ulaganja u kvalitetniju 
javnu upravu, digitali-
zaciju, „Zelenu Europu“, o 
mogućnostima financiranja 
važnih projekata iz domene 
obrazovanja, školstva, znano-
sti, inovacija, poticanja pol-
joprivrede, odnosno o svim 
mogućnostima za nove pro-
jekte koji će biti financirani 
u novom razdoblju do 2027. 
godine. 

Predstavljajući Nacionalni 
plan oporavka i otpornosti 
državna tajnica Ministar-
stva prostornog uređenja, 
graditeljstva i državne imov-
ine Sanja Bošnjak naglasila 
je kako je pred Hrvatskom 
velika prilika iskoristiti 6,3 
milijarde eura za sve one in-
vesticije koje će pridonijeti 
razvitku gospodarstva, ener-
getike, poljoprivredu, ruralni 

razvoj, javni prijevoz, znano-
st, inovacije…
- Nacionalni plan oporavka i 
otpornosti jedan je novi pro-
gram koji će se nadovezati na 
kohezijsku omotnicu 2021. 
– 2027. godina, dio je nove 
omotnice Europske unije koji 
predstavlja novi instrument 
investicijskog planiranja. Na 
razini Europske unije vrije-
dan je 750 milijardi eura, a od 
toga je 390 milijardi eura be-
spovratna pomoć. Nadovezu-
je se na kohezijsku omotnicu, 
a nastao je iz čiste potrebe 
odgovora na veliku krizu u 
gospodarskom i u socijalnom 
smislu koje je nastalo uslijed 
pandemije Covid-19 - objas-
nila je S. Bošnjak. 

AKTUALNO I 5

• JOSIP ĐAKIĆ, PREDSJEDNIK 
HVIDRA-e:
Izmjenama zakona hrvatski 
branitelji brže će ostvariti 
osnovna prava
U Hrvatskom saboru prihvaćen je Prijedlog zakona 
o izmjenama i dopunama Zakona o hrvatskim bran-
iteljima iz Domovinskog rata i članovima njihovih 
obitelji koji, prema očitovanju Hrvatskog odbora za 
ratne veterane, donosi određena poboljšanja radi 
prilagođavanja potrebama korisnika. 
- Jedno od istaknutih poboljšanja je vještačenje 
vezano uz stjecanje statusa HRVI koje bi trebalo 
pripasti u nadležnost Ministarstva hrvatskih bran-
itelja. Izmjenama bi se promijenili dosadašnji procesi 
koji su HRVI tretirali istim kriterijima kao i civilne 
invalide, odnosno osobe s invaliditetom. 
Prema našem mišljenju, rane od metka ili eksplozija 
zadobivene u ratu ne mogu se jednako vrednovati, 
a upravo zbog toga što su te kategorije invalida bile 
svrstane prema istim kriterijima, malo se toga riješilo 
u korist HRVI. Ovim izmjenama i dopunama Zakona 
sugerirano je brže i kvalitetnije vrednovanje onih koji 
su to i zaslužili, a naši branitelji koji imaju dokumen-
taciju da su se liječili, neovisno radi li se o fizičkim 
ranama ili PTSP-u, ostvarit će svoja zaslužena prava 
- smatra Josip Đakić, predsjednik HVIDRA-e, ističući 
pritom da u Republici Hrvatskoj postoji još najmanje 
20.000 branitelja s PTSP-om.
- Smatram da je to ogroman broj onih kod kojih 
je dijagnosticiran PTSP, a siguran sam da ti ljudi i 
željno očekuju da se riješi njihov status. Nakon prvog 
čitanja u Hrvatskom saboru usvojen je i Prijedlog 
zakona o civilnim stradalnicima iz Domovinskog rata 
kao dugu države prema nevinim žrtvama, odgovor 
na potrebu i obavezu rješavanja još uvijek neriješenih 
pitanja iz Domovinskog rata, kao i zadovoljavanja 
pravde prema svima čiji su životi ugrađeni u temelje 
suverene i neovisne Hrvatske - objasnio je J. Đakić. 

B. S. 

• I JA ZNAM, I MENE SE PITA

Kantina Tehničke škole 
Virovitica zasjala u novom ruhu

Kantina Tehničke škole Virovitica zasjala je u novom ruhu. 
Naime, radi se o školskom projektu učenika koji su ostvarili 
uz podršku i edukacije Foruma za slobodu odgoja (FSO). 
Riječ je o projektu “I ja znam, i mene se pita – program 
osnaživanja učenika/učenica za aktivniju participaciju u 
školi i lokalnoj zajednici”, koji FSO provodi uz financijsku 
podršku Središnjeg državnog ureda za demografiju i mlade 
u partnerstvu s navedenim školama. 
U okviru projekta početne aktivnosti bile su istraživanje 
mišljenja učenika o potrebama i izazovima mladih i edu-
kacije na kojima su učenici imali priliku promišljati o komu-
nikaciji, timskom radu, pokretanju promjena, kreativnosti 
i aktivizmu. To je rezultiralo osmišljavanjem učeničkih 
projekata i pokretanjem pozitivnih promjena u školi.
Iako je pandemija COVID-19 znatno omela realizaciju 
njihovih ambicioznih planova, učenici Tehničke škole 
Virovitica uspjeli su ostvariti čak dva projektna zadatka: 
uređenje školske kantine i početak uređenja okoliša škole. 
U radove su se uključili mnogi učenici i profesori, kao 
i Industrijsko-obrtnička škola Virovitica s kojom dijele 
školsku zgradu. Naglasili su kako im je u realizaciji projekta 
jako koristila prethodna edukacija i priprema koju je realiz-
irao FSO, a ujedno su istaknuli svesrdnu pomoć nastavnika, 
kao i da su bili ugodno iznenađeni što je ravnatelj Ivan 
Kućan prihvatio njihove prijedloge i osigurao financijsku 
podršku.

Ž. Đ. L., Foto: Tehnička škola Virovitica

INFO KUTAKU VIROVITICI PREDSTAVLJENE MOGUĆNOSTI FINANCIRANJA „EU FONDOVI 2021. – 2027. – NOVE PRILIKE“

Nova sredstva omogućit će još veća ulaganja 
u razvoj svih segmenata društva

ODRŽANA I KONSTRUKTIVNA 
PANEL RASPRAVA 

Nove prilike za 
biomasu, 
poljoprivredu i 
ekologiju 
Tom prigodom održana je i zanimljiva panel 
rasprava na kojoj je bilo riječi o konkret-
nim mogućnostima financiranja različitih 
projekata na nacionalnoj i u regionalnoj/
lokalnoj sredini, s posebnim naglaskom 
na mogućnosti za Viroviticu i Virovitičko-
podravsku županiju. Tihana Harmund, 
ravnateljica Razvojne agencije VTA, pred-
stavila je najvažnije projekte i investicije za 
ovo područje, a o prioritetima VPŽ u smislu 
projekata govorila je Željka Vuković, zamjen-
ica ravnateljice Razvojne agencije VIDRAa. 
Tomislav Petric, ravnatelj SAFU-a, govorio 
je o novim potencijalima VPŽ za budućnost. 
Igor Fazekaš, član Uprave Hrvatskih šuma, 
naglasio je kako Hrvatske šume trenutno 
imaju u provedbi više od 1,3 milijarde kuna 
vrijednih projekata, od čega je ugovorenih 
EU projekata u vrijednosti oko 800 mili-
juna kuna. Među njima su dva nacionalna 
programa – Naturavita (Razminiranje, ob-
nova i zaštita šuma i šumskog zemljišta u 
zaštićenim i Natura 2000 područjima u du-
navsko-dravskoj regiji, ukupne vrijednosti 
377 milijuna kuna) i FEARLESS VELEBIT 
(Razminiranje i očuvanje šumskih ekosus-
tava u zaštićenim i Natura 2000 područjima 
u Ličko-senjskoj i Zadarskoj županiji), uku-
pne vrijednosti 267 milijuna kuna. Hrvatske 
šume kroz projekte ulažu i u kružno biogosp-
odarstvo, a prošle godine prijavile su pro-
jekt kružnog biogospodarstva – FORCRO!, 
direktno Europskoj komisiji. 

- Osnovni cilj projekta FORCRO! je priprema 
investicijskih projekata Hrvatskih šuma s 
ciljem pokretanja toplana i kotlovnica na 
biomasu, u iznosu od minimalno 20 mili-
juna eura te minimalno 7,5 milijuna eura u 
sabirno-logističke centre i sabirne stanice za 
biomasu. Ujedno, prije mjesec dana prijavili 
smo se na dva natječaja za izravnu dodjelu 
EU bespovratnih sredstava, za još dva nacio-
nalna strateška projekta, čija je ukupna vri-
jednosti gotovo 340 milijuna kuna, a odnose 
se na razminiranje i zaštitu šuma na kršu u 
Natura 2000 područjima u jugozapadnom 
dijelu Karlovačke županije (Karlovac Karst) 
i izradu šumskogospodarskih planova kao 
planova upravljanja ekološkom mrežom, 
ukupne vrijednosti 108 milijuna kuna (ECO-
MANAGER) - najavio je I. Fazekaš. 
Antun Vujić, ravnatelj Agencije za plaćanja 
u poljoprivredi, ribarstvu i ruralnom raz-
voju istaknuo je kako je u sedam godina za 
područje VPŽ ugovoreno više od 2,5 milijarde 
kuna, a isplaćeno oko 2,3 milijarde kuna. Od 
početka ruralnog razvoja za područje VPŽ 
dosad je iz tog programa ugovoreno više 
od milijardu kuna, a isplaćeno više od 800 

milijuna kuna. Pozitivno je da poljoprivreda 
bilježi znatan rast prošle godine te da će nove 
prilike koje dolaze otvoriti mogućnost za 
kvalitetnije ulaganje u proizvodnju hrane. 
Raduje i informacija da je danas u Hrvatskoj 
više od 20 posto nositeljica OPG-ova. 
- Posljednji natječaji pokazuju da ulažemo u 
preradu i podizanje novih nasada voćnjaka, 
staklenike, odnosno u brojne kulture koje će u 
budućnosti biti sektorski prioriteti. Do 2023. 
godine Hrvatska se još nalazi u prijelaznom 
razdoblju, a od 1. siječnja 2023. kreće novo 
razdoblje zajedničke poljoprivredne poli-
tike u kojem će Hrvatska na raspolaganju 
imati 375 milijuna eura godišnje za izravna 
plaćanja i oko 300 milijuna eura za program 
ruralnog razvoja. Svi oni bit će obuhvaćeni 
jednim nacionalnim strateškim planom i 
financirat će se iz jednog stupa. Naglasak 
će, uz ostalo, biti i na zahtjevima ekološke 
prakse, zaštiti klime i okoliša, a priliku će 
imati i mladi poljoprivrednici. Kao jedan od 
velikih potencijala koji Hrvatska može i mora 
iskoristiti u narednom razdoblju je i ekološka 
poljoprivreda, koja je prošle godine doživjela 
svoj rekord - poručio je A. Vujić.  

Ministrica regionalnog razvoja 
i fondova EU Nataša Tramišak

Župan Igor Andrović Gradonačelnik Ivica Kirin Tomislav Petric, ravnatelj 
SAFU-a

Sve su to projekti koji su zasigurno pridonijeli poboljšanju kvalitete života ljudi na 
području Virovitičko-podravske županije, a sada je vrijeme pripreme za novi finan-

cijski okvir kojeg na primjeru prošlog želimo dočekati sa spremnim projektima. Među 
najvećima koji nas čekaju su i oni koji se tiču Razvojnog sporazuma za Slavoniju, Baranju 

i Srijem, a za koje smo već dobili i tehničku dokumentaciju. Konkretno riječ je o novoj 
sušionici povrća, Centru za pametnu poljoprivredu i za geotermalni potencijal i druge 

projekte, istaknuo je I. Andrović.

Igor Fazekaš i Antun Vujić na raspravi
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VIROVITICA
• ZBOG PANDEMIJE NEMA 
TRADICIONALNE PROSLAVE ZA 
1. SVIBNJA, PRAZNIK RADA    
Umjesto “fešte“ novi roštilji 

Virovitičani i svi drugi izletnici 1. svibnja – Praznik rada, 
koji pada ovu subotu, zbog pandemije koronavirusa i 
zabrane okupljanja više od 25 osoba na otvorenom neće 
moći proslaviti tradicionalnim slavljem, zakuskom i 
zabavama. No, to ne znači da taj dan ne mogu provesti u 
krugu najbližih i u prirodi. Odluče li se možda za piknik 
ili roštilj na omiljenom virovitičkom izletištu – ribn-
jacima, imat će mogućnost koristiti četiri nova roštilja 
na Prvom ribnjaku koji su Turistička zajednica grada 
Virovitice, Grad Virovitica, Poslovni park i Kreativna 
udruga „Unikat“ kupili iz preusmjerenih sredstava za 
samu manifestaciju. Građani će tako umjesto tradicio-
nalne masovne „fešte“ ipak imati priliku za druženje 
i pripremu hrane u prirodi, unatoč mjerama. Izletište 
je obišao i gradonačelnik Ivica Kirin sa zamjenikom 
Damirom Marenićem, gradskim pročelnikom Kristi-
janom Sabom te direktoricom Turističke zajednice grada 
Virovitice Katarinom Đurđević. 

V. L. , foto: M. Bašić

• GRAĐANI POKAZALI VELIKO SRCE 

Čepovima do skupih lijekova za 
oboljele od leukemije i limfoma

Prije nešto više od mjesec dana Savjet mladih grada 
Virovitice priključio se hvalevrijednoj humanitarnoj 
akciji prikupljanja čepova i plastičnih poklopaca kako 
bi pomogao Udruzi oboljelih od leukemije i limfoma 
iz Čakovca. Akcija je naišla na velik odaziv te su brojni 
građani gotovo svakodnevno u Gradsku blagajnu 
donosili ambalažne čepove, a za nju se čulo čak i u 
Njemačkoj, gdje je jedna obitelj također skupila čepove i 
predala ih prilikom dolaska u Viroviticu.
Ova akcija ne samo da ima humanitarni karakter, već se 
uključivanjem u nju ujedno vodi i briga o zaštiti okoliša.
Simbolično na Dan planeta Zemlje, 22. travnja, zamjen-
ica gradonačelnika Virovitice Vlasta Honjek-Golinac i 
predsjednica Savjeta mladih Edita Vidak predale su u 
Čakovcu čepove Udruzi oboljelih od leukemije i limfo-
ma. Za kilogram plastičnih čepova Udruga koja ima više 
od 500 članova te vodi brigu o oboljelima od leukemije, 
mijeloma, limfoma, GIST-a i srodnih hematoloških i 
onkoloških bolesti, dobiva kunu i 20 lipa.
Edita Vidak ističe da će Savjet mladih i dalje biti dio ove 
akcije.
- Kao i do sada građani mogu ambalažne čepove donijeti 
u Gradsku blagajnu. Drago mi je što je ova akcija naišla 
na toliki odjek i što smo jedinstveni kada je u pitanju 
pomoć onkološkim bolesnicima te očuvanje okoliša - 
rekla je E. Vidak. 

V. L. 

NAPREDUJU RADOVI U ULICI ALOJZIJA STEPINCA  
Uskoro promet u oba 
smjera 
Gradonačelnik Ivica Kirin sa surad-
nicima obišao je Ulicu Alojzija Stepinca 
u Virovitici, koja uskoro više neće biti 
jednosmjerna. Trenutno se rade no-
gostupi na obje strane kolnika, a kada 
radovi završe, promet će se moći odvijati 
u oba smjera. Bit će postavljena i nova 
prometna signalizacija koja će građanima 
pomoći da se lakše naviknu na nova pro-
metna pravila.  

V. L. 

USKORO POTPISIVANJE UGOVORA I POČETAK DUGOOČEKIVANIH RADOVA 

• Brza cesta planirana je u tri etape, a projektanti 
su prihvatili da prvo sačine projekt etape 3, čvor 
Špišić Bukovica – čvor Virovitica. Zatim slijedi 
etapa 2, Virovitica – Terezino Polje i drugi dio, 
Špišić Bukovica – Velika Pisanica. Na bjelovarskom 
dijelu radi se projektna dokumentacija za brzu cestu 
do Velike Pisanice, čvor Bilogora, koji će spajati 
Pitomaču, Vukosavljevicu, Turnašicu, Kladare, 
Kloštar Podravski i sva okolna mjesta, objašnjava J. 
Đakić. 

Ovih dana privode se kraju pripremni ra-
dovi na ispitivanju tla za potrebe izgrad-
nje dugoočekivane brze ceste Bjelovar 
– Virovitica – GP Terezino Polje. Riječ je 
o arheološkim iskapanjima, seizmičkim 
ispitivanjima tla, katastarskim izmjenama 
i posljednjim izvlaštenjima kako bi radovi 
na etapi 3, konkretno čvor Špišić Bukovica 
– čvor Virovitica mogli početi već za tjedan 
ili dva. 
Saborski zastupnik Josip Đakić, jedan od 
onih koji je od prvog dana „gurao“ projekt 
u Saboru, a kako sam kaže, i sudjelovao u 
kreiranju i apelu na amandman vezan uz 
dio Farkaševac – Bjelovar. Napomenuo 
je da je to kraj višegodišnje „muke po pa-
pirologiji“ i konkretan početak kraja borbe 
s administracijom, pregovora, zasjedan-
ja…
Podsjetio je kako se ideja za promet-
nom „žilom kucavicom“ ovog područja u 
posljednjih desetak i više godina mijenjala 
iz autoceste do brze ceste, a samim time i 
usklađivala papirologija koja se u nekim 
fazama činila „beskonačnom“.
- Imali smo prvo lokacijsku dozvolu i bila 
je planirana autocesta. Odrađeno je sto-
tine rasprava, usklađivanja, napravljena je 
studija utjecaja na okoliš, a onda se nakon 
nekog vremena pokazalo da je potrebnija 

brza cesta. Zatim je ponovno uslijedilo 
usklađivanje, studije utjecaja na okoliš, 
rasprave. Ponekad su svi gubili živce i htjeli 
odustati, ali bili smo svjesni da ovaj projekt 
mora zaživjeti i već jednom krenuti jer o 
njemu ovisi ne samo gospodarstvo cijelog 
ovog kraja nego i građani - ističe J. Đakić, 
napomenuvši kako se potpisivanje ugovo-
ra za početak radova na čvorištu Špišić Bu-
kovica – Virovitica očekuje već za koji dan.
Tako će radovi na projektu izgradnje brze 
ceste početi na našem području i to za 
treću etapu, čvor Špišić Bukovica – čvor 
Virovitica, u dužini od 5,5 kilometara.  Pro-
cijenjena vrijednost radova je 78 milijuna 
kuna. 
- Zadovoljni smo i sretni što smo došli 
do ovoga. Rezultat je to intenzivnih sas-
tanaka s Hrvatskim cestama. Brza cesta 
je planirana u tri etape, a projektanti su 
prihvatili da prvo sačine projekt etape 3, 
čvor Špišić Bukovica – čvor Virovitica. Za-
tim slijedi etapa 2, Virovitica – Terezino 
Polje i drugi dio, Špišić Bukovica – Velika 
Pisanica. Na bjelovarskom dijelu radi se 
projektna dokumentacija za brzu cestu do 
Velike Pisanice, čvor Bilogora, koji će spa-
jati Pitomaču, Vukosavljevicu, Turnašicu, 
Kladare, Kloštar Podravski i sva okolna 
mjesta - objašnjava J. Đakić. 

Sredstva za etapu 3 koja je procijenjena na 
78 milijuna kuna su osigurana, kaže. Daljn-
je financiranje ovisit će o mogućnostima 
korištenja sredstava putem Mehanizma za 
otpornost i oporavak, odnosno kreditnim 
sredstvima ili putem europskih fondova. 
Onog trena kada radovi krenu, smatra, 
nema više razloga za uzmak. Budući da je 
brza cesta prioritet ne samo dviju županija, 
nego i cijele Hrvatske, moraju se osigurati 
sredstva za sve etape.  
Početak radova očekuju i župan Igor 
Adrović i gradonačelnik Ivica Kirin. 
- Kvalitetna i brza poveznica sa Zagrebom 
i središnjom Hrvatskom za nas je „žila 
kucavica“ daljnjeg gospodarskog razvoja 
Virovitičko-podravske županije - naglašava 
župan I. Andrović te dodaje kako građani 
već godinama sanjaju brži i sigurniji put do 
Zagreba koji će im omogućiti upravo brza 
cesta. 
Gradonačelnik Ivica Kirin ističe kako je 
riječ o projektu koji se čeka godinama. 
Prometna povezanost jedan je od grad-
skih prioriteta i otvara nove mogućnosti za 
privlačenje investitora. 
- To je bez sumnje jedan od najvažnijih i 
najvećih projekata ne samo za Viroviticu, 
već i cijelu županiju - kaže. 

V. L. 

Prva etapa 
brze ceste 
Bjelovar - 
Virovitica - 
Terezino Polje 
gradit će se 
za čvorište 
u Špišić 
Bukovici 
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IZ MIKEŠKOG KUTA

Povodom ‘’Noći hrvatske knjige’’ 
u ‘’Godini čitanja’’ proglašenoj 
od strane državnog Sabora 
naša gracka knjižnica j’ baš na 
‘’Đurđevdan’’ ugostla splitskog 
psihologa Sandra Kraljevića u 
društvu imenjakinje i njegove 
urednice, a naše ‘’Virov’tičanke 
u Zagrebu’’, Pocrnić-Mlakarove, 
kojaj bila moderatorca izvinivši se 
na kašnjenju zbog povisne utrke 
‘’Svjetskog prvenstva u rallyju’’ 
štaj’ počelo sa startom u Zagrebu 
pas’ zbog vožnji  Seba Ogiera, 
Thierryja Neuvillea, Elfyna Evansa, 
Otta Tanake i drugi’ majstora 
brzine zakasnili do Virovce ko 
onomad kad je pokojna Mani 
Gotovac zakasnila zbog magle. 
‘’Kako preživjeti u suvremenoj 
džungli’’ je knjiga analize i savjeta 
o suvremenoj potištenosti, strahu i 
nemoći rišavanja razni’ problema 
i pronalaženju zajedničkog jezika 
s bliskim i drugim osobama 
te o ovisnošću o mobitelima 
i društvenim mrežama kao i 
svakodnevnom, posvudašnjem 
nasilju. Ova najprodavanija knjiga 
Sandrine izdavačke kuće ‘’Beletra’’ 
kaže da prilagodbom i poželjnim 
ponašanjem zamjenjujemo loše 
navike i branimo se od, takođe’ 
sveprisutne agresije. Istina j’ veljka 
da živimo u njikad boljem vrimenu 
dostupnosti i brzini informacja al’ 
zat’ i  
Imademo njikad više tuljki 
problema?!... Prošli tidan put me 
nan’jo u Marinovu, najromantičniju 
i najlipšu ulcu u gradu, baš klads’ 
florini radniki pilama kljaštrili 
po onim jedinstvenim krošnjama 
loptastog oblika praveći od nji’ 
njeke ružne polovanke da ti 
mrak na oči padne i to sve zbog 
oniju ritki kamijuna i avtabusa?! 
Iz dvora izašo Iva Guthov sa 
šćapom i po kiki me prepozno 
a zatim naišlo omamino zlato i 
otatina slika u liku malog unuka 
Patrika kojem Iva katkad tepa 
daj’ prava ‘’baraba i danguba’’. 
Onak naoko, mali plavokosi bucko 
mi ne izgleda dab’ bijo vražićak 
ko štoj’ bijo njegov dida… Potli 
680 dana kamen neizvjesnosti 
j’ pao gradonačelniku Kirinu sa 
srca jerbo j’ konačno, od strane 
osječkog USKOK-a, odbačena 
kaznena prijava protivu njega ko 
najodgovornijega u vezi nestanka 
17 miljona kuna iz gradskog 
proračuna tijekom šest godna, 
kuljkoj’ trajala kladijoničarska 
‘’avantura’’ pokojnog pročelnika 
Palma, a jab’ kazo, vještog 
prikrivanja i vrlo upitnog 
nečinjenja odgovorni’ čimbenika 
od strane banke i ostali’ nadležnika 
zbog čijeg pravovremenog 
nereagiranja ili možebitnog 
namjernog zanemarivanja, novac 
sviju nas građana j’ završjo u 
kladijoncama. Tim vabilicama 
novca i stvarateljcama ovisnika 
i, za cjelokupno društvo, pogubni’ 
navika… Za ‘’Praznik rada’’ nema 
zvanične proslave nit’ finog grava 
i trantike, al’ opće ne sumljam da 
građani neće pohodt’ naše ribnjake 
i isprobat’ novopostavljene roštilje i 
ispeć si kobasce i krmenadlne. Osim 
ak’ ne bude kiše…               Vaš Bera

Nema grava 
ni trantika

PRAZNIK RADA čestita vam
gradonačelnik Virovitice Ivica Kirin

NOVO LICE PROSTORA UDRUGE UMIROVLJENIKA VIROVITICE 

Obnovljena terasa i 
postavljena nova stolarija 
Već desetljećima Udruga umirovljenika Virovitica ima 
svoj prostor na početku Ulice Matije Gupca. Mjesto je 
to susreta i radnih sastanaka udruge, ali nažalost zub 

vremena s godi-
nama je načeo 
stolariju na zgradi 
i ceradu na terasi 
koja se nalazi nad 
omiljenom tera-
som u dvorištu. 
Gradska uprava 
odlučila je stoga 
osigurati sredstva 
za novu ceradu 

i PVC stolariju kako bi umirovljenici imali kvalitetniji 
prostor.  
- Zahvaljujemo gradonačelniku Ivici Kirinu i njegovoj 
zamjenici Vlasti Honjek-Golinac na svesrdnoj pomoći 
u obnovi ovog našeg prostora koji je naš drugi dom - 
naglasila je Katica Kiš, predsjednika Udruge umirovlje-
nika Virovitica.                                                                 M. Š.

POSLOVNI PARK   
U nova parkirališta prošle godine uloženo 1,5 milijuna kuna
Poslovni park u protekloj godini ostvario je prihod od 6.848.000 kuna te dobit 
u iznosu od 80.000 kuna, naglašeno je na sjednici Skupštini tvrtke  održanoj 
23. travnja. Tijekom protekle godine tvrtka je kroz investicijska ulaganja u 
grad Vi
roviticu uložila direktno 1,5 milijuna 
kuna i to kroz nova i uređena parkirališta kao što je ono kod bolnice, u Ulici 
Stanka Vraza, na Starčevićevom trgu, u Mihanovićevoj ulici, na spoju Trga 
bana Josipa Jelačića i Ulice Ivana Gundulića, a  kroz tekuće održavanje 
uloženo je 500.000 kuna. Osim toga, napravljeni su projekti za energetsku 
obnovu zgrada u vrijednosti 500.000 kuna, a u virovitičku Gradsku tržnicu 
uloženo je 250.000 kuna.

V. L. 

UČENICI SMJERA CVJEĆAR OBRADOVALI MALIŠANE „CVRČKA“ 
Darovali im presadnice cvijeća, povrća i aromatičnog bilja

Učenici Industrijsko-obrtničke škole Virovitica zanimanja 
cvjećar donirali su u utorak, 27. travnja, Dječjem vrtiću 
„Cvrčak“ u Virovitici presadnice različitih vrsta cvijeća, 
povrća, začinskog, aromatičnog i ljekovitog bilja. Učenici 
su vrijedno radili proteklih mjeseci i uzgojili mnoštvo 
presadnica, a jedan dio njih odlučili su darovati upravo 
vrtićancima.
- Suradnja Dječjeg vrtića „Cvrčak“ i IOŠ Virovitica traje već 
godinama. Ove godine odlučili smo im darovati presadnice 
kako bi vrtićkoj djeci rad u vrtu i oko biljaka bio zanimljiv. 
Djecu rad obogaćuje i povećava njihove vještine, a malo 
kopanja po zemlji i blatu pružit će im zasigurno novi vid 
učenja i napredovanja. Djetetu treba pružiti zadovoljstvo da 
promatra biljku od njezinog sijanja pa sve do stola, a osim 
toga, oni se najviše i vesele plodovima koje su sami uzgojili 
- istaknula je Kristina Horvat Vargović.

V. L., IOŠ Virovitica 

FLORA DOBIVA NOVU SAMOHODNU PODIZNU RADNU PLATFORMU 

Mala, pokretna i prilagodljiva 
platforma može raditi i na nagibima
Osim redovitih radova na visini, podrezivanju krošnji 
drveća te održavanju parkova i drvoreda, 
sve učestaliji su zahtjevi građana 
za usluge koje iziskuju podiznu 
radnu platformu. Flora je 
zato krenula u nabavu nove 
podizne košare, savršene 
za baš svaku radnu situ-
aciju. Specifičnost ove 
platforme je da ima hibridni 
pogon, radi i na struju i na 
fosilna goriva. S PDV-om 
i svim troškovima leasinga 
Floru će ova platforma koštati 
757.484,80 kn, a taj će iznos 
otplaćivati sljedećih pet godina.
Isporučitelj podizne platforme je Flo-
rin dugogodišnji dobavljač komunalne opreme, tvrtka 
O-K-TEH d.o.o. iz Zagreba, zastupnik najreprezenta-
tivnijih svjetskih proizvođačkih brendova u Hrvatskoj. 
Proizvođač platforme je renomirana engleska tvrtka 
Nyftilift čija se tvornica nalazi u predgrađu Londona.
Radna platforma je mala, ali vrlo moćna, elegantna, 
pokretljiva, prilagodljiva i samostalna u radu. Sigurna 

je za rukovatelja, a pouzdana i lagana za upravljanje i 
održavanje. Osim za rad na javnim površinama potpuno 
je upotrebljiva i za male vrtove i okućnice jer bez 

ikakvih problema svladava zapreke i prolazi kroz 
uska dvorišta u urbanim zonama. Platforma radi 

na nagibima, a kupola je potpuno okretna oko 
svoje osi. Doseg joj je više od 20 metara u visinu 
i 12 metara bočno. 
Građani radove koji će iziskivati i potrebu nove 
platforme mogu naručiti u Službi za komu-
nalnu djelatnost (“zeleni”) na broj telefona 
033/803-158 ili pozivom na Florin info centar 

0800-444-110.
Nova platforma posljednja je investicija kojom 

Flora VTC opravdava liderstvo među komunalnim 
tvrtkama. Samo ove godine investirat će 18,5 milijuna 

kuna u nabavu nove opreme i vozila. Do sada su obnovili 
poslovni kompleks u Ulici Stanka Vraza, nabavili 37.500 
posuda za odvajanje otpada i samohodnu podiznu plat-
formu. Uskoro u Floru stiže i prvi u Hrvatskoj trokomor-
ni smećar na električni pogon te dva nova teretna vozila. 
Također odobrena su im i EU sredstva za mobilno 
reciklažno dvorište za građevinski otpad.

V. L., foto: Flora VTC
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ŽUPANIJA
U VIROVITIČKO-PODRAVSKOJ ŽUPANIJI 
NASTAJU NAJBOLJI ŠKOLSKI LISTOVI

„Hlapić“ i „Preradović“ 
među 15 najboljih u državi

„Smotru LiDraNo organizira Agencija za odgoj i obrazo-
vanje, a cilj je razvijanje i poticanje učeničkoga literarnog, 
dramsko-scenskog i novinarskog stvaralaštva, njegovanje 
hrvatskoga jezika u govoru i pismu, otkrivanje, praćenje 
i poticanje učenike posebnih sklonosti, sposobnosti i 
kreativnost u novinarskom, literarnom i dramskom izrazu 
te poticanje učitelja i nastavnika za izvannastavni stručni 
rad s učenicima“, riječi su koje možete pročitati u izvještaju 
o održanoj državnoj smotri LiDraNo. 
Upravo taj izvannastavni rad s učenicima u području 
novinarskog stvaralaštva – školski list – posebno njeguju 
dvije škole u našoj županiji. I u tome su veoma uspješne. 
Na županijskoj smotri LiDraNo školski listovi „Preradović“ 
OŠ Petra Preradovića iz Pitomače i „Hlapić“ OŠ Ivane Brlić-
Mažuranić Virovitica predloženi su kao dva najuspješnija 
lista za državnu smotru. Odgovorne urednice najuspješnijih 
listova su prof. Sanja Koletić i prof. Renata Sudar, a glavne 
urednice učenice Lana Pintar, 7. r. i Neva Barčanac, 6. r. 
Nakon prosudbe državnog povjerenstva, u čijem su 
sastavu bili Ankica Blažinović Kljajo, Marko Baus, mr. sc. 
Neven Kepeski, Dora Kršul i dr. sc. Srećko Listeš, oba su 
školska lista pozvana na državnu smotru među 15 najboljih 
tiskanih školskih listova učenika osnovnih škola, a zbog 
epidemiološke situacije već drugi put LiDraNo je održan 
online. Na okruglom stolu za školske listove predstavljeno 
je 18 školskih listova (15 tiskanih i 3 digitalna), a članovi 
povjerenstva Ankica Blažinović Kljajo, Marko Baus i Srećko 
Listeš čestitali su svim pozvanim učenicima, urednicima 
školskih listova i njihovim mentorima na iznimno velikom 
trudu i zalaganju koje je potrebno da bi se osmislio, naprav-
io i tiskao jedan školski list. Koliko je to zahtijevan i težak 
posao, pokazuje činjenica da je svake godine sve manje 
listova, što je pokazala i ovogodišnja smotra. No, interes i 
motivacija za marljiv rad i postizanje najboljih uspjeha u 
našim dvjema školama još uvijek je velik. Mnoštvo pohvala 
dobili su za kreativne naslovnice, sadržaje kojima su obradi-
li teme svojih časopisa različitim novinarskim vrstama, 
crtežima i odličnim dizajnom. Svojim uspjehom promiču 
marljiv i predan rad mnogobrojnih učenika i učitelja koji 
sudjeluju u stvaranju lista uz vodstvo odgovornih urednica. 
Ponos su svojih škola i zasigurno ono po čemu su OŠ Petra 
Preradovića iz Pitomače i OŠ Ivane Brlić-Mažuranić iz Viro-
vitice prepoznatljive.                                                    R. S., S. K. 

večanim polaganjem te-
meljnog kamena 6. svib-
nja 2019. godine započeli 
su radovi na dječjem 
vrtiću u Čađavici. Vrijed-

nost projekta iznosila je oko 7 mili-
juna kuna, a radove je izvela tvrtka 
Cestogradnja d.o.o. Slatina. Pro-
jekt izgradnje dječjeg vrtića izra-
dila je Razvojna agencija VIDRA, 
a cjelokupna financijska sredstva 
za izgradnju povučena su iz sred-
stava Europske unije, odnosno 
Ministarstva poljoprivrede kroz 
mjeru ruralnog razvoja i uz punu 
potporu Virovitičko-podravske 
županije i Općine Čađavica.
U ponedjeljak, 26. travnja, Dječji 
vrtić „Lipa“ Čađavica otvorili su 
župan Igor Andrović i ministrica 
regionalnog razvoja i fondova 
Europske unije Nataša Tramišak, 
a zgradu vrtića blagoslovio je 
čađavački župnik vlč. Stjepan 
Vuk. Najmlađi stanovnici općine 
Čađavica tako su dobili suvremen 
vrtić u neposrednoj blizini Os-
novne škole „Davorin Trstenjak“, 
kapaciteta 52 djece, s kojim bi se 
mogla ponositi puno veća mjesta 
i gradovi.
Na svečanom otvorenju vrtića 
uz domaćina, načelnika Mirka 
Rončevića i uzvanike s područja 
općine nazočili su ministrica re-
gionalnog razvoja i fondova Eu-
ropske unije Nataša Tramišak, 
saborski zastupnici Josip Đakić 
i Vesna Bedeković, župan 
Virovitičko-podravske županije 
Igor Andrović i njegov zamjenik 
Marijo Klement, ravnatelj Agenci-
je za plaćanje u poljoprivredi, rib-
arstvu i ruralnom razvoju Antun 
Vujić, ravnatelj Središnje agencije 
za financiranje i ugovaranje pro-
grama i projekata Europske unije 
Tomislav Petric, državni tajnik 
u Ministarstvu poljoprivrede 
Zdravko Tušek te načelnici općina 
s područja Virovitičko-podravske 
županije.
Načelnik Rončević izrazio je zado-
voljstvo projektom izgradnje vrtića 
koji će najmlađima omogućiti raz-
voj i napredak. Spomenuo je kako 
Dječji vrtić „Lipa“ Čađavica ima 
jedinstvenu upravu s vrtićima u 
općinama Čačinci i Crnac, sve s 
ciljem racionalizacije, efikasnosti 
i funkcionalnosti u radu.
- Od same inicijative i početka 
projektiranja pa do konačnog 

cilja i otvaranja vrtića prošlo je 
nešto više od dvije godine - ka-
zao je načelnik Rončević te dodao 
kako Čađavica konačno može 
pružiti roditeljima isto što i veliki 
gradovi.
Sve nazočne tom je prigodom 
pozdravio i izrazio zadovoljstvo 
završetkom vrtića župan Igor 
Andrović.

PUNI KAPACITETI 
- Sretan sam što danas ovdje 
otvaramo šesti po redu vrtić na 
području naše županije, vrtić 
koji se gradi upravo iz sredstava 
ruralnog razvoja. Volim reći da 
Virovitičko-podravska županija 
ima puno velikih, po uloženim 

sredstvima milijunskih projekata, 
ali prema mojem mišljenje nema 
većih projekata od onih koje 
otvaramo za djece koja žive na 
području naše županije. Županija 
je u ovom projektu bila partner 
Općini Čađavica, a načelniku 
Rončeviću čestitam jer i nadalje 
ulaže u odgojno- obrazovnu in-
frastrukturu na području općine 
Čađavica. Upravo ovakvi pro-
jekti imaju utjecaj na poboljšanje 
kvalitete života ljudi u malim mjes-
tima, u ruralnom području naše 
županije, na ostanak ljudi u rural-
nim područjima, ali naravno i kao 

poticaj roditeljima na proširenje 
svojih obitelji. Stoga nije slučajno 
da je na području naše županije 
u prošloj godini zabilježen porast 
broja novorođenih u odnosu na 
godinu prije.
Vidimo i kako su kapaciteti do 
sada otvorenih novih vrtića 
puni, pa ću biti sretan ako ćemo 
postojeće vrtiće i dalje proširivati i 
da bude što više djece na području 
naše županije. Ulaganjem u vrtiće, 
ulaganjem u  djecu ulažemo i u 
budućnost općine, budućnost 
županije, ali i u budućnost naše 
Hrvatske. Znam koliko vrtić 
znači za roditelje jer sam i sam 

roditelj troje djece. Svi su išli u 
vrtić i znam koliko je to dobro. 
Ovo je mjesto obrazovanja, ali 
i odrastanja, sklapanja novih 
prijateljstava od malih nogu, a 
pritom roditelji imaju sigurnost 
za svoju djecu. Hvala svima koji 
su sudjelovali u realizaciji ovog 
projekta, u izgradnji ovog vrtića. 
Načelniku želim još puno lijepih 
i dobrih projekata i u buduće, a 
djeci naravno ugodan boravak u 
ovom vrtiću - istaknuo je, između 
ostalog, župan Andrović.

ZALOG ZA 
BUDUĆNOST 

Ravnatelj Agencije za plaćanje u 
poljoprivredi, ribarstvu i rural-
nom razvoju Antun Vujić rekao 
je kako je vrtić financiran sredst-
vima iz Programa ruralnog raz-
voja. Uz devet koji se još grade na 
području županije, u Hrvatskoj se 
iz istog programa gradi ukupno 
198 vrtića vrijednih više od mili-
jardu kuna, rekao je.
Državni tajnik u Ministarstvu pol-
joprivrede Zdravko Tušek rekao 
je da Ministarstvo poljoprivrede 
ima za cilj voditi brigu o prostoru 
na kojem se odvija poljoprivredna 
proizvodnja, a jedan od najboljih 
načina su dječji vrtići i kvalitetnija 
ruralna infrastruktura.
Ministrica Nataša Tramišak 

ŠESTI NOVI VRTIĆ NA PODRUČJU VIROVITIČKO-PODRAVSKE ŽUPANIJE 

Vrtić “Lipa“ za najmlađe stanovnike općine Čađavica 
otvorili ministrica Tramišak i župan Andrović 
S
A.D. Fišli • Upravo ovakvi projekti imaju utjecaj na poboljšanje kvalitete života ljudi u 

malim mjestima, u ruralnom području naše županije, na ostanak ljudi u ruralnim 
područjima, ali naravno i na poticaj roditeljima na proširenje svojih obitelji. Stoga 

nije slučajno da je na području naše županije u prošloj godini zabilježen porast 
broja novorođenih u odnosu na godinu prije, rekao je župan Igor Andrović.

Pri kraju je provedba projekta 
„Zaželi – Pomoć zajednici“ na 
području općine Zdenci. Uku-
pna vrijednost projekta je 
1.767.793,37 kuna i traje do 
14. lipnja ove godine. Ovim 
projektom nastavljen je smjer 
dosadašnjeg djelovanja Općine u 
području socijalnog i društvenog 
djelovanja te je otvoren novi ok-
vir koji je održiv i koji će biti raz-
vijan i nakon provedbe. Projekt 
je s (molim ovdje naznačiti iznos 
sufinanciranja) sufinancirala 
Europska unija iz Europskog so-
cijalnog fonda, a partneri Općini 
Zdenci na projektu su Centar za 
socijalnu skrb Slatina i HZZ Vi-
rovitica. 
Dovoljno je samo doći u bilo 
koje kućanstvo gdje zaposlene 
žene pomažu starim i nemoćnim 
osobama, vidjeti i osjetiti koliko 
tu ima emocija i topline. Upravo 
to je dokaz kako je „Zaželi“ nem-

jerljivo više od običnog projekta, 
dokaz veličine ljudskog srca. 
U Zdencima sama živi Milja 
Kovačić (81), koja je gotovo nep-
okretna. 
POMAŽE PET KORISNIKA 
O njoj brine sumještanka Marina 
Kolar (60).  
- Dugo sam već sama i doista ne 
znam što bih da mi nema moje 
Marine. Ona mi kuha, sprema, 
loži vatru, pomaže mi pri kupan-
ju, donosi lijekove, pa čak i vozi 
na frizuru. Kažu da je Marina 
asistentica, no ona je meni dio 
obitelji, to je teško opisati - kaže 
baka Milja koja je poželjela da se 
projekt nastavi i nadalje kako bi 
„njena Marina“ ostala s njom. 
Zdenačanka Marina Kolar (60) 
vodi brigu o 5 korisnika na 
području cijele općine.  
- Svaki dolazak u kuću kod bilo 
koga je osjećaj koji je teško opi-
sati. Baka Milja me uvijek dočeka 

s osmijehom, zagrli me svaki put 
kad dođem i upravo tada, kada 
vidim koliko nekome znači moja 
pomoć, ništa mi nije teško. I 
mimo radnog vremena dođem 
kod koga god mogu, baki Milji 
npr. dođem pokositi dvorište i 
naložiti kad treba. Ovaj projekt 
je doista pun pogodak, prije 
svega za korisnike, ali i za nas 
žene srednje dobi koje jako teško 
pronalazimo posao i zato hvala 
Općini i načelniku i svima koji 
su ovo omogućili - kaže Marina 
Kolar. 
Koordinatorica projekta Sanja 

PROJEKTI
PRI KRAJU PROVEDBA PROJEKTA „ZAŽELI – POMOĆ ZAJEDNICI“ NA PODRUČJU OPĆINE ZDENCI

Baka Milja: Marina mi kuha, sprema, loži vatru, pa čak i vozi na frizuru
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Općina Crnac među prvima je u 
Virovitičko-podravskoj županiji započela 
s projektom „Zaželi“. U ovoj općini pro-
jekt nosi radni naslov “Pomoć u kući sta-
rima i nemoćnima s područja općine Cr-
nac”, a u provedbi je u sklopu europskog 
programa „Zaželi“. Ukupna vrijednost 
projekta iznosi 2.157.985 kuna, a razdo-
blje provedbe projekta je od 30. svibnja 
2018. do 30. studenog 2020. godine. 
U sklopu projekta zaposleno je 12 
žena koje brinu o korisnicima iz 66 
kućanstava, među kojima ima i po dva 
korisnika kojima je potrebna pomoć. 
Projekt je višestruko koristan. Učinio je 
sretnima i korisnike, ali i zaposlenice, 
žene srednje životne dobe koje bi teško 
pronašle posao. 
- Suprug mi je u mirovini i svaka nam je 
kuna uvijek dobrodošla. Kada se ukazala 
prilika za zaposlenje putem ovoga pro-
jekta, odmah sam se prijavila i eto, da-
nas radim i pomažem onima kojima je 
najteže. Radim u pet kućanstava i ništa 
mi nije teško, a najveća mi je nagrada 
svaki dolazak k tim ljudima jer me uvi-
jek dočekaju i isprate raširenih ruku i sa 
širokim osmijehom. To je neprocjenjivo. 
Hvala općini, ministarstvima i Vladi koji 
su prepoznali veličinu i važnost ovakvog 
projekta - kaže Danica Kusić (57) iz Crn-
ca.
Ružica Holeš (54), također iz Crnca, 
presretna je što radi.
- Iako smo mi žene u ovim godinama još 
itekako sposobne za raditi, teško danas 

pronalazimo posao. U trenucima kada 
sam se prijavljivala za ovaj posao, suprug 
i ja smo bili nezaposleni. Danas je puno 
lakše, radim u pet domaćinstava i vjeru-
jte ovaj posao ne bih mijenjala ni zašto. 
Svaki fizički umor svladava ono psihičko 
zadovoljstvo koje na kraju dana osjetiš 
kada se vratiš kući i znaš da si nekome 
pomogao, nekome kome je pomoć zaista 
potrebna - kaže Ružica. 
Koordinatorica projekta za općinu Crnac 

Nicole Velić ima samo riječi pohvale za 
svoje zaposlenice.
- Sve su iznimno vrijedne i nema 
nikakvih problema. Svakodnevno obilaz-
im kućanstva i razgovaram s korisnicima 
koji su presretni, zapravo teško je opi-
sati tu sreću kada im dođu zaposlenice, 
nije samo riječ o fizičkoj pomoći, tu su 
najvažniji oni trenuci razgovora i osjećaja 
da nisu sami - zaključila je Velić. 

I 9OPĆINE

Općina Zdenci uspješno je 
nastavila s provođenjem 
projekta ‘’Zaželi’’ koji je u 
ovoj općini u provedbi pod 
radnim naslovom ‘’Zaželi – 
pomoć zajednici’’. Projekt je 
vrijedan 1.767.793,37 kuna, 
provodi se od 14. prosinca 
2018. do 14. lipnja 2021., 
sufinanciran je u 100-pos-
totnom iznosu iz Europskog 
socijalnog fonda te uključuje 
ciljnu skupinu dugotrajno 
nezaposlenih žena s najvišim 
srednjoškolskim obrazo-
vanjem i krajnje korisnike 
starije životne dobi i osobe 
u nepovoljnom položaju. U 
ovoj općini kroz navedeni 
projekt zaposleno je 10 žena 
koje brinu za 48 starijih i 
nemoćnih osoba. Partneri 
na projektu su Centar za 
socijalnu skrb Slatina i HZZ 
podružnica Virovitica.  

AKTIVNE I 
VRIJEDNE 

- Projekt je u provedbi u 
cilju uključivanja žena u 
nepovoljnom položaju s 

nižom razinom obrazo-
vanja na tržište rada kroz 
zapošljavanje u lokalnoj za-
jednici, a sve s ciljem kako bi 
se osnažio i unaprijedio nji-
hov radni potencijal i smanjio 
rizik od siromaštva. Također 
želja je potaknuti socijalnu 
uključenost i povećati razinu 
kvalitete života krajnjih ko-
risnika - kaže koordinatorica 
projekta ‘’Zaželi’’ za općinu 
Zdenci Sanja Žužić. 
Žužić navodi i kako je kroz 
projekt u proteklom razdo-
blju odrađena i jedna poseb-
na aktivnost.        
- U proteklom razdoblju 
odradili smo obrazovanje 
za zaposlenice za poslove 

gerontodomaćice, a tečaj 
je obavilo Pučko otvoreno 
učilište Slatina. Treba svaka-
ko reći kako će ovo obrazo-
vanje itekako biti korisno 
zaposlenicama i prilikom 
njihovih drugih zaposlenja. 
Sve polaznice uspješno su 
završile ovaj tečaj i moram 
ih pohvaliti na redovnom 
odazivanju te prije svega 
na marljivom i savjesnom 
radu kroz ovaj projekt. 
Naravno, moram istaknuti 
i činjenicu kako su sve za-
poslenice i posebno njihovi 
korisnici izuzetno zadovoljni 
provedbom ovog projekta - 
zaključila je Žužić.  

PROJEKTI
OPĆINA ZDENCI USPJEŠNO NASTAVILA S PROJEKTOM ‘’ZAŽELI’’

Obrazovanje i edukacija zaposlenica koristit će i za druga zaposlenja
• U ovoj općini kroz navedeni projekt zaposleno je 10 žena koje brinu za 48 starijih i nemoćnih osoba. Partneri na projektu su 
Centar za socijalnu skrb Slatina i HZZ podružnica Virovitica.  

Sadržaj ovog članka isključiva je odgovornost Općine Zdenci

PROJEKTI
OPĆINA CRNAC MEĐU PRVIMA JE NA ŽUPANIJSKOM PODRUČJU ZAPOČELA S PROJEKTOM „ZAŽELI“ 

Korisnici oduševljeni, zaposlenice ne 
mogu biti sretnije 

• Radim u pet kućanstava i ništa mi nije teško, a najveća mi je nagrada svaki dolazak k tim ljudima jer me uvijek 
dočekaju i isprate raširenih ruku i sa širokim osmijehom. To je neprocjenjivo. Hvala općini, ministarstvima i Vladi 
koji su prepoznali veličinu i važnost ovakvog projekta, kaže Danica Kusić (57) iz Crnca. 
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PROJEKTI

Općina Crnac aktivno radi u okviru 
projekta „Pomoć u kući starima i 
nemoćnima s područja općine 
Crnac” kroz nacionalni program 
„‘Zaželi“. Ukupna vrijednost 
projekta iznosi 2.157.985,42 
kuna, a razdoblje provedbe 
projekta je od 30.5.2018. do 
30.11.2020. Uz nazočnost 12 žena 
koje će biti zaposlene, projekt 
je odobren u okviru poziva za 
dodjelu bespovratnih sredstava 
iz fondova EU pod nazivom 
„Zaželi – program zapošljavanja 
žena“ financiranog u okviru 
Operativnog programa Učinkoviti 
ljudski potencijali 2014 – 2020. 
iz sredstava Europskog socijalnog 
fonda. 

ZAPOSLENO 12 ŽENA I 
JEDNA KOORDINATORICA 
Općina Crnac u svom je dijelu 
projekta nositelj projektne 
prijave s partnerima - Hrvatskim 
zavodom za zapošljavanje, 
Područnim uredom Virovitica 
i Centrom za socijalnu skrb 
Slatina. Provedba je planirana 
u trajanju od 30 mjeseci i 
namijenjena je zapošljavanju 
žena u nepovoljnom položaju na 
tržištu rada. Zaposleno je 12 žena 
i jedna koordinatorica  projektnih 

aktivnosti, a zahvaljujući ovom 
projektu na području Općine 
Crnac pruža se podrška i potpora 
starijim osobama i osobama u 
nepovoljnom položaju, u ukupno 
66 kućanstva na području 
općine. U proteklom razdoblju 12 
zaposlenica prošlo je edukaciju 
i položilo tečaj te primilo 
svjedodžbe za potrebe projekta. 
Edukaciju i polaganje vodilo 
je Pučko otvoreno učilište 
Slatina i svih 12 žena položilo 
je potrebni tečaj za zanimanje 
gerontodomaćice i povrtlarice. 

Tečaj, odnosno edukacija i 
praktični dio trajali su od 01. rujna 
do 01. listopada 2018. godine, a 
početkom godine svjedodžbe im 
je službeno uručio načelnik općine 
Mate Damjan te ravnateljica 
Pučkog otvorenog učilišta Slatina 
Danijela Fabric-Fabijanac. U 
podatku o korisnicima govorimo 
o brojci kućanstava jer u nekim 
kućanstvima imamo i po dva 
korisnika kojima je potrebna 
pomoć. Ovaj se projekt na terenu 
pokazao kao iznimno koristan 
i u dosadašnjem razgovoru s 

korisnicima vidljivo je njihovo 
iznimno zadovoljstvo i znatno 
olakšanje u svakodnevnom 
životu– zaključila je Nicole Velić, 
koordinatorica projekta „Zaželi“ 
za općinu Crnac. 

"Projekt je su�nancirala Europska unija iz 
Europskog socijanog fonda"

“POMOĆ U KUĆI STARIMA I NEMOĆNIMA S PODRUČJA OPĆINE CRNAC“
Zaposlenice projekta „Zaželi“ općine Crnac položile potreban tečaj

• Provedba je planirana u trajanju od 30 mjeseci i namijenjena je zapošljavanju žena u nepovoljnom položaju na tržištu rada. 
Zaposleno je 12 žena i jedna koordinatorica projektnih aktivnosti, a zahvaljujući ovom projektu na području Općine Crnac pruža se 
podrška i potpora starijim osobama i osobama u nepovoljnom položaju, u ukupno 66 kućanstva na području općine.

HSS O�HOVICA NA KONFERENCIJI ZA MEDIJE 
OSVRNUO SE NA AKTUALNO STANJE
HSS i Petin pozivaju SDP na suradnju

Gradska organizacija Hrvatske 
seljačke stranke Orahovica u petak 
je sazvala tiskovnu konferenciju 
kako bi prokomentirali aktualnu 
društvenu političku situaciju u gradu 
i osudili svaki govor mržnje, kao i sve 
prisutnije podjele u društvu do koje 
dovodi oštra retorika na društvenim 
mrežama. Tom prilikom istaknuli 
su da na govor mržnje ne treba 
odgovarati istom mjerom, već treba 
osuditi svakog pojedinca, političku 
stranku ili društvenu organizaciju 
koji vrijeđaju neistomišljenike te 
pozivaju na nasilje. Nastavak je to 
na posljednju sjednicu Gradskog 
vijeća Grada Orahovice na kojoj se 
u više navrata moglo čuti kako HSS 
proziva SDP za kršenje koalicijskog 
sporazuma, kao i priznanje pred-
sjednika Gradskog vijeća Radoja 
Medenice kako je prijavio policiji 
gradonačelnicu Ana-Mariju Petin 
zbog sumnji u nečasne radnje.
– Aktualna gradska vlast na čelu s 
HSS-om stoji uz gradonačelnicu 
Petin i bez obzira na sve pokušaje 
destabilizacije, ona će i dalje voditi 
grad na zadovoljstvo svih građana 
– poručili su iz HSS-a. Ispred Kluba 
vijećnika HSS-a obratio se pred-
sjednik Igor Hozić te se osvrnuo 
na događanja sa zadnjeg Gradskog 
vijeća Grada Orahovice te na trenut-
ne odnose u koaliciji između HSS-a 
i SDP-a na području grada Orahov-
ice. Tom prilikom istaknuo je da 
im je izuzetno žao što je koalicijski 
partner pao pod utjecaj pritisaka i 
lažnih priča onih koji su ostali bez 
povlastica i koji jednostavno ne 
mogu prihvatiti da je njihovo vri-

jeme prošlo i da više nisu na vlasti. 
Samim time su, kaže, izgubili njiho-
vo povjerenje te je u takvom ozračju 
izuzetno teško funkcionirati. Hozić 
je pritom prozvao predsjednika 
vijeća osuđujući ga da im je radio 
iza leđa te osuđujući ga za komu-
niciranje s oporbenim strankama.

ULAGANJA U 
GOSPODARSTVO 

Gradonačelnica Petin istaknula je 
kako se premalo promoviraju pro-
jekti i sve ono što rade za ovaj grad 
te se pritom osvrnula na provođenje 
svog predizbornog programa.
– Odvojili smo silna sredstva 
za razvoj gospodarstva jer svih 
prijašnjih godina vladavine bivše 
vlasti za razvoj gospodarstva nije 
izdvojena niti jedna kuna. Za gos-
podarstvo smo napravili Program 
razvoja gospodarstva na području 
grada Orahovice, za što smo izd-
vojili 500.000 kuna u 2018. go-
dini, bespovratna sredstva koja su 
koristili naši obrtnici, mikro i mala 

poduzeća. U 2018. godini izdvaja-
mo sredstva od 500.000 kuna koja 
ćemo direktno podijeliti opet obrt-
nicima, mikro i malim poduzećima. 
Napravili smo i Program razvoja 
poljoprivrede na području grada 
Orahovice, za što smo u proračunu 
za 2019. godinu izdvojili 300.000 
tisuća kuna. Također, za sve ostale 
gospodarstvenike nudimo olakšice 
kroz komunalnu naknadu i dopri-
nos te im se omogućuje smanjeno 
plaćanje komunalne naknade i do-
prinosa, a posebno pri svakoj novoj 
investiciji u gradu, gdje ih u prvoj 
godini oslobađamo 100 posto, a 
u sljedećima godinama u raznim 
postotcima. Napravili smo projekt 
Poduzetničke zone vrijedan devet 
milijuna kuna i za njegovo odobren-
je čeka se samo potpis Ministarst-
va… – podsjetila je gradonačelnica 
Petin na projekte na kojima rade, 
a većinu u suradnji s Virovitičko-
podravskom županijom.

V. Grgurić 

• Aktualna gradska vlast na čelu s HSS-om stoji uz gradonačelnicu Petin i bez 
obzira na sve pokušaje destabilizacije, ona će i dalje voditi grad na zadovoljstvo 
svih građana – poručili su iz HSS-a.

NA STANJE U O�HOVICI PRIOPĆENJEM SE OGLASIO I O�HOVAČKI HDZ

“Da je gradonačelnici Petin stalo do 
svojih građana, dala bi ostavku“

„Očekivali smo da će se 
HSS grada Orahovice ogra-
diti od nečasnih radnji svoje 
predsjednice, odnosno 
gradonačelnice Petin, za 
što ju je prijavio predsjed-
nik Gradskog vijeća Radoje 
Medenica (SDP), ili će nam 
gradonačelnica Ana-Marija 
Petin pojasniti za što ju je to 
prijavio predsjednik Grad-
skog vijeća Radoje Medenica 
(SDP). Umjesto toga, ona je 
javno, putem medija, poz-
vala stranku tog istog pred-
sjednika na nastavak daljnje 
suradnje. Sada je samo 
pitanje kakve bi nečasne 
radnje ta daljnja suradnja 
sadržavala jer je očito da tu 
više nema povjerenja. Na-
damo se da su u SDP-u toga 
svjesni i da svoj obraz neće, 
u ime nekih nečasnih radnji, 
samo tako prodati jer u svim 
demokratskim zemljama 
prestanak suradnje jedino je 
normalno rješenje“ – izvijes-
tila je gradska organizacija 
HDZ-a grada Orahovice u 
službenom priopćenju, ve-
zanom za konferenciju za 
novinare koju je orahovački 
HSS održao u petak. HDZ 
Orahovica podsjetio je na 
burnu, posljednju sjednicu 
Gradskog vijeća na kojoj su, 
ne samo vijećnici nego i svi 
slušatelji u izravnom prijeno-
su na Radio Orahovici, mogli 
čuti da vladajuća koalicija ne 
funkcionira. - Iznio je to 
predsjednik Gradskog vijeća 
Radoje Medenica (SDP), 
kazavši da ga gradonačelnica 
ne želi primiti na razgovor, 

da mu je zabranjen odlazak 
na Radio Orahovicu, da mu 
u gradskoj upravi ne smiju 
dati informacije koje traži 
i da je spreman na nove iz-
bore – stoji u priopćenju 
HDZ-a Orahovice. Napom-
inju kako su „toga svjesni i 
građani Orahovice koji se 
već danas u kuloarima klade 
oko toga za koliko će se pro-
dati SDP kako bi ostao i dalje 
u koaliciji ili nju nastavio 
podržavati. Koga će se iz 
njihovih redova prvo zapos-
liti, koje poslove namjestiti 
ili će možda iz redova HSS-a 
imenovati nove direktore 
pa će im onda taj pomaga-
ti u istome ili sličnome.“ 
Orahovački HDZ ističe kako 
je na zadnjoj sjednici Grad-
skog vijeća potvrđena infor-
macija o razlazu zamjenika 
gradonačelnice Dalibora 
Fofonjke s gradonačelnicom 
Petin te isti navodno više ne 
obnaša dužnost zamjenika 
gradonačelnice.  
- Da je poštenja i da je 
gradonačelnici Petin stalo 
do svojih građana, dala bi os-
tavku na svoju dužnost i pre-
pustila vlast onima koji znaju 
vladati na dobrobit svojih 
građana. Tako bi Orahovicu 
uskoro ponovno počeli na-
zivati ‘malom Švicarskom’ 
jer danas više liči na ‘malu 
Siciliju’ – stoji u priopćenju 
HDZ-a Orahovice, u kojem 
navode kako gradonačelnica 
„većinu vremena provodi u 
Zagrebu“ te postavljaju pi-
tanje „tko će voditi grad“. 
- Na pragu smo najvećih 

projekata i ulaganja u grad 
Orahovicu, ali postavljamo 
pitanje kako će sve to biti 
realizirano kada ključne 
osobe ovoga grada ne funk-
cioniraju međusobno, a 
gradonačelnica je ionako više 
u Zagrebu nego u Orahovici 
(…). Ne treba zaboraviti 
činjenicu da ako se napravi 
greška u projektu, da će se 
sav novac morati vratiti, 
naravno na štetu Grada i svih 
građana Orahovice, što bi 
ostavilo dugoročno prilično 
velike posljedice – stoji u 
priopćenju HDZ-a. 
„Da ne bude sve u negativnom 
tonu, na kraju koristimo ovu 
prigodu da se javno zahvali-
mo Vladi RH i Virovitičko-
podravskoj županiji u kojima 
je na vlasti HDZ, na pomoći 
u ostvarenju najvećih grad-
skih projekata. Zahvaljujemo 
i gradonačelnici Petin što se 
pohvalila navedenim pro-
jektima te projektima koje 
je započela prošla vlast na 
čelu s HDZ-om. Da je bar 
bilo tako kada je na vlasti u 
državi bio SDP i HSS. Tada 
u Orahovicu ni slučajno nije 
mogao zalutati nijedan veći 
projekt. Za razliku od tada, 
kada su lokalni oporbenjaci 
podmetali noge Gradu Ora-
hovici, mi sve ovo vrijeme lo-
biramo kod svojih stranačkih 
prijatelja u Zagrebu i 
Županiji da pomognu našem 
gradu, a da je tako i da smo 
u tome uspjeli govore i brojni 
odobreni projekti s njihove 
strane“ -stoji u priopćenju 
GO HDZ-a Orahovica.  

• HDZ Orahovica podsjetio je na burnu, posljednju sjednicu Gradskog vijeća 
na kojoj su, ne samo vijećnici nego i svi slušatelji u izravnom prijenosu na Radio 
Orahovici, mogli čuti da vladajuća koalicija ne funkcionira.

Sadržaj ovog članka isključiva je odgovornost 
Općine Crnac

Zaposlenice projekta Zaželi

Zaposlenice projekta Zaželi

Ministrica Nataša Tramišak čestitala je na završetku projekta izgradnje vrtića

Žužić ističe kako je iznimno 
ponosna što je dio ovoga pro-
jekta. 
- Ovo je jedna velika životna 
škola koja čovjeka nauči životnim 
vrijednostima i kroz koju u sebi 
pronađeš vlastitu snagu ljudsko-
sti. Sve zaposlene žene su ovaj 
posao odradile na visokoj razini 
i prije svega su sretne što su po-
mogle nekome u nevolji, a potom 
i sebi. Svi se nadamo i nastavku 
druge faze, projekt je već pokre-
nut i samo čekamo natječaj - 
zaključila je Žužić.             
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ŠESTI NOVI VRTIĆ NA PODRUČJU VIROVITIČKO-PODRAVSKE ŽUPANIJE 

Vrtić “Lipa“ za najmlađe stanovnike općine Čađavica 
otvorili ministrica Tramišak i župan Andrović 

U Srednjoj školi Stjepana Su-
limanca u Pitomači u petak, 
23. travnja, održana je završna 
konferencija projekta „Master 
sommelier“ kojemu je nositelj 
škola S. Sulimanca Pitomača, 
a partneri Srednja škola „Stje-
pan Ivšić“ iz Orahovice i tvrtka 
Terra slavonica d.o.o. iz Viro-
vitice. Riječ je o projektu koji 
iznosi 1.888.585,25 kuna i 
koji se u stopostotnom iznosu 
financirao iz Europskog so-
cijalnog fonda kroz poziv na 
dostavu projektnih prijedloga 
„Poboljšanje pristupa ranjivih 
skupina tržištu rada u sektoru 
turizma i ugostiteljstva“ u tra-
janju od 18 mjeseci.
Na završnoj konferenciji 

nazočili su zamjenik župana 
V i r o v i t i č k o - p o d r a v s k e 
županije Marijo Klement, 
pročelnica Upravnog odjela 
za obrazovanje i demograf-
iju Virovitičko-podravske 
županije Martina Bunić, 
načelnik općine Pitomača 
Željko Grgačić te putem video-
linka ravnatelj i polaznici iz 
Srednje škole Stjepana Ivšića iz 
Orahovice.
- Naravno da ovaj projekt uistinu 
mnogo znači za Virovitičko-
podravsku županiju i stoga mi 
je drago što ravnatelj Sred-
nje škole Stjepana Sulimanca 
Pitomača i ravnatelj Srednje 

škole Stjepan Ivšić Orahovica 
neprestano pokreću nove pro-
jekte koje, unatoč ovoj teškoj 
situaciji u kojoj se nalazimo 
zbog koronavirus, uspijevaju i 
realizirati. Tako su i kroz ovaj 
projekt uspješno educirali 
mlade osobe i opremili svoje 
škole. Možda nisu realizirali 
sve predviđene aktivnosti 
poput, primjerice, putovanja, 
ali oni važniji ciljevi u projektu 
su ipak realizirani – nezapos-
lene mlade osobe su dobile 
certifikat kojim će širiti svoje 
znanje upravo na području 
naše županije - istaknula je 
pročelnica Martina Bunić.

Kroz ovaj projekt educirano 
je i osposobljeno 42 mladih 
nezaposlenih ljudi do 25 go-
dina za zanimanje sommelier, 
a sudjelovalo je 12 profesora 
i mentora iz triju partnerskih 
ustanova. Osposobljavanje se 
provodilo u trajanju od 45 sati 
teorije, 105 sati praktične nas-
tave koja se odvijala u hotelu 
Kurija Janković te je nabav-
ljena sommelierska oprema 
za školske praktikume, tablet 
računala i slično.
- Veliki sam ljubitelj vina i 
osobno me to jako zanima, a 
činilo mi se i kao dobra pri-
lika da ova edukacija upotpuni 

moje znanje i školovanje veza-
no za turizam i ono s čime bih 
se voljela baviti u budućnosti. 
Cjelokupna nastava mi se jako 
svidjela, profesori i mentori 
odlično su surađivali s nama po-

laznicima, u sve su nas stručno 
i detaljno uputili, te kvalitetno 
prezentirali sve što smo trebali 
naučiti. Popratno su nam 
pokazali i newke druge bitne 
stvari, od načina posluživanja, 
prezentiranja vina, pa i samog 
ocjenjivanja - s oduševljenjem 
je rekla polaznica edukacije 
Iva Blažev.
Srednja škola Stjepana Su-
limanca prva je u Hrvatskoj 

koja je pokrenula ovakav 
program osposobljavanja i 
edukacije, a ciljna skupina bili 
su socijalno ugrožene osobe, 
odnosno mlade nezaposlene 
osobe. Nakon provedbe ovog 
programa nastavit će se edu-
kacija odraslih za zanimanje 
specijalist sommelier.

Svim žiteljima
Virovitičko-podravske županije

PRAZNIK RADA
čestita

župan Igor Andrović

Baka Milja: Marina mi kuha, sprema, loži vatru, pa čak i vozi na frizuru
ZAVRŠILI EDUKACIJU ZA MASTER SOMMELIERA

Mladi naučili prepoznati, poslužiti, prezentirati i ocijeniti vino  
Iva Barčan • Kroz ovaj projekt educirano je i za zanimanje sommelier osposobljeno 42 mladih nezaposlenih ljudi do 25 godina, a 

sudjelovalo je 12 profesora i mentora iz triju partnerskih ustanova.

čestitala je na završetku projekta 
izgradnje vrtića i kazala kako je 
na području općine Čađavica 
ugovoreno projekata u iznosu od 
100 milijuna kuna.
- Ovakvi projekti su zalog za 
bolju budućnost. Često govorimo 
o nužnosti i potrebi demograf-
ske revitalizacije Republike 
Hrvatske, upravo ta revitalizaci-
ja, demografska obnova, polazi 
od ruralnih krajeva, od naših 
sela. Preduvjet da bismo zadržali 
mlade u ruralnim krajevima su 
upravo i kvalitetni objekti za 

odgoj i obrazovanje. Vaša općina 
je rijedak primjer jedne male 
lokalne zajednice po povlačenju 
financijskih sredstava Europske 
unije, što je pokazatelj kvalitet-
nog rada i suradnje Općine i 
Virovitičko-podravske županije 
- istaknula je, između ostalog, 
ministrica Tramišak.
Svečanost otvorenja svojim 
nastupom uveličali su polaznici 
vrtića, a gosti su imali priliku 
razgledati prostorije novoot-
vorenog vrtića.

Načelnik Općine Čađavica Mirko 
Rončević

VIROVITIČKO-PODRAVSKA ŽUPANIJA I HOK – PODRUČNA KOMORA VPŽ POMAŽU TRADICIJSKIM OBRTIMA 

Kovač Marijan: Potpora je dokaz da netko brine o nama
• Kada smo krenuli 2019. godine, potporu je dobilo 12 obrta, a danas, tri 

godine poslije, imamo 31 obrt koji je prošao na našem natječaju. Krenuli smo 
s 30 tisuća kuna, danas smo na 83 tisuće, a u idućim godinama planiramo i 

povećati ovu potporu, rekao je Andrović.

Mirjana Lukačić 

Virovitičko-podravska županija 
treću godinu zaredom u surad-
nji s Hrvatskom obrtničkom 
komorom – Područnom 
obrtničkom komorom VPŽ 
dodjeljuje potpore tradicijskim 
obrtima. Ove godine potporu je 
dobio 31 obrtnik sa sjedištem na 
području Virovitičko-podravske 
županije. Riječ je o obrtnicima 
koji se u radu služe alatima i 
priborom na način uobičajen 
od davnina, izrađuju proizvode 
u malim serijama, a mogu se 
koristiti i novijim tehnologijama 
samo u pojedinim fazama rada. 
Najviši iznos potpore po poje-
dinom tradicijskom obrtu je 4 
tisuće kuna.

NAJVIŠE DO 
4 TISUĆE KUNA

- Potpora je odobrena svim obrt-
nicima u intenzitetu od 60 posto 
ukupne investicije, ali ne više 
od 4 tisuće kuna po pojedinom 
obrtu. Sredstva možda nisu ve-
lika kada se gleda pojedinačno, 
ali vjerujem da će biti od pomoći 
da se pokriju troškovi ulaganja - 
rekao je župan Igor Andrović te 
dodao kako svake godine raste 
broj obrtnika koji primaju pot-
poru.
- Iako je prvotno bilo planirano 
50 tisuća kuna, s obzirom na 
veliki broj prijava, osigurali 
smo dodatna sredstva. Kada 
smo krenuli 2019. godine, pot-
poru je dobilo 12 obrta, a da-

nas, tri godine poslije, imamo 
31 obrt koji je prošao na našem 
natječaju. Krenuli smo s 30 
tisuća kuna, danas smo na 83 
tisuće, a u idućim godinama tu 
potporu planiramo i povećavati 
- rekao je Andrović te čestitao 
svim dobitnicima. Čestitkama 
se pridružio i njegov zamjenik 
Marijo Klement. 
Zahvalu Županiji uputio je i 
predsjednik Hrvatske obrtničke 
komore – Područne obrtničke 

komore VPŽ Stjepan Kenjerić.
- Obrtnicima puno znače ova 
bespovratna sredstva koja su 
dobili. Posebno jer zbog ko-
ronavirusa nema toliko posla, 
nema toliko sredstava, ne troši 
se toliko, ne odlazi se toliko 
kod njih u tradicijske obrte. 
Županija kroz ovu mjeru, ali i 
ostale mjere, pokazuje koliko su 
joj obrtnici važni. I u budućnosti 
trebamo nastaviti s ovim mod-
elom suradnje, Virovitičko-

podravske županije i HOK – 
Obrtničke komore VPŽ, a sve na 
korist naših obrtnika - rekao je 
Kenjerić.

TAJNA U MALOM 
KAPITALU  

Županijski pročelnik za gos-
podarstvo i poljoprivredu Bojan 
Mijok istaknuo je kako je cilj 
omogućiti obrtima lakši rad i 
prenošenje znanja na nove gen-
eracije. 
- Vidimo da se iz godine u godinu 

povećava broj tradicijskih obrta 
koji se javljaju na natječaje VPŽ. 
To je znak da i oni sve bolje i bolje 
rade, da se šire i vjerujem da će 
upravo ta svoja znanja prenositi 
i na mlađe generacije, te da će se 
ti tradicijski obrti sačuvati i za 
budućnost - naglasio je.
Jedan od primjera je Marijan 
Trstenjak iz Velike Črešnjevice, 
vlasnik kovačke radionice koja 
je već četiri generacije u njego-
voj obitelji, a koji se i ove godine 
javio na natječaj i ostvario pravo 
na potporu.
- Svaka potpora nam dobro 
dođe, jer to je dokaz da nas 
netko vidi, da netko brine o 
nama. Ja sam četvrta gener-
acija kovača. Nije uvijek lako, no 
obrtnik se uvijek bori do zadn-
jega. Većinom opstaju oni koji 
ne idu u velike kredite. To je moj 
savjet, ne ulaziti u neke velike 
planove koje onda ne možete 

financirati. To je cilj opstanka, 
idite s malim kapitalom, idite, 
domaće rečeno: pokrijte se s 
onoliko koliko možete - rekao je 
Trstenjak.
Potporu je dobila i Tanja 
Bedeković iz Pitomače, vlasnica 
Tanjas obrta za dizajniranje i 
ručnu izradu odjevnih pred-
meta.
- Vlasnica sam obrta za modni 
dizajn, bavim se rukotvorinama, 
sama dizajniram i izrađujem 
odjeću po narudžbi. Ova potpo-
ra uistinu puno znači, pogotovo 
kad ste mali obrtnik i borite se 
izaći i opstati na tržištu, poseb-
no u ovo vrijeme koronavirusa 
kada nam se smanjila prodaja 
i kada moramo osmišljavati 
nove proizvode - kazala je Tanja 
Bedeković.
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Vrtiću „Potočnica“ 
diploma za zanimljiv 
program i poticanje 
zdravlja 
Svake godine 7. travnja obilježava se 
Svjetski dan zdravlja, a ove godine u 
tjednu od 6. do 9. travnja Hrvatski zavod 
za javno zdravstvo u sklopu projekta 

„Živjeti zdravo“ u suradnji s Hrvatskom 
udrugom medicinskih sestara, Društvom 
medicinskih sestara dječjih vrtića, 
Poliklinikom SUVAG, Dječjim vrtićem 
„Slavuj“ iz Strmca (Sveta Nedjelja) i 
Dječjim vrtićem Drniš pod stručnim 
vodstvom prof. dr. sc. Sanje Musić 
Milanović organizirao je Tjedan zdravlja 
u vrtiću. Zamisao Tjedna zdravlja u 
vrtiću je osvijestiti djeci i obitelji važnost 
brige o zdravlju od ranog djetinjstva i 
naučiti nove načine kako djeci približili 
zdrave navike. Tijekom tog tjedna 
vrtići, igraonice, knjižnice, udruge, 
obitelji i svi sudionici mogli su pokazati 
svoje aktivnosti u brizi o zdravlju djece 
putem uzbudljivih natječaja i zabavnih 
aktivnosti na društvenim mrežama 
projekta „Živjeti zdravo“. 
U tom projektu sudjelovao je i Dječji 
vrtić „Potočnica“, koji je tim povodom 

primio i diplomu. 
- Naš vrtić uključio se brojnim aktivnos-
tima koje nam pomažu da budemo 
zdravi i u dobroj formi. Naglasili smo 
važnost doručka, pijenje vode kao 
najzdravijeg pića, konzumaciju puno 
voća i povrća, izradili piramidu pravilne 
prehrane, svakodnevno vježbali ili u 
sobi ili u dvorani - poručili su iz vrtića 
„Potočnica“. 

V. L. , foto: Dječji vrtić „Potočnica“

JOSIP NEMET IZ TURNAŠICE JEDINI PROFESIONALNI 
VATROGASAC U DVD-u TURNAŠICA

Kad je najteže treba ostati 
najjači i hladne glave
• Školovanje traje 9 mjeseci, odnosno 819 sati. Potrebno je položiti 13 predmeta, kako teorije, tako i 
praktične nastave, a na kraju napisati i obraniti završni rad. U školi se uči svašta, od povijesti vatrogastva, 
kemije, vježbi, ustrojstva, gorenja i gašenja, o opremi, taktici i slično, rekao je Josip te dodao kako oni koji 
vole ovaj plemeniti posao mogu završiti školovanje i postati profesionalni vatrogasci te raditi u javnoj 
vatrogasnoj postrojbi, naftnoj industriji, biti vatrogasci na aerodromu ili brodogradilištu. 

Vatrogasac je zasigurno jedno 
od najplemenitijih zanimanja 
za koje se čovjek može odlučiti 
i čini nezamjenjivu kariku 
u spašavanju života i imov-
ine. Svi smo zasigurno često 
slušali ili čitali o toj humanoj 
profesiji jer oni su naši heroji, 
a zahvaljujući njihovoj hrabro-
sti i požrtvovnosti spašeni su 
mnogi životi, očuvana imovina 
i prirodna ljepota našeg plane-
ta. Mnogi vatrogasci rekli su da 
kada se jednom počneš baviti 
vatrogastvom, ne prestaješ dok 
si živ. Jedan od njih je i Josip 
Nemet iz Turnašice, zamje-
nik zapovjednika DVD-a i je-
dini profesionalni vatrogasac u 
DVD-u Turnašica.
- Odlučio sam se za profesional-
nog vatrogasca jer sam od pete 
godine u DVD-u Turnašica. 
Cijela moja obitelj je oduvi-
jek u tome, ponajviše otac 
kao dugogodišnji zapovjednik 
DVD-a, a trenutačno predsjed-
nik DVD-a Turnašica. Moj otac 
je isto kao i ja zavolio vatrogast-
vo zbog svojeg oca Franje, koji 
je među prvim vatrogascima 
u selu. Djed je viši vatrogasni 
časnik, a pohađao je školu u 
Zagrebu - kaže Josip.
Uz sva znanja i vještine koje 
profesionalni vatrogasac treba 
imati, poput znanja za pregled 
funkcionalnosti prijenosne 
opreme za gašenje požara, 
znanja upravljanja vatrogasnim 
vozilima i dijelovima vatrogas-
nog vozila te da bude u dobroj 
fizičkoj formi, jednako je važno, 
možda čak i najvažnije, da voliš 
taj posao, poručuje naš sugov-
ornik. 
- Osim što moraš biti upisan u 
DVD, potrebno je imati i svoju 
zaštitnu vatrogasnu opremu, 
te položiti teoretski i praktični 
dio predmeta, ali ljubav prema 
tome sve nekako čini lakšim - 

ističe Josip.
Posao profesionalnog vatro-
gasca vrlo je raznolik. Osim 
što gase požare, vatrogasci i 
štite ljude, životinje i imovinu 
ugrožene poplavama, potres-
ima, olujnim nevremenom i 
drugim katastrofama. Kada 
nema operativnih akcija na 
terenu (gašenje požara i sl.), 
vatrogasci se informiraju o no-
vostima u vatrogastvu, provode 
praktične i kondicijske vježbe 
na poligonima, educiraju i up-
oznaju civile s opasnostima 
od požara te ih savjetuju o 
načinima protupožarne zaštite.

SPREMAN ZA SVAKU 
SITUACIJU

- Upis u vatrogasnu školu je 
nešto drugačiji od upisa u neke 
druge škole. Potrebna je fizička 
sprema i ponešto znanja o sa-
mom vatrogastvu i opremi - 
kaže nam Josip, koji je školu 
za profesionalnog vatrogasca 
pohađao u Splitu. 
Obrazovanje za profesional-
nog vatrogasca provodi se u 
sustavu obrazovanja odraslih, 
a vatrogasne škole postoje u 
Splitu, Rijeci i Zagrebu. Zvan-
je vatrogasca i vatrogasnog 
tehničara moguće je steći tek 
nakon završetka trogodišnje ili 

četverogodišnje 
škole. 
- Školovanje traje 9 mjeseci, 
odnosno 819 sati. Potrebno 
je položiti 13 predmeta, kako 
teorije, tako i praktične nas-
tave, a na kraju napisati i 
obraniti završni rad. U školi se 
uči svašta, od povijesti vatro-
gastva, kemije, vježbi, ustrojst-
va, gorenja i gašenja, o opremi, 
taktici i slično - rekao je Josip 
te dodao kako oni koji vole ovaj 
plemeniti posao svakako mogu 
završiti školovanje i postati 
profesionalni vatrogasac te 
raditi u javnoj vatrogasnoj 
postrojbi, naftnoj industriji, 
biti vatrogasci na aerodromu ili 
brodogradilištu. 
- Kod nas u selu ima puno mla-
dih koji imaju želju postati va-

trogasci pa je samim time 
u našem DVD-u većinom 

mlađa populacija. Trudim 
se pokazati im da je vatrogast-

vo jedan od zanimljivih poslova 
i plemenitih djela, jer vatro-
gasac može pomoći u svim situ-
acijama kad god je to potrebno 
- istaknuo je J. Nemet. 
Zanimanje vatrogasac je kao 
medalja, kaže Josip, ima 
dvije strane. Jedna je ona 
kada uspiješ nekome pomoći 
u nevolji, spasiti imovinu, a 
ponajviše ljudski život, a druga 
strana je pomalo crna, kada 
nažalost u nekim situacijama i 
nevolji ne uspiješ pravovreme-
no reagirati i kada nije sreća na 
tvojoj strani.
- Mladima bih poručio da, 
ako se odluče za to zanimanje, 
ne posustanu kada im bude 
najteže, jer kad je najteže, tada 
treba biti i najjači - poručio je 
mladim budućim vatrogascima 
Josip Nemet. 

Iva Barčan

SUHOPOLJE

Na stadionu “Park” u 
Suhopolju postavljen 
videonadzor

Na sportsko-rekreacijskom kompleksu stadiona Park 
u Suhopolju postavljen je videonadzor. Riječ je o, kako 
se pokazalo, prijeko potrebnoj investiciji kojom će se 
spriječiti učestali „ispadi“ vandala. 
- Uslijed sve češćih ispada mlađe populacije, u smislu 
uništavanja javne imovine koju su svi mještani naše 
zajednice svojim rukama stvarali i gdje su provodili svoje 
dane stvarajući lijepe uspomene, bili smo primorani 
intervenirati - rekao je načelnik općine Suhopolje Siniša 
Horvat. 
Općina je stoga kao dio projekta prijavljenog na poziv 
Fonda za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost, u 
sklopu kojega su općinama i gradovima dodijeljena 
sredstva radi sufinanciranja primjene koncepta “pamet-
nih gradova i općina”, aplicirala postavljanje sustava 
tehničke zaštite na sportsko-rekreacijskom kompleksu 
stadiona Park. 
- Tim potezom želimo zaštiti javnu imovinu kako bi i 
generacije koje dolaze mogle uživati u kompleksu, a 
cjelokupna zajednica može s ponosom govoriti o našem 
prekrasnom sportskom kompleksu, jednom od najljepših 
na ovim prostorima - rekao Horvat.

M. L.

GRADINA

Uskoro otvorenje novog 
sustava navodnjavanja i 
kanalizacije

Na području općine Gradina u tijeku je provedba već 
započetih, ali i planiranje novih projekata. Prema 
riječima načelnika općine Marka Ajčeka radi se na 
uređenju doma u Brezovici i opremanju namještajem 
doma u Bačevcu. 
- Radi se o adaptaciji nekadašnjeg ugostiteljskog objekta 
koji će biti prenamijenjen u adekvatan prostor za potrebe 
naselja - rekao je Ajček, te dodao kako će se za nekoliko 
dana otvoriti sustav navodnjavanja Novi Gradac – Detko-
vac i sustav kanalizacije Gradina.
- Prijavili smo se na Javni poziv za financiranje projekata 
gradova i općina za poticanje razvoja komunalnog gos-
podarstva i ujednačavanje komunalnog standarda koji je 
raspisalo Ministarstvo prostornog uređenja, graditeljstva 
i državne imovine i nadamo se pozitivnom rješenju, te 
se planira nabava opreme za komunalno uređenje svih 
naselja u općini - istaknuo je Ajček.

M. L. 
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Područje općine Špišić Bu-
kovica veliko je gradilište. 
U tijeku su radovi na sus-
tavu odvodnje otpadnih 
voda, projektu vrijednom 
više od 14 milijuna kuna. 
Jednako tako u tijeku su i 
završni radovi na energets-
kim obnovama domova u 
Špišić Bukovici, Bušetini, 
Lozanu i Rogovcu. Riječ 
je o projektima ukupno 
vrijednima više od 2,5 mili-
juna kuna. Osim energetski 
učinkovitih zgrada mještani 
će nakon što završe radovi 
u domovima koji to do sada 
nisu imali, dobiti i prijeko 
potrebne kuhinje i sanitar-
ne čvorove, što je do sada 
bio velik nedostatak.
Osim na društvenom 
domu, u Bušetini se radi i 
na uređenju parkirališta is-
pred mjesnog groblja.
- Riješit će se pitanje ner-
avne podloge, rupa i vode 
koja se uvijek nakuplja na 
tom području, a za nekoliko 
tjedana bit će gotovo stabi-
liziranje poljskih puteva i 

asfaltiranje parkinga kod 
groblja i u ostalim naselji-
ma - poručio je načelnik 
Hrvoje Miler te dodao da je 
ovih dana uspješno obav-
ljena zamjena svih javnih 
rasvjetnih tijela s novim led 
svjetlima. Ulične svjetiljke 
postavljene su i na one stu-
pove javne rasvjete na koji-
ma ih do sada nije bilo.
- Ostalo je još nekoliko 
naselja i ulica, ali i u njima 
ćemo tijekom nekog vreme-
na uspjeti sve zamijeniti i 

radi sigurnosti i radi uštede 
energije - rekao je Miler. 
Time će se uštedjeti do 70 
posto energije potrebne za 
uličnu rasvjetu u spomenu-
tom naselju. Vrijednost 
radova iznosi oko 350.000 
kuna.
Jednako tako započela je i 
rekonstrukcija cesta. Prvi 
na redu je odvojak Ulice 
Petra Preradovića prema 
nogometnom igralištu, 
a sveukupno će se asfal-
tirati četiri dionice na 

području općine: Ulica 
Pavleka Miškine, odvojak 
Vinogradske (iza vrtića) 
i dva odvojka Ulice Pe-
tra Preradovića (prema 
nogometnom igralištu i 
Trnovac), a ukupna vrijed-
nost rekonstrukcije je 1,5 
milijuna kuna.
Pri završetku je izgradnja 
pomoćne zgrade DVD-a 
Špišić Bukovica, vrijedne 
nešto manje od 236 tisuća 
kuna. Također za nekoliko 
dana bit će gotova i vatro-
gasna garaža u Vukosav-
ljevici, gdje je izgrađeno 
novo vatrogasno spremište 
za tri vozila, a načelnik 
Miler najavio je i izgrad-
nju garaža u Bušetini i 
Okrugljači.
- Dobili smo građevinsku 
dozvolu za vatrogasnu 
garažu u Okrugljači, a za 
mjesec, dva očekujemo 
i dozvolu za vatrogasnu 
garažu u Bušetini - rekao je 
H. Miler.

I. Barčan, M. Lukačić

I 11OPĆINE

OPĆINA ŠPIŠIĆ BUKOVICA VELIKO GRADILIŠTE

Nova ulaganja u mjesne 
domove, ceste i javnu rasvjetu  

ŠPIŠIĆ BUKOVICA

• Ulične svjetiljke postavljene su i na one stupove javne rasvjete na kojima ih do sada nije bilo. Ostalo je još 
nekoliko naselja i ulica, ali i u njima ćemo za neko vrijeme uspjeti sve zamijeniti i radi sigurnosti i radi uštede 
energije, rekao je Miler. Time će se uštedjeti do 70 posto energije potrebne za uličnu rasvjetu u spomenutom 
naselju. Vrijednost radova iznosi oko 350.000 kuna.

LUKAČ

Pri kraju uređenje doma u Terezinom Polju 
Bliži se kraju uređenje unutrašnjosti Društvenog doma u Terezinom 
Polju. Nakon što je završena energetska obnova, u veljači je počela dru-
ga faza obnove – projekt “Adaptacija unutrašnjosti zgrade Društvenog 
doma Terezino Polje” prijavljen na Javni poziv Ministarstva regional-
nog razvoja i Fondova Europske unije kroz mjeru “Održivi razvoj loka-
lne zajednice” u iznosu od 250.000 kuna. Adaptaciju unutrašnjosti 
izvodi tvrtka Kunkić iz Virovitice, a radove je u srijedu, 28. travnja, 
obišao i načelnik općine Đuro Bukvić. 
Osim centralnog grijanja koje je već postavljeno, u tijeku je i postavl-
janje klimatizacijskih uređaja. Tako će mještani Terezinog Polja uskoro 
dobiti ugodan prostor za boravak, a kada koronavirus i epidemiološke 
mjere to dopuste, i mjesto za druženja i održavanje manifestacija. 

M. L.

ČAĐAVICA

Odgojiteljica Ines 
Puškarić veseli se radu s 
djecom 

U ponedjeljak, 26. travnja, otvoren je Dječji vrtić „Lipa” 
u Čađavici koji trenutno pohađa 47 mališana. Jedna od 
odgojiteljica kojoj djeca svakoga dana trče u zagrljaj je 
Ines Puškarić iz Miljevaca, u općini Nova Bukovica. 
Ines Puškarić je rođena u Virovitici, živi sa suprugom 
i petogodišnjom djevojčicom, a po struci je odgojitelj 
predškolske djece i učitelj razredne nastave. Do sada je 
kao voditeljica male škole u Osnovnoj školi Vladimira 
Nazora Nova Bukovica radila 11 godina, a potom se 
zaposlila i u Dječjem vrtiću “Jelenko” Voćin. No, zbog 
blizine mjesta Miljevaca i Čađavice odlučila se za posao u 
vrtiću „Lipa“. 
- Kao majka navikla sam raditi s djecom i jako mi je li-
jepo ovdje u vrtiću, to je moja želja još od srednjoškolskih 
dana. Zadovoljna sam ovdje gdje radim, imam grupu 
od petnaestero predškolske djece koji se pripremaju za 
školu. Vrtić je nov i lijep tako da djeca imaju sve što im 
je potrebno u jednoj takvoj ustanovi - ispričala nam je 
odgojiteljica Ines Puškarić. 
Osim rada u školama, Ines je bila aktivna u Udruzi 
Matica slovačka Miljevci jer su joj otac i baka podrijetlom 
Slovaci. No, trenutno zbog posla i obiteljskog života za to 
ima manje vremena, ali zato tradiciju čuvanja slovačkih 
običaja nastavlja njena kći u najmlađoj plesačkoj skupini 
Matice slovačke Miljevci.

A. D. F.
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DAN OPĆINE SOPJE I  BLAGDAN SV. FLORIJANA
čestita vam

načelnik općine Sopje 
Berislav Androš

                             REPUBLIKA HRVATSKA
  VIROVITIČKO-PODRAVSKA ŽUPANIJA
                    OPĆINA PITOMAČA
                  OPĆINSKI NAČELNIK

KLASA: 940-01/21-01/
URBROJ: 2189/16-21-3
Pitomača, 26. travnja 2021.

Na temelju članka 35. st. 1. i čl. 391. Zakona o vlasništvu i drugim 
stvarnim pravima („Narodne novine“ br. 91/96, 68/98, 137/99, 
22/00, 73/00, 129/00, 114/01, 79/06, 141/06, 146/08, 38/09, 
153/09, 143/12. i 152/14), članka 42. Statuta Općine Pitomača 
(„Službene novine“ Općine Pitomača, broj 1/21) i Odluke o raspisi-
vanju javnog natječaja za prodaju nekretnine u vlasništvu Općine 
Pitomača (KLASA: 940-01/21-01/01, URBROJ: 2189/16-21-1), 
Općinski načelnik raspisuje:

JAVNI NATJEČAJ 
za prodaju nekretnina u vlasništvu Općine Pitomača

Raspisuje se Javni natječaj za prodaju nekretnina u vlasništvu 
Općine Pitomača te se na prodaju izlažu nekretnine kako slijedi: 
- NEKRETNINA BROJ 1, upisana u 
- z.k. ul. br. 604 k.o. Stari Gradac, označene kao:
- čkbr. 610/3 KUĆA BROJ 210 NA DOLNJOJ LIVADI, sa 710 čhv,
suvlasnički dio 1/12, po početnoj cijeni od 808,00 kuna (slovima: 
osamsto osam kuna);
- NEKRETNINA BROJ 2, upisana u 
- z.k. ul. br. 1749 k.o. Stari Gradac, označena kao:
- čkbr. 1245/3 ORANICA GRAĐA, sa 997 čhv,
vlasnički dio 1/1, po početnoj cijeni od 4.700,00 kuna (slovima: 
četiri tisuće sedamsto kuna);
- NEKRETNINA BROJ 3, upisana u 
- z.k. ul. br. 638 k.o. Sedlarica, označena kao:
- čkbr. 950/2 VINOGRAD U OTROVANSKOM BREGU, sa 116 
čhv,
- čkbr. 951/2 LIVADKA U OTROVANSKOM BREGU, sa 36 čhv,
- čkbr. 952/2 VINOGRAD U OTROVANSKOM BREGU, sa 238 
čhv,
suvlasnički dio 1/2,
- z.k. ul. br. 650 k.o. Sedlarica, označena kao:
- čkbr. 950/3 VINOGRAD U OTROVANSKOM BRIEGU, sa 208 
čhv,
- čkbr. 951/3 LIVADKA KOD VINOGRADA U OTROVANSKOM 
BRIEGU, sa 17 čhv, 
- čkbr. 952/3 VINOGRAD U OTROVANSKOM BRIEGU, sa 358 
čhv, 
suvlasnički dio 1/2, po početnoj cijeni od 5.300,00 kuna (slovima: 
pet tisuća tristo kuna).
Nekretnine iz prethodnog stavka izlažu se prodaji prema načelu 
„viđeno-kupljeno“, što isključuje sve naknadne prigovore kupca.
Rok za podnošenje ponuda je 17. svibnja 2021. godine, do 10:00 
sati bez obzira na način dostave.
Čitavi tekst predmetnog Javnog natječaja dostupan je na web 
stranici Općine Pitomača (www.pitomaca.hr) i na Oglasnoj ploči 
Općine Pitomača.
Dodatne informacije mogu se dobiti u Jedinstvenom upravnom 
odjelu, Odsjek za društvene djelatnosti i opće poslove Općine 
Pitomača,  na telefon broj: 033/782-840 ili 033/782-860 ili putem 
e-maila: opcina@pitomaca.hr.

OPĆINSKI NAČELNIK
Željko Grgačić, v.r.

Završeni radovi na 
izgradnji 
nogostupa, 
postavljena i led 
rasvjeta 
Na području općine Zdenci završeni 
su radovi na izgradnji nogostupa u 
Ulici hrvatskih branitelja i to u dijelu od 
mjesnog groblja prema središtu mjesta. 
Ukupna dužina nogostupa je 300 metara, a 
zbog dodatne sigurnosti bit će i osvijetljen  
led rasvjetom.
- Riječ je o projektu ukupne vrijednosti 
400 tisuća kuna koji je financiran sredst-
vima iz općinskog proračuna. Ovime smo 
nastavili uređenje naše općine, a prije 
svega u želji za što sigurnijim prometo-
vanjem mještana, posebno djece - rekao je 
načelnik Tomislav Durmić.                  V. G. 

ZDENCI

SOPJE 

Uskoro počinje 
gradnja svlačionica 
u Josipovu i Vaškoj
U prostorijama Općine Sopje u poned-
jeljak, 19. travnja, potpisani su ugovori o 
početku izgradnje svlačionica na nogomet-
nim igralištima u Josipovu i Vaškoj. 
Ugovor su s općinskim načelnikom Beris-
lavom Androšem potpisali predstavnici 
tvrtki Obrt za građevinske radove Franjić 
iz Čađavice (Josipovo) i Građevinarstvo 
Horvat d.o.o. iz Noskovačke Dubrave 
(Vaška). Vrijednost izgradnje svlačionice 
u Josipovu iznosi 835.409,25 kuna, a u 
Vaškoj 817.466,75 kuna.
- Zadovoljni smo jer je ovo nastavak 
ulaganja u sport na području općine 
Sopje gdje djeluje i radi šest nogometnih 
klubova. Ulaganje u sport je ulaganje u 
mlade i zdrav način života. U budućnosti 
nas zasigurno očekuje mnoštvo sličnih 
projekata, no prije svega želimo svima 
omogućiti normalne i moderne uvjete za 
rad - rekao je općinski načelnik Berislav 
Androš te dodao da će radovi biti završeni 
do kraja srpnja tako da će oba kluba 
spremno dočekati pripreme i jesenski dio 
prvenstva. 
Nakon potpisivanja ugovora načelnik 
općine Sopje Berislav Androš s pred-
stavnicima tvrtki izvođača radova obišao 
je buduća gradilišta.

A. D. F.

CRNAC
U tijeku sanacija krovišta Vatrogasnog 
doma u Breštanovcima
U mjestu 
Breštanovci u općini 
Crnac u tijeku je 
sanacija krovišta 
na Vatrogasnom 
domu tamošnjeg 
društva. Krovište je 
bilo dotrajalo pa je 
u pomoć priskočila 
Općina koja je 
financirala kom-
pletne radove.
- DVD Breštanovci 
aktivno je društvo 
i Općina im uvijek 
rado pomaže kad 
god im to zatreba 
pa smo im tako odlučili pomoći i u ovoj sanaciji krovišta doma u Breštanovcima. 
Radovi su vrijedni 52.000 kuna, a financirani su iz našeg proračuna - rekao je 
načelnik općine Crnac Mato Damjan.                                                                   V. G.

ČAČINCI 

Nastavlja se ulaganje u naselja na 
području općine Čačinci. Tako je na 
području naselja Bukvik uređeno 
parkiralište oko društvenog doma. 
- Vrijednost radova je 51 tisuću kuna 
i financirani su sredstvima općinskog 
proračuna. Sretan sam što su i ovi ra-
dovi pri kraju jer smo time još jednom 
dokazali da ravnomjerno brinemo o 
svakom mjestu u općini - naglasio je 
načelnik općine Mirko Mališ.
Jednako tako s ciljem povećanja 
sigurnosti svih sudionika u pro-
metu u Bukviku su završeni radovi 
proširenja dijela županijske ceste. 

Radove je inicirala Općina Čačinci, 
a financirala Županijska uprava za 
ceste Virovitičko-podravske županije. 
Izvođač radova bio je Cesting d.o.o. 
Osijek.
- Riječ je o proširenju i uređenju dijela 
prometnice kod jednog nezgodnog 
zavoja. Cilj nam je bio što više povećati 
sigurnost vozača koji prometuju tim 
dijelom, ali i pješaka koji ovuda pro-
laze. Na naše zadovoljstvo radovi su 
odrađeni dobro i sada je ovaj dio puno 
sigurniji za sve - rekao je načelnik 
Mališ.

V. G.

Uređeno parkiralište, proširen 
dio županijske ceste
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an planeta Zem-
lje, koji se svake 
godine obilježava 
22. travnja,  ima 

zadaću jačati svijest ljudi 
prema prirodnom okolišu. 
Različitim događanjima i 
akcijama nastoji se tako 
skrenuti pozornost ljudi na 
opasnost koja prijeti životu 
na Zemlji zbog porasta 
globalnog onečišćenja te 
ih potaknuti da osvijeste 
problem zagađenja okoliša. 
Taj dan obilježava se u 
190 zemalja svijeta, a u 
Hrvatskoj od 1990. godine, 
uz značajan angažman 
udruga za zaštitu okoliša i 
prirode.
U obilježavanje tog hva-
levrijednog dana tradicio-
nalno se priključuje Općina 
Pitomača, ali  i Hrvatske 
šume. Općina je tako u 
suradnji sa Šumarijom 
Pitomača, koja je u sastavu 
UŠP Slatina i s Rekreacijs-
kim društvom „Zeleno srce“ 
iz Pitomače u četvrtak, 22. 
travnja, organizirala rad-
nu akciju čišćenja zelenih 
površina od otpada koji su u 
šumskom dijelu pitomačke 
općine odložili nesavjesni 
žitelji okolnih naselja.

LIM, ŽELJEZO I 
PLASTIKA U ŠUMI

Voditelj odsjeka zadužen 
za komunalno redarstvo u 
općini Pitomača Tomislav 
Tišljar napomenuo nam 
je da se ova akcija provodi 
već više godina za redom. 
Razlog tome je i više nego 
jasan – nažalost, velika 
količina otpada u prirodi.
- Većinu naših aktivnosti 
bazirali smo na šumski dio 
naselja Mala Črešnjevica, 
gdje nesavjesni građani iz 
okolnih naselja konstantno 
odlažu otpad, a imamo pri-
like vidjeti razni plastični 
otpad, lim i željezo, ali i 
gumu, papir i nešto prirod-
nog otpada. U ovo vrijeme, 
kada je općina Pitomača 
omogućila žiteljima svih 
naselja da svoj otpad mogu 
propisno odložiti na svim 
izgrađenim odlagaonicama, 
ova nesavjesnost nas sve 
ostavlja u nevjerici - ističe 

komunalni redar.
Kaže da su nekoliko puta 
reagirali na prijave i upo-
zorili, čak i sankcionirali 
nesavjesne žitelje, ali ova 
tužna priča i dalje se nas-
tavlja.
- Samo danas smo na neko-
liko mjesta s područja 
šumskog dijela skupili oko 
40 kubika raznog otpada. 
Sretna okolnost je što mno-
go naših institucija i udruga 
redovito radi na uklanjanju 
raznog otpada, pa i ovom 
prigodom apeliram na sve 
naše žitelje: ne odbacujte 
otpad na za to nenamjen-
ska mjesta. Čuvajte našu 
prirodu - ističe Tomislav 
Tišljar.
Pitomačka šumarija prva je 

U POVODU DANA PLANETA ZEMLJE ŠUMARIJA PITOMAČA I 
OPĆINA PITOMAČA ORGANIZIRALE HVALEVRIJEDNU AKCIJU  

Iz šume izvukli čak 40 kubika otpada
• Šumski predjeli su zapravo naše radno mjesto i prvi možemo uočiti ove negativne pojave nepravilnog 
odlaganja otpada. Nažalost ta situacija nije prisutna samo u našoj općini, nego i šire. Iako je svijest građana 
o tome porasla u posljednjih desetak godina, još uvijek nije na zadovoljavajućoj razini, kaže Ž. Kovačev.

D

Većinu naših aktivnosti bazirali smo na šumski 
dio naselja Mala Črešnjevica, gdje nesavjesni 

građani iz okolnih naselja konstantno odlažu ot-
pad, a imamo prilike vidjeti razni plastični otpad, 
lim i željezo, ali i gumu, papir i nešto prirodnog 
otpada. U ovo vrijeme kada je općina Pitomača 
omogućila žiteljima svih naselja da svoj otpad 
mogu propisno odložiti na svim izgrađenim 

odlagaonicama, ova nesavjesnost nas sve ostavlja 
u nevjerici, ističe komunalni redar T. Tišljar. 

kada treba brinuti o našim 
šumskim predjelima, pa 
se tako svake godine i 
uključuje u ove i slične 
akcije zaštite okoliša.
Potvrdio nam je to i up-
ravitelj Šumarije Pitomača 
Željko Kovačev.
- T  je i više nego normalno. 
Šumski predjeli su zapravo 

naše radno mjesto i prvi 
možemo uočiti ove nega-
tivne pojave nepravilnog 
odlaganja otpada. Nažalost, 
ta situacija nije prisutna 
samo u našoj općini, nego i 
šire. Iako je svijest građana 
o tome porasla u posljedn-
jih desetak godina, još uvi-
jek nije na zadovoljavajućoj 
razini. O tome govori jasno 
i uočeno stanje jer smo u 
šumskom kanalu koji dijeli 
šumu od ceste našli zaista 
puno raznog otpada. Iako 
smo, nažalost, na to navik-
li, svaki razuman čovjek se 
na takvu pojavu svaki put 
ponovno iznenadi - kaže Ž. 
Kovačev.
Šumarija je uz zaposlenike 
u akciji sudjelovala i rad-
nim strojevima bez kojih 
ova akcija ne bi bila to-
liko uspješna – bilo je tu i 
glomaznog otpada, starih 
uređaja, velikih komada 
koje su strojevi s lakoćom 
izvukli iz kanala.
- Inače, naša šumarija 
se redovno odaziva na 
ovakve akcije, ali i tijekom 
obavljanja svakodnevnih 
dužnosti. Jedan dio dana 
odvojimo i za održavanje 
naših šuma čistima - 
poručuje Željko Kovačev.

POZIV I DRUGIMA 
Predsjednik Rekreacijskog 
društva „Zeleno srce“ Mari-
jan Bajser napomenuo je da 
je osnovni cilj ovog društva 
upravo briga o prirodnom 
okolišu, jer, kako ističe, 
ono je prioritet.
- Osim ove tradicionalne 
akcije koja se održava up-
ravo na Dan planeta Zemlje 
imamo i više manjih, a sva-
ki naš odlazak u prirodu je i 
svojevrsna briga o okolišu. 
Svaki otpad odlažemo na 
namijenjeno mjesto.
Barem bi sada kada je 
općina Pitomača poduzela 
sve mjere da se otpad može 
odbaciti na za to namjen-
ska mjesta, a da se ne mora 
zbog tog pod svaku cijenu 
napraviti više kilometara, 
ljudi konačno trebali posta-
ti savjesni.
Drago nam je da većina 
naših žitelja slijedi naš 
primjer, a onoj manjini 
poručujem: pridružite nam 
se u očuvanju prirode! 
Bit će nam svima ljepše i 
zdravije, jer ne govori se 
uzalud da se dobro dobrim 
vraća. Tako je i s našom 
‘majkom Prirodom’ - sma-
tra Marijan Bajser. 
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Prošlotjedne minute 
predviđene za radijsku emis-
iju „Zdravi kutak“ iskoristili 
smo za razgovor o logopediji, 
znanosti koja se bavi preven-
cijom, otkrivanjem, dijag-
nosticiranjem i tretmanom 
poremećaja humane komu-
nikacije. Na pitanja tko je 
zapravo logoped i čime se on 
bavi, kako izgleda prvi pregled 
te koliku ulogu u svemu imaju 
roditelji, otkrila nam je magis-
tra logopedije i vlasnica obrta 
za terapiju govora i jezika 
„Logoučilica“ Ana Rajnović.
- Logoped je zapravo stručnjak 
koji se bavi prevencijom, ot-
krivanjem, dijagnosticiran-
jem i tretmanom poremećaja 
humane komunikacije pod 
kojom se podrazumijevaju svi 
oni procesi i funkcije koji su 
povezani s produkcijom govo-
ra te s percepcijom i produkci-
jom oralnoga i pisanoga jezi-
ka, kao i oblicima neverbalne 
komunikacije. Ljudi najčešće 
smatraju da se logoped bavi 
samo poremećajima izgovora 
pa se tako najčešće, kada ih 
pitate tko je logoped i što radi, 
dobije odgovor „da se logoped 
bavi ispravljanjem glasa R“. 
Naravno, to nije tako - ističe 
A. Rajnović. 

POMOĆ I 
ODRASLIMA 

Objašnjava kako se logoped 
osim poremećajima izgo-
vora glasova bavi i jezičnim 
poremećajima, kašnjenjem 
u jezično-govornom razvoju, 
fonološkim poremećajima, 
poremećajima glasa, 
poremećajima tečnosti govora 
(kao što su brzopletost i mu-
canje), motoričkim govornim 
poremećajima, oštećenjima 
sluha, poremećajima so-
cijalne komunikacije, 
specifičnim teškoćama učenja, 
poremećajima iz spektra au-
tizma, afazijama. Ujedno, 
ono što je manjem broju ljudi 
poznato, logoped se bavi i 
teškoćama gutanja, ističe. 
U razgovoru smo se dotaknuli 
još jednog stereotipa. Sma-
tra se da potrebu za logope-
dom imaju samo djeca mlađe 
dobi. No, istina je potpuno 
drugačija.

- Naravno da radimo i s 
odraslim osobama. To su 
najčešće osobe koje uslijed 
moždanog udara ili trau-
matske ozljede mozga imaju 
jezičnih i komunikacijskih 
teškoća te govorne motoričke 
poremećaje. Kod njih može 
biti oštećena sposobnost gov-

14 I PANORAMA

Matej Rajnović

LOGOPETKINJA ANA RAJNOVIĆ

Roditelji, nikada nije prerano 
zatražiti pomoć za dijete ako 
posumnjate u njegov razvoj 

PRIZNANJE ZA BAZIJANSKO HLADNO PREŠANO I 
VIROVITIČKO DJEVIČANSKO BUČINO ULJE 

Uljara Ivoš iz Gornjeg Bazja 
proizvodi vrhunska bučina ulja s 
oznakama ”Hrvatska kvaliteta“
Većini ljubitelja proizvoda 
od buče iz naše županije, ali 
i šire, već je dobro poznat 
OPG Luke Ivoša i njegovo 
bučino ulje, a sada je stigla 
još jedna potvrda kvalitete 
njegovih proizvoda – 
znak „Hrvatska kvaliteta“ 
Hrvatske gospodarske ko-
more. Naime, riječ je o Bazi-
janskom hladno prešanom i 
Virovitičkom djevičanskom 
bučinom ulju koji su dobili 
priznanje, a ujedno i jamst-
vo da je riječ o proizvodima 
koji zadovoljavaju najvišu 
razinu kvalitete i predstavl-
jaju vrh kvalitete u svjetskoj 
ponudi.
Ova ulja vrhunske kvalitete 
dolaze iz male uljare u 
Gornjem Bazju koju je 
Luka Ivoš pokrenuo 2015. 
godine.
- Nakon što smo supruga 
i ja 2000. godine ostali 
bez posla, prebacili smo 
se u potpunosti na pol-
joprivredu. I prije smo 
obrađivali zemlju, ali tada 
smo uz 20-ak hektara svoje 
zemlje iznajmili još 50 hek-
tara, nabavio sam strojeve, 
osnovao OPG i 2007. počeo 
se baviti uzgojem bundeva 
- kaže Ivoš koji se proiz-
vodima od buče počeo 
baviti najviše zbog vlastitog 
zdravlja. 

VLASTITA SREDSTVA 
Da bi stekao znanja i 
iskustva u proizvodnji ovih 
za zdravlje dragocjenih 
proizvoda, obišao je sve 
uljare u Hrvatskoj, Aus-
triji i Češkoj. Posebno ističe 
kolegu Mladena iz Vidovca 
koji je uvijek bio tu za sva 
njegova pitanja. No, da 
bi opremio uljaru, trebali 
su mu strojevi koje je ovaj 
kovinotokar gotovo sam 
izradio, odnosno preradio. 
Uspio je tako cijelu uljaru 
izgraditi i opremiti vlas-
titim sredstvima.
- Što se tiče strojeva, to mi 
nije bio problem jer sam po 
struci kovinotokar, a i više 
od 30 godina sam radio u 
Rapidu na održavanju. Pre-
namjena strojeva stoga mi 
nije strana - kaže Ivoš, koji 
sve što vidi kao primjer iz 
prakse lako napravi u svo-
joj varijanti i za svoje proiz-
vodne potrebe. 
Danas proizvodi bučino ulje 
toplim i hladnim prešanjem. 
Ističe da mu za jednu litru 
čistog toplo prešanog ulja 

Ž. Đaković Leš treba 3 kilograma koštica, 
dok je za hladno prešano 
ulje potrebno čak tri puta 
više, odnosno deset kilo-
grama koštica. U njihovoj 
uljari proizvode se i ulja 
od suncokreta, industrijske 
konoplje, lana, crnog kima, 
sikavice, oraha, lješnjaka, 
razne vrste brašna te na-
maz od bučinih sjemenki 
za koje je zaslužna supruga 
Marijana. 
Osim toga, proizvode je 
potrebno i zapakirati, 
očistiti i izvagati, prosijati 
brašno te dostaviti do kra-
jnjih kupaca, posao koji 
također obavlja gospođa 
Marijana. Njeno lice 
kupci već dobro znaju 
budući da ove vrhunske 
proizvode prodaje i na 
virovitičkoj Gradskoj 
tržnici.  
- Sve radim na klasičan 
način – na peći. Proces 
proizvodnje mora ići pola-
ko, ništa ne smije zagorjeti. 
Također, prije nego zapa-
kiram koštice, moram ih 
očistiti i izvagati, brašno 
moram prosijati kako bi 
bilo fino i sitno, na kakvo 
su navikli naši kupci - priča 
nam gospođa Marijana 
pokazujući bučino brašno 
koje je prekrasne, pre-
poznatljive zelene boje.

ZAHTJEVNOST 
PROIZVODNJE 

Osim na tržnici, kućnom 
pragu i putem interneta 
svoje proizvode su pro-
davali i na sajmovima, koji 
im, ističu, sada u ovo vri-
jeme korone nedostaju. No, 
ne žale se na prodaju, jer 
sve što proizvedu dođe do 
kupaca pa uskoro planiraju 
i proširiti proizvodnju. 

KVALITETU ULJA PREPOZNALA HGK – ŽUPANIJSKA KOMORA VIROVITICA 

Tajna u čistoći i svježini zbog koje ulje ima 
specifičnu boju, miris i okus 
Kvalitetu i trud Luke Ivoša i njegove supruge Marijane prepoznala je i Hrvats-
ka gospodarska komora - Županijska komora Virovitica koja ih je potaknula 
da svoja ulja apliciraju na natječaj kako bi dobili oznaku kvalitete Hrvatske 
gospodarske komore. 
- S HGK-om imamo dobru suradnju, njihov sam član, sufinanciraju nam saj-
move, a kada nismo išli sami, oni su prezentirali naše proizvode. Puno su nam 
pomogli i u dobivanju znakova kvalitete – ističe Luka Ivoš, čiji će proizvodi 
bez naknade prve tri godine nositi ovu prestižnu oznaku te biti u društvu 30 
proizvoda s područja naše županije koji se mogu pohvaliti ovim priznanjem.
Tajna kvalitete ovih proizvoda, ističu, je u tome što je njihovo ulje uvijek 
svježe. Tek kada ostanu na posljednjim zalihama, otprilike na samo 20-ak litara, počinju raditi drugo. Svježina je imperativ, kao 
i kvaliteta ispod koje ne spuštaju vlastite standarde, a na koji su kupci već navikli i koje očekuju. 
- Ako ga radim danas, za deset dana je spremno za bocu. Ulju treba između sedam do deset dana ‘da uzreli’ kako bih ga mogao 
pretočiti. Tek tada spremno je za bocu i tržište - ponosno kaže Luka Ivoš, držeći pritom bocu bučinog ulja s prepoznatljivom 
naljepnicom „Hrvatske kvalitete“.

- Inače smo išli po sajmo-
vima po cijeloj zemlji, Za-
grebu, Bjelovaru, Osijeku, 
Skradinu, Biogradu, nara-
vno sudjelovali smo i na 
našem Agroexpu i Viro-
expu. Bilo je to bolje za 
prodaju, a već smo bili i 
prepoznati, ljudi su baš nas 
tražili. No, ne možemo se ni 
danas požaliti, imamo velik 
broj kupaca koji nam se 
vraćaju zbog kvalitete, neo-
visno o sajmovima - kaže 
Luka, koji veliku pažnju 
posvećuje košticama pazeći 
da budu čiste, stalno suhe 
i na odgovarajućoj tem-
peraturi. Kada ih stavlja u 
kotao, miris se širi cijelom 
uljarom. 
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ora, razumijevanja govora, 
čitanja, pisanja, računanja, 
ali isto tako mogu imati 
i poremećaj hranjenja i 
gutanja. Logoped radi i s 
odraslim osoba koje im-
aju Parkinsonovu bolest, 
oštećenje sluha i zapravo 
bilo koju teškoću koja 
zahtijeva rehabilitaciju jezi-
ka, govora, komunikacije 
i slušanja. Osobno mi je 
u emocionalnom smislu 
s njima teže raditi. To su 
ipak osobe koje su već 
imale izgrađene živote i 
koje su, primjerice, nakon 
moždanog udara izgubile 
određene sposobnosti i 
život im se odjednom pot-

puno promijenio - dodala 
je.
Kada se govori o dječjem 
razvoju, bilo da je on kogni-
tivni, motorički ili jezično-
govorni, postoje određeni 
miljokazi koji govore do 
koje bi godine djeca trebala 
usvojiti određene sposob-
nosti i vještine. Ukoliko one 
izostanu, roditelji trebaju 
reagirati i obratiti se za 
pomoć, jer, kako kaže Ana, 
rano ne može biti, ali kasno 
itekako može.
- Uvijek savjetujem 
roditeljima da ako sumnjaju 
u bilo što u vezi s razvojem 
svoga djeteta, neka bolje 
odmah posjete stručnjaka i 

zatraže mišljenje, jer nikad 
nije prerano otkriti poten-
cijalne teškoće, a prekasno, 
nažalost, može biti. Zapra-
vo, roditelji i odgojitelji 
imaju najveću ulogu u ot-
krivanju poteškoća s djete-
tovim razvojem jer najviše 
vremena provode s njim. 
Upravo iz tog razloga je 
važno da i jedni i drugi 
barem okvirno poznaju 
kada bi se i što trebalo 
pojaviti u djetetovom 
jezično-govornom razvoju 
u određenoj dobi. Moram 
ovdje odgovoriti na pitanje 
koje i sami roditelji često 
postavljaju, o vremenu koje 
je potrebno da bi se prvi re-

zultati vidjeli. Mi logopedi 
nemamo čarobni štapić. 
Svaka teškoća je komplek-
sna sama za sebe i zahtijeva 
određeno vrijeme rada. 
Također, ishod terapije ne 
ovisi samo o logopedu već 
i o teškoći, mogućnostima 
samog djeteta, redovitim 
dolascima na terapiju, ali 
i o tome pridržavaju li se 
roditelji savjeta koje im je 
dao sam logoped i rade li 
vježbe kod kuće prema up-
uti logopeda - dodaje. 
Za sve zainteresirane otk-
rila nam je i kako izgleda 
pregled kod logopeda, 
odnosno kako se procjen-
juje trenutno stanje djeteta.

KAKO IZGLEDA 
PREGLED? 

- Prvi pregled logopeda 
obično se sastoji od dva 
dijela. Prvi dio pregleda 
je intervju s roditeljima ili 
skrbnicima, a drugi dio je 
procjena djeteta i njegovih 
komunikacijskih, govorno-
jezičnih vještina i sposob-
nosti. Prosječno trajanje pr-
vog logopedskog pregleda 
je oko  sat vremena. U tom 
prvom dijelu razgovaram 
s roditeljima što ih brine 
u vezi s jezično-govornim 
razvojem njihovog djeteta, 
uzimaju se anamnestički 
podaci koji uključuju po-
datke o trudnoći, rođenju, 
ranom razvoju, a roditelji 
rješavaju različite upitnike 
s obzirom na potencijalnu 
teškoću i dob djeteta. Sama 
procjena djeteta ovisit će o 
njegovoj kronološkoj dobi i 
poteškoćama zbog kojih je 
upućen logopedu, a procje-
na se radi kroz igru, kada 
se dijete malo prilagodi na 
prostor, okolinu i mene kao 
novu osobu. U procjeni se 
koriste različiti didaktički 
materijali, slikovni materi-
jali i standardizirani tes-
tovi za procjenu jezičnih 
sposobnosti. I za kraj, sli-
jedi razgovor s roditeljima, 
iznosim svoje mišljenje, da-
jem upute za daljnji rad kod 
kuće i donosim odluku o 
uključivanju djeteta u logo-
pedsku terapiju - objašnjava 
naša sugovornica. 

Ilustracija: Freepik
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LOGOPETKINJA ANA RAJNOVIĆ

Roditelji, nikada nije prerano 
zatražiti pomoć za dijete ako 
posumnjate u njegov razvoj 

• Roditeljima uvijek savjetujem da ako sumnjaju u bilo što u vezi s razvojem svoga djeteta, 
odmah posjete stručnjaka i zatraže mišljenje, jer nikada nije prerano otkriti potencijalne teškoće, 
ali prekasno, nažalost, može biti. Zapravo, roditelji i odgojitelji imaju najveću ulogu u otkrivanju 
poteškoća u djetetovu razvoju jer najviše vremena provode s njim. Upravo iz tog razloga je važno da 
i jedni i drugi barem okvirno poznaju kada bi se i što trebalo pojaviti u djetetovom jezično-govornom 
razvoju u određenoj dobi, ističe Ana Rajnović. 

R E P U B L I K A   H R V A T S K A
VIROVITIČKO-PODRAVSKA ŽUPANIJA
               GRAD VIROVITICA
               GRADONAČELNIK

KLASA:944-01/21-01/05
URBROJ:2189/01-02-02/2-21-10

Na temelju članka 5. i 8. Odluke o raspolaganju nekretninama u 
vlasništvu Grada Virovitice (“Službeni vjesnik Grada Virovitice 4/12 – 
pročišćeni tekst, 1/13, 10/18, 5/19”), gradonačelnik Grada Virovitice, 
dana  28.  travnja  2021. godine, raspisuje,

JAVNI  NATJEČAJ
za prodaju nekretnine čk.br. 920 k..o. Rezovac

I. Javnom natječaju za prodaju nekretnina izlaže se zemljište čk.br. 
920 zgrada rezovački vinogradi površine 533 m2 upisana u zk.ul.br. 
1521 k.o. Rezovac. Zemljište je poljoprivredne namjene. Zemljište je 
neobrađeno smješteno je u Rezovcu.

II. Zbog svojeg oblika i namjene zemljište iz točke I. natječaja nami-
jenjeno je isključivo za poljoprivrednu proizvodnju.

III. Za nekretninu iz točke I. ovog natječaja utvrđena je početna 
kupoprodajna cijena u iznosu od 7.400,00  kuna.

IV. Pravo sudjelovanja u natječaju imaju sve domaće pravne i fizičke 
osobe registrirane za obavljanje zakonom dopuštenih djelatnosti u 
Republici Hrvatskoj, kao i strane osobe ukoliko sukladno odredbama 
posebnog zakona mogu u Republici Hrvatskoj steći pravo vlasništva 
nekretnina.

V.  Pisane ponude ponuditelja predaju se u zapečaćenoj omotnici s 
naznakom: “za javni natječaj za prodaju nekretnine čk.br. 920 k.o. 
Rezovac – ne otvaraj“, na adresu Virovitica, Trg kralja Zvonimira 1.

VI. Rok za predaju ponuda je 8 (osam) dana od dana objave natječaja. 
Nepotpune ponude kao i ponude koje pristignu izvan  roka iz pre-
thodnog stavka neće se razmatrati.

VII. Pisana ponuda iz točke VII. sadrži:
- ime i prezime, adresu odnosno tvrtku i sjedište ponuditelja,
- osobni identifikacijski broj,
- ponuđenu ukupnu cijenu za nekretninu iz točke I. natječaja,
- dokaz o uplaćenoj jamčevini u iznosu od 10 % (deset posto) od uku-
pne početne kupoprodajne cijene nekretnina, u korist žiro-računa 
IBAN HR31 2340 0091 8491 0000 1, model 68, poziv na broj:9016-
OIB,
- dokaz o hrvatskom državljanstvu (preslika domovnice) za fizičke 
osobe,
- izvod iz sudskog registra za pravne osobe odnosno preslika obrt-
nice,
- BON-1 i BON-2/SOL-2,
- dokaz o podmirenim obvezama prema Gradu Virovitici.

VIII. Prednost u natječaju imaju ponuditelji čija ukupna ponu-
da obuhvaća viši iznos ponuđene cijene za nekretninu iz točke I. 
natječaja.

IX. Povjerenstvo za raspolaganje nekretninama Grada Virovitice, ut-
vrdit će najpovoljniju ponudu u roku 8 (osam) dana od dana isteka 
natječaja. 

X. O prodaji nekretnine najpovoljnijem ponuditelju, odlučuje 
Gradonačelnik Grada Virovitice. Ugovor sa najpovoljnijim ponu-
diteljem sklapa gradonačelnik Grada Virovitice u roku od 8 (osam) 
dana od donošenja odluke o prodaji. Ugovorom će se regulirati ostala 
prava i obveze.

XI. Kupac je dužan:
- platiti ukupni iznos ponuđene cijene umanjen za iznos uplaćene 
jamčevine u roku od 15 (petnaest) dana od potpisa Kupoprodajnog 
ugovora,
-  platiti porez na promet nekretnina,
-  omogućiti osnivanje prava služnosti vodova za telekomunikacijske 
instalacije, niskonaponsku mrežu i javnu rasvjetu, plin, kanalizaciju 
i vodu.

XII. Prodavatelj će Kupcu po jednokratnoj isplati kupoprodajne ci-
jene odmah izdati Potvrdu temeljem koje će ishoditi uknjižbu prava 
vlasništva na nekretninama iz točke I. ovog natječaja.

XIII. Ponuditelju koji uspije u natječaju jamčevina se uračunava u 
kupoprodajnu cijenu, a ostalim se natjecateljima vraća. Ponuditelj 
koji odustane od ponude gubi pravo na povrat jamčevine. 

XIV. Za sve ostale informacije u svezi s ovim natječajem mogu se do-
biti u Upravnom odjelu za financije i gospodarstvo Grada Virovitice 
svakim radnim danom od 07,00 sati do 15,00 sati osobno ili na tel. 
033/721-981.

Gradonačelnik
Ivica Kirin, dipl. ing.

Akt izradio:Vladimir Lještak,
Akt kontrolirala:Sanja Kirin,struč.spec.ing.sec.
Akt pregledao:Antonio Dražić, mag.ocec.

Vježbe kod kuće su najvažnija domaća zadaća  
Što je sve na roditeljima i 
kako oni mogu pomoći ne 
samo djeci, nego i logope-
dima? 

- Roditelji su nama logo-
pedima iznimno važni i 
bitna nam je suradnja s 
njima. Kao što sam već 
rekla, roditelj je osoba koja 
najviše vremena provodi s 
djetetom i najbolje poznaje 
svoje dijete, tako da puno 
toga može napraviti u samom tom procesu kada dijete dolazi na logopedske 
vježbe. Nakon svake terapije logoped djetetu i roditeljima daje vježbe i savjete 
za rad kod kuće, te je jako važno da se roditelj pridržava savjeta i svaki dan 
vježba s djetetom, a o tome onda ovisi i sam ishod terapije. Roditelj ima glavnu 
ulogu, odnosno treba prepoznati da dijete možda ima neki problem, zatražiti 
stručno mišljenje, biti aktivan u procesu terapije. Dijete na terapiju dolazi 
najčešće dva puta tjedno, a budući da puno više vremena provodi kod kuće, 
najviše se može napraviti upravo tada ukoliko je roditelj suradljiv i zainteresir-
an - zaključila je.
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akon intenzivnog ulaganja u in-
frastrukturu kako bi se stvorili što 
bolji uvjeti za studiranje i rad nas-
tavnog osoblja, došlo je vrijeme 

za ulaganje u prepoznatljivosti stručnog, 
znanstvenog, istraživačkog i projektnog 
rada na lokalnoj, regionalnoj, nacionalnoj i 
međunarodnoj razini.
Svojevrstan je to „rad u košnici“, znakovit 
za samo Veleučilište kojeg osnivači, ali i svi 
zaposlenici vide kao rasadnik znanja, a u 
kojem se očekuje znatan broj znanstvenih i 
stručnih radova te projektno-istraživačkih 
zadataka mladih doktora znanosti koji su tu 
titulu stekli u posljednjih nekoliko godina, 
kao i od onih koji su na početku tog puta. 
Prodekan Veleučilišta u Virovitici doc. dr. 
sc. Dejan Tubić objašnjava kako je u 13 go-
dina postojanja prvo Visoke škole, a onda 
Veleučilišta, statusa koji je dobiven tek ne-
davno, ostvarena sva potrebna infrastruk-
tura, visoki standardi te uvjeti rada. 

MLADI DOKTORI ZNANOSTI 

Uz nastavni proces sada je na redu inten-
zivniji razvitak struke i znanosti, na „van“ 
ne toliko vidljiv, ali svakako, u današnje 
vrijeme, prijeko potreban. A taj zadatak pao 
je i na sedam doktora znanosti koji dolaze 
iz tehničkih i  društvenih znanosti, konk-
retno ekonomije, sa specijalnošću veza-
nom uz turizam, financije, poduzetništvo i 
marketing.  Odnosno, iz svih područja koje 
kroz preddiplomski studij (menadžment, 
poduzetništvo, računarstvo, elektrotehnika) 
te diplomski studiji (smjerovi Destinacijski 
menadžment i Menadžment malih i sredn-
jih poduzeća) danas izvodi Veleučilište.  
- Ponosni smo na naše nove, mlade dok-
tore znanosti, ali i svjesni da im je ta titula 
tek ulazna karta. Početak je to prave kari-
jere, odnosno znanstvenog razmišljanja i 
promišljanja, kroz istraživačke i znanstvene 
radove, što predstavlja svojevrsno vraćanje 
duga društvu. Želimo da se kroz te radove 
ostvari kvalitetnije gospodarstvo, bolji život 
na ovom području i da se Veleučilište još 
više razvija kao pravi stručno-znanstveni 
centar i rasadnik novih kvalitetnih kadrova 
- ističe doc. dr. sc. Dejan Tubić. 
- Vrijedno je istaknuti kako do kraja ove kal-
endarske godine očekujemo još dva doktora 
znanosti iz područja društvenih znanosti, 
čime uistinu malim, ali sigurnim koracima 
idemo k realizaciji naših razvojnih ciljeva - 
dodaje. 
Priznato Veleučilište u Virovitici danas 
surađuje s drugim akademskim ustanovama, 
istraživačkim centrima, ali i poduzetnicima, 
gospodarstvenicima, lokalnom samoupra-
vom. Programima želi isporučiti kvalitetan 
kadar tržištu rada koji je spreman odoljeti 
izazovima 21. stoljeća, ali i ponuditi neka od 
stručnih rješenja za probleme gospodarstva, 
turizma, poduzetništva. 
Gledajući sve smjerove, računarstvo se već 
sada može nazvati punim pogotkom.   
- Što se tiče tehničkih znanosti, anali-
za zapošljivosti pokazala je kako od 14 
završenih studenata iz računarstva imamo 
gotovo 100-postotnu zapošljivost. Nakon 
završetka Veleučilišta dio njih zaposlio se ne 
samo u Fini, koja mladima nudi stipendije 
za vrijeme studija, već i u privatnom sektoru. 
Danas imamo studente i u Velikoj Britaniji 
i Austriji, a ono što je vrlo važno istaknuti, 
oni rade u struci. Svaki student ili studentica 
koji se zaposli odmah nakon obrazovanja za 
nas je potvrda uloženog rada i sretni smo i 
ponosni na svakoga od njih - ističe doc. dr. 

sc. Dejan Tubić. 
Od osnutka do danas Veleučilište je 
usavršavanjem smjerova pratilo potrebe 
tržišta, a posljednja vizija kojoj se posvećuju 
je ona iz područja trajno rastućeg ICT sek-
tora. 

ČOVJEK KAO MOTIVACIJA ZA 
NAPREDAK UMJETNE 

INTELIGENCIJE

Virovitica tako danas ima stručnjake koji 
rade s umjetnom inteligencijom. Veleučilište 
je kupilo vrijednu opremu s kojom predavači 
i studenti rade na umjetnoj inteligenciji 
i IoT-u (Internet of things, odnosno „In-
ternetom stvari“) u laboratorijima koji će 
svoje mjesto naći u novom Tehnološko-
inovacijskom centru. 
Osoba koja jako dobro poznaje neuronske 
mreže, diferencijalne jednadžbe, numeričku 
matematiku, algoritme i još puno toga je 
mladi doktorand matematike Marko Haj-
ba. Na trećoj je godini doktorskog studija 
matematike na PMF-u u Zagrebu i danas 
je voditelj Centra za istraživanje i razvoj 
Veleučilišta u Virovitici te predavač na 
studijima računarstva, smjer programsko 
inženjerstvo i elektrotehnike, smjer teleko-
munikacije i informatika. 
U okviru Centra on, kolege i studenti bave 
se razvojem aplikacija koje doprinose 
kvaliteti same ustanove i istraživanjima 
koje za cilj imaju napraviti nove produkte 
za gospodarstvo, ali i ostvariti suradnju i 
razmjenu u predavanjima i iskustvima s 
drugima. 
Nakon aplikacija kojom su rad svih djelat-
nika i studenata, statističke podatke, 
pravilnike, obrasce, odnosno cijeli digitalni 
život Veleučilišta prenijeli u baze koje se 
lako pretražuju i omogućavaju jednostavn-
iju i detaljniju analizu, odlučili su se za novi 
korak – umjetnu inteligenciju, specifično 
duboko učenje. 
Omogućit će im to nova radna stanica za 

umjetnu inteligenciju AIME A.I. Work-
station koja će svoju vrijednost pokazati 
u vremenu koje tek dolazi, kaže dok-
torand Marko Hajba. Ovo je inače njego-
vo područje: u siječnju ove godine bio je 
koautor znanstvenog članka „Deep Neu-
ral Network Model for Approximating 
Eigenmodes Localized by a Confining 
Potential“, koji je objavljen u  časopisu 
Entropy visokog faktora odjeka 2.494. 
Početak je to istraživanja i primjene 
dubokih neuronskih mreža u problemima 
viših dimenzija i kreiranju inovativnih kri-
terija zaustavljanja procesa treniranja neu-
ronskih mreža.

NEURONSKE MREŽE 
Znanja nastoji prenijeti i na studente, koji 
pokazuju sve veći interes za povezivanjem 
programiranja i numeričke matematike te 
neuronskih mreža. Prošle godine je sa stu-
denticom D. Fabijanić bio autor stručnog 
rada „Duboka konvolucijska neuronska 
mreža kao klasifikator namještaja“, u kojem 
su u sferi dubokih mreža  „naučili“ računalo 
prepoznati pet različitih vrsta namještaja 
direktno s fotografije s točnošću od približno 
94 posto, koristeći malu bazu slika. 
- Ljudima je to lako, ali računala nemaju 
prethodno iskustvo, niti znaju išta o tim 
objektima. Ona na temelju algoritama i 
danih digitaliziranih slika prvo uče što su 

ti objekti, a zatim su ih u stanju identifici-
rati na slikama koje do tada nisu „vidjele“. 
Kada razmislimo, čovjek prvo mora učiti 
npr. hodati, pisati i čitati, iako kad odraste, 
to uzima zdravo za gotovo. S iskustvom ras-
te njegova sposobnost snalaženja u raznim 
situacijama, a takva je slična situacija i u 
umjetnoj inteligenciji. Upravo istraživanja 
kako ljudi mogu nešto učiniti daje inspirac-
iju mnogim područjima umjetne inteligen-
cije. Npr., činjenica da čovjek ima dva uha 
nije samo zbog simetrije ili estetike, to ima 
duboke posljedice na mogućnosti primanja 
i razdvajanja zvukova. Zamislite da ste na 
zabavi, puno je ljudi, postoje grupe ljudi koji 
međusobno glasno pričaju, u pozadini je 

glasna muzika, možda ima još drugih glas-
nih zvukova, ali vi ste u stanju i dalje pričati 
sa svojim sugovornicima. To ne bi bilo 
moguće kada bismo imali jedan „prijamnik“ 
zvuka - ističe Marko Hajba. 
Zvukovi bi, kaže, bili izmiješani i bilo bi 
teško raspoznati jedne od drugih. Korištenje 
više „prijamnika“ koji primaju zvuk s 
različitih mjesta je ono što omogućava da 
čovjek raspoznaje zvukove i koncentrira se 
na razgovor s jednim ili više sugovornika. 
- To otkriće je omogućilo da i računala i/ili 
roboti mogu napraviti slično, ugradnjom 
više prijamnika zvuka koji su udaljeni. Ljudi 
imaju prirodno u sebi mnoge sofisticirane 
algoritme koje koristimo svakodnevno, a 
da toga nismo svjesni. Neku osobu pre-
poznamo i prije nego što je vidimo, npr. po 
glasu, neku osobu prepoznamo po hodu, 
prije nego joj vidimo lice ili po nekoj drugoj 
specifičnosti koju većina drugih ljudi nema. 
To u matematici ima naziv dekompozicija 
na singularne vrijednosti, koja je jedna od 
najvažnijih dekompozicija matrica u teoriji i 
primjeni. Ima puno drugih sličnih primjera 
- poručuje Marko Hajba.

PROBLEM RIJEŠE U 
NEKOLIKO SATI 

Područje njegovog profesionalnog interesa 
i teme doktorske disertacije su upravo neu-
ronske mreže – tip umjetne inteligencije koji 
uči poput ljudskog mozga. Računalne neu-
ronske mreže razvojem hardvera i softvera 
sve brže „uče“ obrasce na temelju danih  po-
dataka i mogu predvidjeti i riješiti probleme 

za skup podataka koji prije nisu ‘vidjele’, 
prepoznajući u njima obrasce. Omogućavaju 
tako korisnicima ne samo znatno brži prist-
up konkretnoj informaciji, nego i priliku za 
kvalitetnu analizu ili istraživanje. Predavaču 
Hajbi, koji sa studentima radi i u području 
numeričke matematike, nova radna stan-
ica za umjetnu inteligenciju i znanstveno 
računanje koje je nabavilo Veleučilište nešto 
je što planira iskoristiti za nove spoznaje i 
učenje.  
- Ova radna stanica je opremljena s hardver-
skom opremom koja bi trebala omogućiti 
da možemo efikasnije rješavati probleme 
koji su u visokim dimenzijama i koji zahti-
jevaju procesuiranje velikog broja podataka, 
a što zahtijeva puno resursa koji su pri tome 
potrebni. Dvije grafičke kartice, brz procesor 
i puno RAM memorije omogućit će nam da 
rješavamo neke probleme za koje bi nam na 
„običnom“ računalu trebali dani ili tjedni,  
ako bismo ih uopće mogli i pokrenuti, a mi 
ćemo ih sada moći riješiti za svega nekoliko 
sati. Stoga je brzina jedna od glavnih pred-
nosti nove radne stanice, s obzirom da je 
potrebno testirati i eksperimentalno pronaći 
pogodne hiperparametre prilikom treniran-
ja neuronskih mreža. Dakle, veći broj eks-
perimenata trebao bi dovesti do preciznijih 
i boljih modela, a to nam je cilj. Omogućit će 
i drugim kolegama iz informacijsko-komu-
nikacijskih tehnologija istraživanja u svojim 
područjima, npr. u astrofizici, elektroteh-
nici, računarstvu, IoT-u (Internet of things).  
Vjerujem da ćemo svi efikasno iskoristiti ovu 
stanicu u godinama koje slijede - poručuje 
Marko Hajba. 

• Što se tiče tehničkih znanosti, analiza zapošljivosti pokazala je kako od 14 završenih 
studenata iz računarstva imamo gotovo 100-postotnu zapošljivost. Nakon završetka 

Veleučilišta dio njih zaposlio se ne samo u Fini, koja mladima nudi stipendije za vrijeme studija, 
već i u privatnom sektoru. Danas imamo studente i u Velikoj Britaniji i Austriji, a ono što je 

vrlo važno istaknuti, oni rade u struci. Svaki student ili studentica koji se zaposli odmah nakon 
obrazovanja za nas je potvrda uloženog rada i sretni smo i ponosni na svakoga od njih, ističe 

doc. dr. sc. Dejan Tubić. 

Marija Lovrenc 
Foto: M. Rođak, M. Lovrenc, Veleučilište

VELEUČILIŠTE U VIROVITICI INTENZIVNIJIM STRUČNIM I ZNANSTVENIM RADOM ULAŽE NA PREPOZNATLJIVOSTI U AKADEMSKOJ ZAJEDNICI I TRŽIŠTU  

Umjetnom inteligencijom doći će do kvalitetnijih 
istraživanja i odgovora na izazove tržišta i gospodarstva 
N

Osoba koja jako dobro poznaje neuron-
ske mreže, diferencijalne jednadžbe, 
numeričku matematiku, algoritme i još 
puno toga je mladi doktorand matema-
tike Marko Hajba. Na trećoj je godini 
doktorskog studija matematike na PMF-u 
u Zagrebu i danas je voditelj Centra za 
istraživanje i razvoj Veleučilišta u Viroviti-
ci te predavač na studijima računarstva, 
smjer programsko inženjerstvo i elek-
trotehnike, smjer telekomunikacije i 
informatika. 
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akon intenzivnog ulaganja u in-
frastrukturu kako bi se stvorili što 
bolji uvjeti za studiranje i rad nas-
tavnog osoblja, došlo je vrijeme 

za ulaganje u prepoznatljivosti stručnog, 
znanstvenog, istraživačkog i projektnog 
rada na lokalnoj, regionalnoj, nacionalnoj i 
međunarodnoj razini.
Svojevrstan je to „rad u košnici“, znakovit 
za samo Veleučilište kojeg osnivači, ali i svi 
zaposlenici vide kao rasadnik znanja, a u 
kojem se očekuje znatan broj znanstvenih i 
stručnih radova te projektno-istraživačkih 
zadataka mladih doktora znanosti koji su tu 
titulu stekli u posljednjih nekoliko godina, 
kao i od onih koji su na početku tog puta. 
Prodekan Veleučilišta u Virovitici doc. dr. 
sc. Dejan Tubić objašnjava kako je u 13 go-
dina postojanja prvo Visoke škole, a onda 
Veleučilišta, statusa koji je dobiven tek ne-
davno, ostvarena sva potrebna infrastruk-
tura, visoki standardi te uvjeti rada. 

MLADI DOKTORI ZNANOSTI 

Uz nastavni proces sada je na redu inten-
zivniji razvitak struke i znanosti, na „van“ 
ne toliko vidljiv, ali svakako, u današnje 
vrijeme, prijeko potreban. A taj zadatak pao 
je i na sedam doktora znanosti koji dolaze 
iz tehničkih i  društvenih znanosti, konk-
retno ekonomije, sa specijalnošću veza-
nom uz turizam, financije, poduzetništvo i 
marketing.  Odnosno, iz svih područja koje 
kroz preddiplomski studij (menadžment, 
poduzetništvo, računarstvo, elektrotehnika) 
te diplomski studiji (smjerovi Destinacijski 
menadžment i Menadžment malih i sredn-
jih poduzeća) danas izvodi Veleučilište.  
- Ponosni smo na naše nove, mlade dok-
tore znanosti, ali i svjesni da im je ta titula 
tek ulazna karta. Početak je to prave kari-
jere, odnosno znanstvenog razmišljanja i 
promišljanja, kroz istraživačke i znanstvene 
radove, što predstavlja svojevrsno vraćanje 
duga društvu. Želimo da se kroz te radove 
ostvari kvalitetnije gospodarstvo, bolji život 
na ovom području i da se Veleučilište još 
više razvija kao pravi stručno-znanstveni 
centar i rasadnik novih kvalitetnih kadrova 
- ističe doc. dr. sc. Dejan Tubić. 
- Vrijedno je istaknuti kako do kraja ove kal-
endarske godine očekujemo još dva doktora 
znanosti iz područja društvenih znanosti, 
čime uistinu malim, ali sigurnim koracima 
idemo k realizaciji naših razvojnih ciljeva - 
dodaje. 
Priznato Veleučilište u Virovitici danas 
surađuje s drugim akademskim ustanovama, 
istraživačkim centrima, ali i poduzetnicima, 
gospodarstvenicima, lokalnom samoupra-
vom. Programima želi isporučiti kvalitetan 
kadar tržištu rada koji je spreman odoljeti 
izazovima 21. stoljeća, ali i ponuditi neka od 
stručnih rješenja za probleme gospodarstva, 
turizma, poduzetništva. 
Gledajući sve smjerove, računarstvo se već 
sada može nazvati punim pogotkom.   
- Što se tiče tehničkih znanosti, anali-
za zapošljivosti pokazala je kako od 14 
završenih studenata iz računarstva imamo 
gotovo 100-postotnu zapošljivost. Nakon 
završetka Veleučilišta dio njih zaposlio se ne 
samo u Fini, koja mladima nudi stipendije 
za vrijeme studija, već i u privatnom sektoru. 
Danas imamo studente i u Velikoj Britaniji 
i Austriji, a ono što je vrlo važno istaknuti, 
oni rade u struci. Svaki student ili studentica 
koji se zaposli odmah nakon obrazovanja za 
nas je potvrda uloženog rada i sretni smo i 
ponosni na svakoga od njih - ističe doc. dr. 

sc. Dejan Tubić. 
Od osnutka do danas Veleučilište je 
usavršavanjem smjerova pratilo potrebe 
tržišta, a posljednja vizija kojoj se posvećuju 
je ona iz područja trajno rastućeg ICT sek-
tora. 

ČOVJEK KAO MOTIVACIJA ZA 
NAPREDAK UMJETNE 

INTELIGENCIJE

Virovitica tako danas ima stručnjake koji 
rade s umjetnom inteligencijom. Veleučilište 
je kupilo vrijednu opremu s kojom predavači 
i studenti rade na umjetnoj inteligenciji 
i IoT-u (Internet of things, odnosno „In-
ternetom stvari“) u laboratorijima koji će 
svoje mjesto naći u novom Tehnološko-
inovacijskom centru. 
Osoba koja jako dobro poznaje neuronske 
mreže, diferencijalne jednadžbe, numeričku 
matematiku, algoritme i još puno toga je 
mladi doktorand matematike Marko Haj-
ba. Na trećoj je godini doktorskog studija 
matematike na PMF-u u Zagrebu i danas 
je voditelj Centra za istraživanje i razvoj 
Veleučilišta u Virovitici te predavač na 
studijima računarstva, smjer programsko 
inženjerstvo i elektrotehnike, smjer teleko-
munikacije i informatika. 
U okviru Centra on, kolege i studenti bave 
se razvojem aplikacija koje doprinose 
kvaliteti same ustanove i istraživanjima 
koje za cilj imaju napraviti nove produkte 
za gospodarstvo, ali i ostvariti suradnju i 
razmjenu u predavanjima i iskustvima s 
drugima. 
Nakon aplikacija kojom su rad svih djelat-
nika i studenata, statističke podatke, 
pravilnike, obrasce, odnosno cijeli digitalni 
život Veleučilišta prenijeli u baze koje se 
lako pretražuju i omogućavaju jednostavn-
iju i detaljniju analizu, odlučili su se za novi 
korak – umjetnu inteligenciju, specifično 
duboko učenje. 
Omogućit će im to nova radna stanica za 

umjetnu inteligenciju AIME A.I. Work-
station koja će svoju vrijednost pokazati 
u vremenu koje tek dolazi, kaže dok-
torand Marko Hajba. Ovo je inače njego-
vo područje: u siječnju ove godine bio je 
koautor znanstvenog članka „Deep Neu-
ral Network Model for Approximating 
Eigenmodes Localized by a Confining 
Potential“, koji je objavljen u  časopisu 
Entropy visokog faktora odjeka 2.494. 
Početak je to istraživanja i primjene 
dubokih neuronskih mreža u problemima 
viših dimenzija i kreiranju inovativnih kri-
terija zaustavljanja procesa treniranja neu-
ronskih mreža.

NEURONSKE MREŽE 
Znanja nastoji prenijeti i na studente, koji 
pokazuju sve veći interes za povezivanjem 
programiranja i numeričke matematike te 
neuronskih mreža. Prošle godine je sa stu-
denticom D. Fabijanić bio autor stručnog 
rada „Duboka konvolucijska neuronska 
mreža kao klasifikator namještaja“, u kojem 
su u sferi dubokih mreža  „naučili“ računalo 
prepoznati pet različitih vrsta namještaja 
direktno s fotografije s točnošću od približno 
94 posto, koristeći malu bazu slika. 
- Ljudima je to lako, ali računala nemaju 
prethodno iskustvo, niti znaju išta o tim 
objektima. Ona na temelju algoritama i 
danih digitaliziranih slika prvo uče što su 

ti objekti, a zatim su ih u stanju identifici-
rati na slikama koje do tada nisu „vidjele“. 
Kada razmislimo, čovjek prvo mora učiti 
npr. hodati, pisati i čitati, iako kad odraste, 
to uzima zdravo za gotovo. S iskustvom ras-
te njegova sposobnost snalaženja u raznim 
situacijama, a takva je slična situacija i u 
umjetnoj inteligenciji. Upravo istraživanja 
kako ljudi mogu nešto učiniti daje inspirac-
iju mnogim područjima umjetne inteligen-
cije. Npr., činjenica da čovjek ima dva uha 
nije samo zbog simetrije ili estetike, to ima 
duboke posljedice na mogućnosti primanja 
i razdvajanja zvukova. Zamislite da ste na 
zabavi, puno je ljudi, postoje grupe ljudi koji 
međusobno glasno pričaju, u pozadini je 

glasna muzika, možda ima još drugih glas-
nih zvukova, ali vi ste u stanju i dalje pričati 
sa svojim sugovornicima. To ne bi bilo 
moguće kada bismo imali jedan „prijamnik“ 
zvuka - ističe Marko Hajba. 
Zvukovi bi, kaže, bili izmiješani i bilo bi 
teško raspoznati jedne od drugih. Korištenje 
više „prijamnika“ koji primaju zvuk s 
različitih mjesta je ono što omogućava da 
čovjek raspoznaje zvukove i koncentrira se 
na razgovor s jednim ili više sugovornika. 
- To otkriće je omogućilo da i računala i/ili 
roboti mogu napraviti slično, ugradnjom 
više prijamnika zvuka koji su udaljeni. Ljudi 
imaju prirodno u sebi mnoge sofisticirane 
algoritme koje koristimo svakodnevno, a 
da toga nismo svjesni. Neku osobu pre-
poznamo i prije nego što je vidimo, npr. po 
glasu, neku osobu prepoznamo po hodu, 
prije nego joj vidimo lice ili po nekoj drugoj 
specifičnosti koju većina drugih ljudi nema. 
To u matematici ima naziv dekompozicija 
na singularne vrijednosti, koja je jedna od 
najvažnijih dekompozicija matrica u teoriji i 
primjeni. Ima puno drugih sličnih primjera 
- poručuje Marko Hajba.

PROBLEM RIJEŠE U 
NEKOLIKO SATI 

Područje njegovog profesionalnog interesa 
i teme doktorske disertacije su upravo neu-
ronske mreže – tip umjetne inteligencije koji 
uči poput ljudskog mozga. Računalne neu-
ronske mreže razvojem hardvera i softvera 
sve brže „uče“ obrasce na temelju danih  po-
dataka i mogu predvidjeti i riješiti probleme 

za skup podataka koji prije nisu ‘vidjele’, 
prepoznajući u njima obrasce. Omogućavaju 
tako korisnicima ne samo znatno brži prist-
up konkretnoj informaciji, nego i priliku za 
kvalitetnu analizu ili istraživanje. Predavaču 
Hajbi, koji sa studentima radi i u području 
numeričke matematike, nova radna stan-
ica za umjetnu inteligenciju i znanstveno 
računanje koje je nabavilo Veleučilište nešto 
je što planira iskoristiti za nove spoznaje i 
učenje.  
- Ova radna stanica je opremljena s hardver-
skom opremom koja bi trebala omogućiti 
da možemo efikasnije rješavati probleme 
koji su u visokim dimenzijama i koji zahti-
jevaju procesuiranje velikog broja podataka, 
a što zahtijeva puno resursa koji su pri tome 
potrebni. Dvije grafičke kartice, brz procesor 
i puno RAM memorije omogućit će nam da 
rješavamo neke probleme za koje bi nam na 
„običnom“ računalu trebali dani ili tjedni,  
ako bismo ih uopće mogli i pokrenuti, a mi 
ćemo ih sada moći riješiti za svega nekoliko 
sati. Stoga je brzina jedna od glavnih pred-
nosti nove radne stanice, s obzirom da je 
potrebno testirati i eksperimentalno pronaći 
pogodne hiperparametre prilikom treniran-
ja neuronskih mreža. Dakle, veći broj eks-
perimenata trebao bi dovesti do preciznijih 
i boljih modela, a to nam je cilj. Omogućit će 
i drugim kolegama iz informacijsko-komu-
nikacijskih tehnologija istraživanja u svojim 
područjima, npr. u astrofizici, elektroteh-
nici, računarstvu, IoT-u (Internet of things).  
Vjerujem da ćemo svi efikasno iskoristiti ovu 
stanicu u godinama koje slijede - poručuje 
Marko Hajba. 

• Što se tiče tehničkih znanosti, analiza zapošljivosti pokazala je kako od 14 završenih 
studenata iz računarstva imamo gotovo 100-postotnu zapošljivost. Nakon završetka 

Veleučilišta dio njih zaposlio se ne samo u Fini, koja mladima nudi stipendije za vrijeme studija, 
već i u privatnom sektoru. Danas imamo studente i u Velikoj Britaniji i Austriji, a ono što je 

vrlo važno istaknuti, oni rade u struci. Svaki student ili studentica koji se zaposli odmah nakon 
obrazovanja za nas je potvrda uloženog rada i sretni smo i ponosni na svakoga od njih, ističe 

doc. dr. sc. Dejan Tubić. 

VELEUČILIŠTE U VIROVITICI INTENZIVNIJIM STRUČNIM I ZNANSTVENIM RADOM ULAŽE NA PREPOZNATLJIVOSTI U AKADEMSKOJ ZAJEDNICI I TRŽIŠTU  

Umjetnom inteligencijom doći će do kvalitetnijih 
istraživanja i odgovora na izazove tržišta i gospodarstva 

PAMETNI SATOVI, TITLOVI U 
FILMOVIMA, NEŽELJENA POŠTA

AI je već među nama 
Područje kojim se bavi za mnoge je i danas nešto na što gledaju 
kao na pojam iz znanstvene fantastike, iako 
je umjetna inteligencija već dugo „među 
nama“. Ako sumnjate, bacite pogled na 
svoj pametni sat i pročitajte koliko ste 
dubokog sna ostvarili noćas. Zavirite 
u katalog omiljenog branda koji vam 
je „slučajno“ iskočio u novostima na 
stranici društvene mreže. Umjetnu 
inteligenciju koristite i kad provjeravate 
je li vam pošta koju očekujete slučajno 
otišla u „spam“, odnosno „neželjenu 
poštu“ – filtriraju je specijalizirani algo-
ritmi. Ujedno, ako ćete večeras pogledati 
film s prijevodom na hrvatski jezik putem 
interneta, i tu ćete umjetnu inteligenciju 
„pozvati“ u svoj život putem računala, tableta 
ili mobitela.
A da ne govorimo o medicini, u kojoj se naveliko koristi za prepoz-
navanje npr. tumora ili pri operacijskim zahvatima, u proizvodnji 
lijekova, automobila, pametnih uređaja, robotici. Umjetna inteli-

gencija danas može biti presudan čimbenik i pri odluci hoćete li 
dobiti radno mjesto ili je netko drugi kvalificiraniji. Algoritmi mogu 
iz vašeg životopisa izvući neke parametre po kojima mogu izabrati 
najboljeg kandidata, neovisno kakav dojam ostavili na razgovoru 
za posao.
Brzina, mogućnost analize tisuća dokumenata u kratkom roku, 
paralelizacija obrade podataka i gledanje na informacije na 

drugačiji način od onoga kako ih percipira ljudski mozak 
– umjetna inteligencija danas je koristan alat ne samo 

akademskim ustanovama već i gospodarstvu, pa i 
jedinicama lokalne samouprave. 
Koja općina zaista daje najviše novca za 
novorođeno dijete s obzirom na broj stanovnika, 
koliki je omjer cijene struje i vode u Virovitici 
u odnosu na, primjerice, Crnac i koja je realna 
isplativost besplatnih vrtića na području cijele 
županija – na ta i brojna druga pitanja u skoroj 
budućnosti možda će uskoro i sa samo nekoliko 
klikova mišem moći ponuditi upravo nova radna 
stanica u Veleučilištu Virovitica. 
Ako se pita stručnjake koji s njom rade, u umjetnoj 

inteligenciji prepoznali su važnog partnera na kojeg 
itekako računaju, dok on sam uči kako prepoznati i 

analizirati baze podataka.   
- Primijenjena znanstvena i stručna istraživanja uz pomoć umjetne 
inteligencije i nama će biti od velike koristi na području svih naših 
smjerova, kao i cijeloj zajednici - poručuje M. Hajba.  

Fotografija prikazuje lijevo usporedbu vrlo točnog rješenja diferencijalne jednadžbe 
standardnom metodom (plavo) s rješenjem neuronske mreže (isprekidano crveno) 

– relativna pogreška manja od 1% u funkciji, a manja od 0.1% u energiji, pri čemu ko-
ristimo manje parametara u neuronskoj mreži, desno je prikaz inovativnog praćenja 

konvergencije rješenja sa metrikama

Fotografija prikazuje slučajno odabrane objekte namještaja iz skupa za testiranje, koje 
neuronska mreža nije vidjela tijekom treniranja (učenja) i klasifikaciju tih objekata u 

njihovom naslovu. Svi objekti namještaja na ovim slikama  su točno detektirani.

Fotografija prikazuje arhitekturu duboke 
konvolucijske neuronske mreže korištene 

za rješavanje problema klasifikacije 
namještaja.
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Jubilarna 10. Noć knjige pod 
sloganom „Ljekovita moć kn-
jige“ obilježena je u petak, 23. 
travnja i u Gradskoj knjižnici 
i čitaonici Virovitica. Tema 
ovogodišnje Noći bila je bib-
lioterapija. 
- Zahvaljujemo svim gos-
tima i korisnicima (uživo i 
online) na podršci i odazivu. 
U povodu Dana hrvatske kn-
jige i Svjetskog dana knjige 
i autorskog prava, ujedin-
jenim u manifestaciju Noć 
knjige, održali smo nekoliko 
aktivnosti. Akcija „Knjiga i 
zakasnina na dar“ donijela je 
podjelu otpisane beletristike 
i mogućnost vraćanja ‘zabo-
ravljenih’ knjiga bez naplate 
zakasnine. Našim korisnicima 
smo darovali oko 150 naslova 
za kućne biblioteke i zaprimili 
lijep broj ‘zaboravljenih’ kn-
jiga, što nas posebno veseli - 
kaže ravnatelj Robert Fritz. 
Suradnja između Knjižice i 
Osnovne škole Ivane Brlić-
Mažuranić iz Virovitice nas-
tavljena je kroz uključivanje 
učenika četvrtih, petih i šestih 
razreda u program „Knjige 
koje sele da druge razvesele“. 
Riječ je o programu poticanja 
čitanja u kojemu je dio kn-
jiga s Dječjeg odjela knjižnice 
„preseljen“ u školsku 
knjižnicu. Na ovogodišnjem 
predstavljanju koje se zbog 
specifičnosti situacije održalo 
putem Zoom aplikacije 
sudjelovalo je dvadesetak 
učenika s vrlo zanimljivim i 
kreativnim predstavljanjima, 
a najbolji će biti i nagrađeni. 
Manifestacijama poput ove 
potiče se djecu i mlade na 
ljubav prema čitanju. 

DVA GOSTOVANJA
Književna večer za djecu i 
mlade obilježena je gostovan-
jem zavičajne autorice Vlaste 
Golub. U opuštenoj atmos-
feri Vlasta je publiku koju 
su činili učenici osnovnih 
škola s područja grada Viro-
vitice upoznala sa svojim na-
jnovijim romanom za mlade 

naslova „Pauline mačke“. 
Riječ o njezinoj trećoj kn-
jizi koju mladi korisnici vrlo 
rado čitaju od trenutka kada 
je stigla u knjižnicu. Na sus-
retu je otkrila kako kroz svoje 
romane progovara o prob-
lemima mladih s nadom da 
će im pomoći u njihovom 
rješavanju. Ujedno je otk-
rila da inspiraciju pronalazi 
u vlastitom životu, a kada 
zamišlja scene u kojima se 
radnja u njezinim romanima 
događa, vidi svoj, odnosno 
naš grad. 
U skladu s ovogodišnjom 
temom Noći knjige koja go-
vori o ljekovitoj moći knjige, 
Vlasta je otkrila da upravo 
pisanje na nju djeluje ljeko-
vito i terapeutski, te da piše i 
svoju četvrtu knjigu. 
Potom je održano predstav-
ljanje knjige (psihološkog 
priručnika) „Kako preživjeti u 
suvremenoj džungli“. Razgo-
vor s mladim splitskim psi-
hologom sa zagrebačkom 
adresom Sandrom 

Kraljevićem je moderirala 
urednica i novinarka San-
dra Pocrnić Mlakar, ujedno 
i voditeljica izdavačke kuće 
Beletra. Sandro i Sandra su 
razgovarali o nastajanju i 
ciljevima priručnika, zašto 
su ljudi teški, kako obuzdati 
agresiju, ublažiti depresiju, 
kako prepoznati ovisnost 
o društvenim mrežama i 
autorovim planovima za 
budućnost. Na književnoj 
večeri je prisustvovao trenut-
no najveći mogući broj posje-
titelja (20), a putem prijenosa 
uživo na Facebook stranici 
Knjižnice još njih tridesetak. 
- Ova uspješna Noć knjige 
pokazala je ljekovitu moć 
knjige kroz koju se promiče 
čitanje kao aktivnosti koja 
poboljšava komunikaciju i 
koncentraciju, opušta, potiče 
maštu i jača empatiju, sman-
juje stres i potiče stvaralaštvo, 
učenje i istraživanje. Sve 
to potvrđuje našu orijent-
aciju prema biblioterapiji 
kao važnoj usluzi Gradske 
knjižnice i čitaonice Virovit-
ica - poručili su iz ove važne 
kulturne ustanove u našem 
gradu. 
V. L., B. S., foto: Gradska knjižnica i 

čitaonica Virovitica  

Izbor noviteta iz 2021.
1. Miljenko Jergović „Vjetrogonja Babukić i njegovo 
doba“, Zaprešić: Fraktura, 2021.
Jergovićev suvremeni pikarski roman može se us-
porediti s klasicima poput Don Quijotea ili Vojnika 
Švejka. Babukića njegov  izniman jezični talent i zrako-
plovni avanturizam kao bijeg od teške ratne stvarnosti 
i neriješenih intimnih situacija čine istinskim junakom 
našega doba opsjednutoga tračevima, skandalima i 
prolaznim užicima.

2. Jean-Paul Didierlaurent „Čitač iz vlaka u 6:27“, Za-
greb: Egmont, 2021.
Čitač iz vlaka u 6:27 nagrađivani je francuski roman ob-
javljen u trideset zemalja, a svoj uspjeh kod čitateljske 
publike postiže svojom univerzalnom temom o ljubavi 
i pripovijedanju, odnosno čitanju. Poput priča iz Tisući 
i jedne noći ili Boccacciova Dekamerona  literatura i 
u ovom slučaju postaje ljekoviti medij koji ima snagu 
promijeniti čovjeka i utjecati na njegove životne odabire.

3. Ann Patchett „Nizozemska kuća“, Zagreb: Profil knjiga, 
2021.

Književna uspješnica američke spisateljice Ann Patchett Ni-
zozemska kuća jedna je  od finalistica Pulitzerove nagrade 
za književnost 2020. godine. Veličanstvena saga  o gubitku, 
materijalnom i intimnom, prati životne priče i povezanost 
brata i sestre tijekom pet desetljeća.
4. Neil deGrasse Tyson „Pisma jednog astrofizičara“, Za-
greb Znanje, 2021. 
Nakon svjetske uspješnice Astrofizika za ljude u žurbi, Ty-
son, znanstvenik i pisac, predstavlja svoju korespondenciju 
s ljudima svih dobnih skupina i iz svih životnih sfera koja 
pokazuje da čovječanstvo još uvijek, kao i na početku civi-
lizacije, sa znatiželjom i iščekivanjem upire pogled u zvjez-
dano nebo.

5. Leo Potion „Savršeno nesavršene priče“, Zagreb: Profil 
knjiga, 2021.
Kroz 28 Savršeno nesavršenih priča o slavnim i uspješnim 
osobama iz povijesti i suvremenosti mladi će čitatelji sazna-
ti kako su se oni nosili sa  izazovima u svojim životima, 
kako su brinuli o svom mentalnom zdravlju i pritom ostali 
nadahnuće budućim naraštajima.

6. Tom Percival „Mišini novi prijatelji“,  Zagreb: Profil kn-
jiga, 2021.
Slikovnica o djevojčici Miši koja teško sklapa nova pri-
jateljstva pomoći će djeci pri snalaženju u društvenim situ-
acijama i razumijevanju važnosti prihvaćanja i uključivanja 
drugih.
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U KNJIŽNICI I ČITAONICI BOGATIM PROGRAMOM OBILJEŽENA JUBILARNA 10. NOĆ KNJIGE  

Knjiga nas danas odmara, 
zabavlja, uči i liječi 

• Akcija „Knjiga i zakasnina na dar“ donijela je podjelu otpisane beletristike i mogućnost vraćanja 
‘zaboravljenih’ knjiga bez naplate zakasnine. Našim korisnicima darovali smo oko 150 naslova za kućne 
biblioteke i zaprimili lijep broj ‘zaboravljenih’ knjiga, što nas posebno veseli, kaže ravnatelj Robert Fritz. 
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Virovitičanka Vlasta Golub 
odlična je glumica Kazališta 
Virovitica, a posljednjih godi-
na potvrdila se i kao vrhunska 
književnica realnih aktualnih 
tema. Njen roman prvijenac 
„O ljubavi, spletkama i svemu 
pomalo“ među 60-ak rukopi-
sa iz cijele Hrvatske proglašen 
je najboljim neobjavljenim 
rukopisom za mlade na 
natječaju „Zvonko” Hrvatskog 
društva književnika za djecu i 
mlade 2016. godine te je u 
njihovoj nakladi iste godine 
i objavljen. Njezin drugi ro-
man „Eva, mala žena“ objav-
ljen je 2018. godine također 
u nakladi Hrvatskog društva 
književnika za djecu i mlade, 
dobio je potporu Ministar-
stva kulture, a bio je i u užem 
izboru za nagradu „Grigor 
Vitez“ i u Nacionalnom kvizu 
za poticanje čitanja. Krajem 
2020. godine objavljen je i 
Vlastin treći roman, „Pauline 
mačke“.
A kako joj kreativnosti i mašte 
uistinu ne nedostaje, odvažila 
se napraviti korak dalje, 
napisati nešto i za odrasle. 
U koautorstvu s višestruko 
nagrađivanom autoricom 
drama Selmom Parisi napisa-
la je dramu za odrasle „Tko 
bi rekao?“, a u rukopisu joj 
je i svježe napisan roman za 
odrasle „Ritam odlazaka“.

PRIČE IZ 
SVAKODNEVICE

Ova simpatična i iznimno dra-
ga književnica počela je pisati 
tek u svojim četrdesetima, i 
nije požalila.
- Imala sam nekih ideja, ali 
dugo vremena sam mislila da 
mi nedostaje talent za to, da ja 
to ne mogu. No, prilikom jed-
nog dugog razdoblja neigranja 
u kazalištu, kada onako sjediš 
i misliš što dalje, odvažila 
sam se i pokušala napraviti 
ono što sam godinama mis-
lila da ne mogu. Kreativnost 

koju nisam mogla izraziti na 
kazališnim daskama uspjela 
sam preusmjeriti na područje 
koje je do tada bilo potisnuto, 
a okidač svega je bio jedan 
događaj iz života moje kćeri 
koji joj se dogodio kada je 
išla u 7. razred. Sjela sam za 
računalo i počela pisati. Priča 
je potekla, a likovi su zaživjeli 
i počeli me voditi kroz radnju. 
Taj proces pisanja za mene je 
bio prava uživancija, sve mi se 
činilo poput prave avanture. 
Unutarnji osjećaj zadovoljst-
va koji me pratio govorio mi 
je da sam na dobrom putu. 
Po završetku roman sam dala 
na čitanje najdražima. Moja 
kći Dora mi je u tome uvi-
jek najoštriji, ali i najrealniji 
kritičar. Reakcije su bile više 
nego pozitivne i na njihov 
nagovor odlučila sam poslati 

rukopis na natječaj „Zvonko“ 
jer sam pomislila da je to pri-
lika i da netko od stručnjaka 
pročita moj tekst. Poslala sam 
ga i dogodilo se nešto preli-
jepo o čemu se nisam usu-
dila niti maštati - naglasila je 
Vlasta.
Kada pisac piše u prvom licu, 
kao što to i Vlasta Golub čini, 
onda se obično propitkuje ko-
liko u tome ima autobiograf-
skih dijelova. 
- U mojim romanima ima 
dosta autobiografskih eleme-
nata, ali i puno fikcije. Neke 
stvari koje se čine najnevjero-
jatnije su ustvari istinite, a one 
za koje se misli da su istinite, 
to baš i nisu. Često znam reći 
da je dobra književnost uvi-
jek istinita, stvar je naravno 
percepcije ljudi koji je čitaju. 
U početku sam se dvoumila u 

kojem licu pisati, ali onda je 
prevagnulo to prvo lice jer mi 
se čini da pišući na taj način 
imam neposredniji kontakt s 
čitateljima - kazala je Vlasta.
Stil kojim ova virovitička 
književnica piše je 
pripovjedački, rečenice su 
jednostavne, bez puno dugih 
opisa, ima podosta komičnih 
situacija i govora mladih, di-
jalozi su živahni, a tumače 
svakodnevne situacije iz 
života mladih. No, iako piše 
za mlade, teme su vrlo oz-
biljne. U svojim romanima 
progovara o vršnjačkom 
psihološkom nasilju, anorek-
siji i bulimiji, nabijanju kom-
pleksa, problemu društvenih 
mreža, lajkova i komentara 
koji kod djece i mladih imaju 
prevelik utjecaj na poimanje 
i vrijednosti samoga sebe, ali 

na neki način i promovira 
čitanje i pisanje među mladi-
ma, kao i glazbu. 
- U svojim knjigama nas-
tojim progovarati o različitim 
problemima mladih, na-
glasiti važnost komunikacije 
tinejdžera s roditeljima i pra-
vim prijateljima pred kojima 
mogu biti onakvi kakvi jesu, 
bez potrebe da stvaraju 
lažnu sliku o sebi. Odrasli 
često odmahnu rukom na 
stvari koje se događaju djeci, 
misleći nije to ništa ozbiljno, 
ali svi smo kroz to prolazili, to 
su vrlo osjetljive godine, doba 
odrastanja u kojemu smo svi 
bili ranjivi i to ne treba uzeti 
olako - kazala je Vlasta. 

MLADOST KAO
INSPIRACIJA 

Poznati hrvatski dramatičar, 
scenarist i prozaik Davor 
Špišić u jednom književnom 
osvrtu napisao je „da je Vlas-
ta Golub pronicljiva, topla 
analitičarka dickensovskog 
soja, kako nema namjeru 
lažirati svojoj dječjoj publici 
da žive u ružičastom svijetu. 
Dojmljivim spisateljskim 
darom mudro i otvoreno 
poziva na borbu protiv ne-
pravde, ohrabruje čitatelje, 
u ovom slučaju mlade da iz-
rastu u odgovorne ljude koji 
neće žmiriti na poniženje 
bližnjih“.
- To mi je uistinu veliki kom-
pliment, kada se za moje kn-
jige kaže da su životne. To je 
ono nešto što volim čuti, jer 
moje knjige to i jesu – sva-
kodnevica bez uljepšavanja. 
Volim jasnoću i iskrenost pa 
u mojim romanima nema 
iskrivljavanja; oni su poput 
života – realni - kaže Vlasta. 
Zanimljivo je da na temelju 
tog romana punog emocija 

i promišljanja o društvu u 
kojem živimo napisala i ra-
diodramu „Ništa se nije mo-
glo učiniti“. Glumci su već 
snimili tekst, a premijerno bi 
trebala biti emitirana u svibn-
ju na 1. programu Hrvatskog 
radija.
- Na to me potaknuo upravo 
Davor Špišić koji mi je rekao 
da se „Eva“ mora ekranizirati, 
da to moraju vidjeti svi sce-
naristi i pisci za kazalište jer 
su moje knjige pune dijaloga, 
scenične i vrlo filmične. Na-
jprije sam napisala kazališnu 
verziju s kojom prvotno 
nisam bila zadovoljna, ali na-
kon određenog vremena mi je 
sinula ideja što i kako. Kada 
sam završila, napravila sam 
radijsku verziju po motivima 
„Eve“ i dala joj naziv „Ništa 
se nije moglo učiniti“ - otkrila 
nam je Vlasta. 
Da su joj mladi općenito važni 
i da ih osim kroz svoje knjige 
želi potaknuti na čitanje, 
približiti im se, dokazuje i 
njeno učlanjivanje u Klub 
mladih „O čitanju i svemu 
pomalo“ Gradske knjižnice i 
čitaonice Virovitica.
- Divno je da u gradu u kojem 
živim postoji ustanova koji 
cijeni moj rad, a to je upravo 
Gradska knjižnica i stoga sam 
zahvalna njenim djelatnicima 
što su me pozvali i uključili u 
rad Kluba mladih te ga nazva-
li po mojem prvom romanu, 
tj. parafrazi „o čitanju i svemu 
pomalo“, da im je naslov moje 
knjige poslužio kao inspiraci-
ja za naziv kluba. Mladi su 
mi uistinu prava inspiracija. 
Vrlo su iskreni i reći će vam 
što vole, što ne vole i stoga 
su jako zahvalna čitateljska 
publika i radujem se radu s 
njima kroz ovaj klub - kazala 
je Vlasta Golub. 
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Renata Turković Kasumović 
Foto: Privatni arhiv
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U mojim romanima nema uljepšavanja; 
oni su poput života – realni

• Na to me potaknuo upravo Davor Špišić koji mi je rekao da se „Eva“ mora ekranizirati, da to moraju vidjeti svi scenaristi i pisci za 
kazalište jer su moje knjige pune dijaloga, scenične i vrlo filmične. Najprije sam napisala kazališnu verziju s kojom prvotno nisam bila 
zadovoljna, ali nakon određenog vremena mi je sinula ideja što i kako. Kada sam završila, napravila sam radijsku verziju po motivima 
„Eve“ i dala joj naziv „Ništa se nije moglo učiniti, otkrila nam je Vlasta. 

Čestitamo vam PRAZNIK RADA

VIROVITICA
Turistička zajednica Grada Virovitice

Čestitamo vam

PRAZNIK RADA

Vlasta Golub odlična je glumica Kazališta Virovitica, a posljednjih godina potvrdila se i kao 
vrhunska književnica
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Dolazak ljepšeg i toplijeg vremena 
izmamio je ljude u prirodu, neovisno 
radi li se o izletima, sportu, rekre-
aciji ili o poslovima na njivama, u 
voćnjacima, vinogradima i vrtovima. 
Jedni od onih koji su jedva dočekali 
dolazak ljepšeg vremena su i koris-
nici i djelatnici Doma za starije os-
obe Baturina u Virovitici. I to s pra-
vom: već dvije godine zahvaljujući 
prekrasno uređenom vrtu korisnici 
su opskrbljeni svježim povrćem; 
salatom, krastavcima, rajčicom, lu-
kom, odnosno svime onime što po 
nepisanim pravilima mora imati 
svaki kvalitetni povrtnjak. No, priča 
tu nije stala: zasadili su oni i više od 
220 nasada raznog voća, a s istočne 
strane parcele nalazi se i mali lijepi 
vinograd. Svi već dobro znaju da 
prekrasno uređeni okoliš unutar 
Doma upotpunjuju i nasadi cvijeća, 
ali i začinskog bilja, pa koliko tko želi, 
kad sve urodi, bude im i u slast.

IZVRSNA TERAPIJA 
Vlasnica Doma za starije Jasminka 
Baturina rekla nam je da povrtnjak, 
a sada i voćnjak i vinograd nisu 
slučajni. I sama je odrasla na pol-
joprivrednom imanju i zna važnost 
domaćih proizvoda. 
- Odmalena sam pomagala roditelji-
ma na svim poslovima poljoprivrede 
i ništa od toga mi nije strano. Navikla 
sam puno raditi, a posao u vrtu me 
opušta, posebno nakon stresnih 
dana. Sada je to posebno divan način 
opuštanja zbog ove koronakrize - re-
kla nam je Jasminka Baturina, koja 
je, kako kaže, tu vrstu terapije htjela 
prenijeti i na svoje korisnike.
- Radi onaj tko želi, tko može i ko-
liko može. Korisni su nam i svi do-
bri savjeti naših korisnika i svih koji 
imaju iskustva, ali  zbog svog zdravlja 
možda ne mogu s nama raditi. Drago 
mi je da se i muškim i ženskim koris-
nicima našeg Doma sviđa ova vrsta 
opuštanja. Priroda je prekrasna, mir 
je posvuda, a kao što neki znaju reći, 
pritom slušaju „zvuk tišine“ - ističe 
vrijedna vlasnica J. Baturina. 
Sve uloženo trudom vrati se u sočnim 
plodovima – prošle godine tako su 
imali viška rajčice pa su je kuhali za 
zimu. 
- Ne oskudijevamo ni s krastavcima, 
paprikom ni zeljem, koje također 
i kiselimo i imamo svoju zimnicu. 
Svi se tome jako veselimo i lijepo se 
družimo, jer u ovim poslovima sud-
jeluju i oni stariji i oni nešto mlađi, 

poput nas djelatnika ili drugih 
ljudi koji dolaze pomoći. Reklo 
bi se, „kao u neka stara dobra 
vremena“ - poručuje Jasminka 
Baturina. 
Obišli smo vrijedne „domske 
zadrugare“ kako bismo ih poh-

valili na dobro odrađenom poslu, 
ali i da bismo saznali više o njiho-

vom bogatom iskustvu vrtlarenja. 
BAŠ KAO I NEKADA 

KOD KUĆE
Gospođa Ana Kodek jedna je od na-
jaktivnijih korisnica, neovisno o čemu 
se radi. Po prirodi je znatiželjna i vrlo 
druželjubiva pa je svoje zadovoljstvo 
vidjela i u vrtlarenju.
- Moram priznati da prije baš i nisam 
vrtlarila jer je za to bio zadužen moj 
suprug. No, sada me to zanima, često 
sam u vrtu i radim koliko mogu. 
Pogled me podsjeća na moj vrt, a 
onda i na pokojnog supruga - sjetno 
nam je priznala Ana Kodek.
Ivan Horvat je pak jedan od najve-
selijih korisnika. Za njega kažu da je 
jako druželjubiv, a još uvijek je, i u 
poznoj dobi, pravi šarmer. 
- Ljubav prema vrtu mi je ‘obiteljsko 
naslijeđe’. U Svetom Đurđu smo im-
ali vrt poput ovog, a postoji i voćnjak 
kojeg redovito obilazim. Čak sami i 
gospodinu Baturini ponudio pomoć 
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• Radi onaj tko želi, tko može i koliko može. Korisni su nam i svi dobri savjeti naših 
korisnika i svih koji imaju iskustva, ali zbog svoga zdravlja možda ne mogu s nama 

raditi. Drago mi je da se i muškim i ženskim korisnicima našeg Doma sviđa ova vrsta 
opuštanja. Priroda je prekrasna, mir je posvuda, a kao što neki znaju reći, pritom slušaju 

„zvuk tišine“, ističe vrijedna vlasnica J. Baturina. 

Još uvijek imam vrt u Orahovici. S vremenom na 
vrijeme ga obiđem i uberem plodova koliko mi 
je potrebno. Sretan sam što su moje dvorište i 
vrt slični pogledu na domsko zdanje: uređeno 
dvorište, vrt i budući voćnjak. Posebno se 
veselim što ćemo ovdje imati i koji zasađen trs, 
uživat ćemo, rekao nam je Matija Štraser.

Bruno Sokele

S puno ljubavi, znanja i truda 
brinu o svakoj gredici, mladoj 
voćki i začinskom bilju 

prijatelja, stručnjaka za orezivanje 
voćaka. Imam i ja poneki savjet, 
iskustvo, a ono što znam je da je i 
voću potrebno, kao i ljudima, da se 
netko brine o njima - savjetuje nas 
Ivan.
Korisnik Matija Štraser u Dom je 
došao iz Orahovice i također je jedan 
od onih kojemu nije stran ni vrt, ni 
voćnjak, ni vinograd. Reklo bi se – 
pravi čovjek od prirode. 
- Još uvijek imam vrt u Orahovici. S 
vremenom na vrijeme ga obiđem i 
uberem plodova koliko mi je potreb-
no. Sretan sam što je pogled na moje 
dvorište i vrt slično ovom pogledu 
koji imam sada na prelijepo domsko 
zdanje: uređeno dvorište, vrt i budući 
voćnjak. Posebno se veselim što ćemo 
ovdje imati i koji zasađen trs, uživat 
ćemo - rekao nam je Matija Štraser.

I SAVJET JE DOBRODOŠAO 
Kata Blažević iz Virovitice uvijek je tu 
kad treba. Njezina pomoć i iskustvo 
su vrlo dragocjeni. 
- Uživam u ovom našem imanju i 
zahvalna sam na svemu što ovdje 
imamo. Sretna sam što su gospođa 
Jasminka i njen suprug i više nego 
pažljivi i brinu o našem zdravlju, ali 
i o našoj razonodi. Ponude nam ra-
diti ono što volimo, a briga o vrtu je 
upravo ono što većina nas i voli, što 
nas podsjeća na mlađe dane. Okus 
svježeg domaćeg povrća sve nas uvi-
jek vrati u naše djetinjstvo, kada smo 
ga prvi put kušali - prisjetila se. 
Katarina Halužan iz Virovitice u Dom 
je došla u srpnju prošle godine. Priro-
da je taman dobro ‘zazelenila’, a plo-
dova zemlje bile su pune zdjele.
- To mi je uvelike olakšalo promjenu 
sredine. I ja sam, kao mnogi korisni-
ci, odrasla u obiteljskoj kući i radovi u 
prirodi pratili su me cijeli život. Sada 
sam, nažalost, u kolicima i ne mogu 
sudjelovati u poslu, mada to jako 
želim. No, zato sam uvijek ovdje ako 
nekome zatreba pokoji dobar savjet, 
ali i da smirim dušu i tijelo u ovom 
prekrasnom okolišu - ističe. 
A Tina Divjak nije izlazila iz vrta. U 
šali nam je rekla da nema vremena 
za razgovor jer ima pune ruke po-
sla i flanaca. I bilo je tako, pa smo je 
ostavili da radi ono što najviše voli. 
Obećali smo ponovno navratiti kada 
stignu prvi plodovi i kada će biti 
potrebno kušati sve ono što će izrasti 
nakon uloženog truda, vremena i 
ljubavi. Izvrsni su domaćini, pa smo 
i mi, radosna srca, obećali da ćemo 
opet doći.  

Kata Blažević, Matija Štraser, Ivan Horvat i Ana Kodek s vlasnicom 
Doma za starije Jasminkom Baturinom

Tina Divjak ne izlazi iz vrta

Katarini Halužan prekrasan okoliš 
smiruje dušu i tijelo
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Sport

Sara Malčec i Matija Relić okitili se naslovom 
državnih prvaka, Maksu Luki Šenjugu srebro 

a Prvenstvu 
Hrvatske koje je 
održano 17. i 18. 
travnja u Zagrebu 

ponovno su briljirali članovi 
Karate kluba Virovitica. 
Ništa novo: navikli smo da 
se naši najuspješniji kara-
tisti vraćaju s odličjima jer 
su i više nego dominantni u 
svojim kategorijama. Sara 
Malčec osvojila je naslov 
prvakinje Hrvatske u kata-
ma u konkurenciji seniorki 
i to joj je ukupno deveti 
naslov. Jednako uspješan 
bio je i Matija Relić, također 
u katama, a baš kao i Sara, i 
on se okitio naslovom prva-
ka. No, ni tu nije bio kraj. I 
naš treći predstavnik, Maks 
Luka Šenjug, vratio se s 
odličjem srebrnog sjaja, a 
bolji od njega u finalu bio 
je upravo njegov klupski 
kolega Matija.
Nakon povratka u Viro-
viticu „ukrali“ smo im 
nekoliko minuta i ukratko 
popričali s njima. 

SARINA DOMINACIJA 
POČELA JOŠ U 
KADETSKOM 

UZRASTU 

Sara se karateom počela 
baviti s devet godina i 
nije trebalo čekati puno 
do njezinih nastupa na 
državnim prvenstvima. 
Kako nam je otkrila, u 
početku je kombinirala 
natjecanja u katama i bor-
bama. Prvi naslov osvojila 
je u kadetskom uzrastu, u 
katama, a vjerovali ili ne, 

od tada pa sve do senior-
skog uzrasta, zaključno s 
Prvenstvom Hrvatske u Za-
grebu, prvo mjesto nije joj 
izmaklo niti jedne godine. 
Dominantno, zar ne?!
Što se tiče Matije, za nje-
govu karijeru zaslužna je 
majka Anita.

U KARATE IZ 
ZNATIŽELJE 

- Karateom sam se zapravo 
počeo baviti iz znatiželje. 
Jednoga dana u razgo-
voru s majkom spomenuli 
smo karate i odlučio sam 
se okušati u tom sportu. 
Do mojeg prvog nastupa 
na Državnom prvenstvu u 
katama prošle su dvije go-
dine i moram priznati da 
to nije završilo baš dobro - 
govori nam Matija, otkrivši 
nam da je tada ispao već u 
prvom krugu. No, godinu 
dana kasnije u kategoriji 
učenika došao je do finala, 
a nakon još godine dana i 
do naslov prvaka u mlađim 
kadetima. 
- Okušao sam se i u stari-
jim kategorijama te osvojio 
nekoliko medalja, a prije 
dvije godine i dvostruki 
naslov. Osvojio sam tada 
svoju konkurenciju, ali i onu 
stariju. Kada sam napunio 
16 godina, došlo je vrijeme 

da se okušam u seniorima 
i tada sam također završio 
na prvom mjestu. Upravo 
iz tog razloga ovo natjecan-
je mi je značilo puno više. 
Htio sam dokazati sebi, ali 
i svima ostalima da ono 
nije bilo slučajno, da sam 
zasluženo završio ispred 
svoje konkurencije. Tako je 
i bilo - rekao nam je.

NADA SE SVJETSKOJ 
SMOTRI

Naš treći predstavnik, Maks 
Luka Šenjug, do sada se nije 
okitio naslovom državnog 
prvaka, no također je kroz 
svoju dosadašnju karijeru 
ostvarivao odlične rezul-
tate. Ove godine završio je 
kao srebrni na Državnom 
prvenstvu, prije dvije go-
dine okitio se broncom, 
kao i 2017. godine, a za 
svaku pohvalu je i njegov 
studentski naslov prvaka 
na seniorskom Prvenstvu 
Hrvatske 2018. godine. 
Nažalost na ovogodišnjem 
Europskom prvenstvu 
za koje se naši karatisti 
pripremaju, a o čemu 
smo također razgovarali, 
nećemo ga gledati.
- Zbog cijele ove situacije 
vezane uz koronavirus na 
Europsko prvenstvo poz-
vani su samo borci s užeg 

popisa koji se temeljio na 
prošlogodišnjim rezulta-
tima. Budući da nisam bio 
medaljaš, bez obzira što 
sam bio među deset na-
jboljih, mene na tom pop-
isu nema. No, što je tu je. 
Pripreme se nastavljaju za 
Svjetsku smotru koja će 
se također održati ove go-
dine. Izbornica reprezent-
acije rekla nam je kako će 
tada biti pozvani i borci sa 
šireg popisa pa se nadam 
priključivanju reprezent-
aciji i da ću izboriti plas-
man na to prvenstvo - re-
kao nam je Maks Luka.
Kao što smo već i spomenu-
li, Virovitica će na Europ-
skom prvenstvu ipak imati 
svoje predstavnike jer su 
se Sara i Matija, iako se 
još čeka službena potvrda, 
kvalificirali.
- Pripreme s A reprezen-
tacijom počele su prije 
mjesec dana i od tada 
skoro svakoga vikenda 
imamo pripremne turnire 
i skupljamo bodove. Tako 
je bilo i na Državnom 
prvenstvu, koje je također 
kvalifikacijski turnir. Do 
kraja je ostalo još nekoliko 
kvalifikacijskih turnira, a 
nakon toga će se znati kra-
jnje bodovno stanje i tko će 
otputovati na natjecanje. 
Do početka je ostalo nešto 

manje od mjesec dana, tako 
da još imamo vremena za 
pripreme. Treniramo za os-
vajanje medalje. Nadamo 
se da će do toga i doći, ali 
nećemo ništa najavljivati 
prije reda - dodali su.

UPORNOST I 
POSVEĆENOST

Najviše vremena s borcima 
provodi njihov trener Max 
Šenjug. Kako nam je rekao, 
zadovoljstvo je nemjerljivo 
jer ipak su to duge godine 
rada.
- S njima radim svakodnev-
no, promatram ih, kontro-
liram, tako da jako dobro 
poznajem i njih same i nji-
hove mogućnosti. Državno 
natjecanje je veliki turnir 
na kojemu može biti puno 
iznenađenja, nikada ne 
možete znati što će biti. 
No, s druge strane u njihov 
razvoj ulaže se jako puno 
i postoji određena sig-
urnost da neće podbaciti, 
na kraju krajeva to rezul-
tati i pokazuju - rekao je 
trener Šenjug, a s njim se 
složio i predsjednik Josip 
Škrablin.
- Već 20 godina, ako ne i 
više, odlično surađujemo 
s trenerom Maxom, što 
je jedna od glavnih stvari 
za uspjeh našega kluba. 

Međusobno si pomažemo, 
razumijemo se, a kad je-
dan od naših članova dođe 
do Europskog ili Svjetskog 
prvenstva, to nam je mak-
simalna granica zadovoljst-
va i svega što očekujemo. 
Kao klub smatram da 
postižemo dobre rezul-
tate, ali moram istaknuti i 
suradnju s Gradom Viro-
viticom i gradonačelnikom 
Ivicom Kirinom koji je 
stalno uz nas i prati naš 
rad. Planiramo napraviti 
i jednu dvoranu koja bi 
bila namijenjena nama i 
sličnim sportovima, a što 
bi nam još više olakšalo 
rad. Nadalje, veliku ulogu u 
svemu imaju i roditelji koji 
podržavaju svoju djecu, koji 
ih vode razgovorom i uče 
ih, ali ipak ono glavno je na 
samim sportašima. Moraju 
biti redoviti i uporni, jer 
samo takvi sportaši, koji su 
posvećeni i vrijedni, mogu 
ostvariti najbolje rezultate 
- zaključio je Škrablin.
Saru i Matiju tako ćemo 
pratiti i na njihovom 
ovogodišnjem nastupu na 
Europskom prvenstvu, a 
sudeći prema dosad ost-
varenim rezultatima, bit 
ćemo skromni, očekujemo 
minimalno postolje. 

• S njima radim svakodnevno, promatram ih, kontroliram, tako da jako dobro poznajem i njih same 
i njihove mogućnosti. Državno natjecanje je veliki turnir na kojemu može biti puno iznenađenja, 
nikada ne možete znati što će biti. No, s druge strane u njihov razvoj ulaže se jako puno i postoji 
određena sigurnost da neće podbaciti, na kraju krajeva to rezultati i pokazuju, rekao je trener Max 
Šenjug, a s njim se složio i predsjednik Josip Škrablin.

Matej Rajnović

N

ČLANOVI KARATE KLUBA BRILJIRALI NA PRVENSTVU HRVATSKE 
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PRAZNIK RADA
čestita vam

načelnik općine Sopje Berislav Androš

PRAZNIK RADA
čestita vam

načelnik općine Crnac Mato Damjan

Upravni odbor Hrvatskog rukometnog 
saveza na sjednici održanoj 8. travnja 
donio je odluku o prestanku igranja svih 
seniorskih liga do druge polovice svibnja. 
Do tog vremena svi klubovi su dobili rok 
da procijepe sve igrače i službene osobe.
Nakon zahtjeva ženskih klubova i Udru-
ge hrvatskih rukometnih sudaca na 
telefonskoj sjednici održanoj 26. travnja 
donesena je nova odluka – da 1. ruko-
metna liga za žene i 2. rukometne lige 
za žene Sjever i Zapad te obje 1. muške 
rukometne lige nastavljaju natjecanje u 
subotu, 8. svibnja.
Paket24 Premijer liga s nastavkom 
natjecanja starta 12. svibnja, a 2. ruko-
metna liga za žene Jug 15. svibnja. Svi 
klubovi i službene osobe morat će se 
pridržavati posebnog protokola koji je 
u suradnji s Romeom Vrečkom, članom 
Epidemiološke komisije Hrvatskog ru-
kometnog saveza, donio Upravni odbor 
HRS-a.
HRS će svim klubovima putem 
županijskih rukometnih saveza za svaku 
utakmicu osigurati po 30 brzih antigen-
skih testova. Svi igrači i službene osobe 

morat će biti testirane prije utakmica. 
Tko bude pozitivan na spomenutom 
testu, neće moći igrati niti obnašati 
službenu dužnost na utakmici te će 
morati biti zamijenjen drugom osobom.
Rukometašice 1234 Virovitice trebale bi 
8. svibnja u 21. kolu 1. hrvatske lige ugos-
titi zagrebačku Lokomotivu, međutim 
taj će se susret igrati u nekom drugom 
terminu, jer 8. svibnja u 20 sati Loko-
motiva igra uzvratnu utakmicu finala 
EHF Europskog kupa sa španjolskom 
Malagom.
Rukometaši Viro Virovitice 8. svibnja u 
20. kolu 1. hrvatske lige Sjever gostuju u 
Dugom Selu kod istoimenog domaćina.
Rukometašice Pitomače u 20. kolu 2. 
hrvatske lige Sjever 8. svibnja na svom 
terenu u sportskoj dvorani Osnovne 
škole Petra Preradovića igraju s drugom 
ekipom Osijeka.
Rukometaši Slatine svoju utakmicu 
četvrtzavršnice Hrvatskog kupa trebali 
bi igrati s našičkim NEXE-om 19. svib-
nja.

M. Šolc

SENIORSKI RUKOMET VRAĆA SE NA TERENE 8. SVIBNJA 

Viro Virovitica putuje u Dugo Selo, 
Pitomača dočekuje Osijek II
• HRS će svim klubovima putem županijskih rukometnih 
saveza za svaku utakmicu osigurati po 30 brzih 
antigenskih testova. Svi igrači i službene osobe morat će 
biti testirani prije utakmica.

“KORONA” TURNIR 
U SLATINI 

Pobjednik 
Viro Virovitica    
U organizaciji Rukometnog kluba Slatina 
i Rukometnog kluba Viro Virovitica na-
kon nekoliko odgoda zbog koronavirusa u 
nedjelju, 25. travnja, u Slatini je na otvore-
nom igralištu ispred Osnovne škole “Eugen 
Kumičić” održan “korona” turnir za igrače 
rođene 2009. godine i mlađe.
Virovitičani su igrali s dvije ekipe, jednu su 
činili igrači rođeni 2009. godine, a drugu 
igrači rođeni 2010. godine te Slatina i Daru-
var s po jednom ekipom. Igralo se jednos-

trukim bod sustavom. Medalje je osigurao 
Rukometni savez Virovitičko-podravske 
županije.
Rezultati:
Viro Virovitica 2010. – Slatina 15:10
Viro Virovitica 2009. – Daruvar 17:9
Viro Virovitica 2009. – Slatina 12:9
Viro Virovitica 2010. – Daruvar 10:14
Viro Virovitica 2009. – Viro Virovitica 2010. 
13:8
Daruvar – Slatina 17:8
Konačni poredak:
1. Viro Virovitica 2009. – 6 bodova
2. Daruvar – 4 boda
3. Viro Virovitica 2010. – 2 boda
4. Slatina – bez bodova

M. Š.

4. KOLO ŽUPANIJSKOG NOGOMETNOG KUPA
Podgorje putuje u Pitomaču, Bratstvo dočekuje Graničar Bušetinu
U ponedjeljak, 26. travnja, objavljeni su parovi 4. kola Županijskog nogometnog kupa u konkurenciji seniora. Podgorje, 
kao najveće iznenađenje dosadašnjeg dijela natjecanja i vodeći klub 2. ŽL Zapad gostuje kod jake četvrtoligaške momčadi 
Pitomače. Pitomača je veliki favorit, ali se ne smije opustiti jer gosti imaju kvalitetan sastav koji će igrati bez opterećenja. 
Na stadionu Školski vrt u Gornjem Bazju Bratstvo će ugostiti Graničar Bušetinu. Obje momčadi se nalaze u vrhu 1. ŽNL i 
njihov ogled bi trebao biti neizvjestan do posljednje minute susreta. Rezovac je na terenu Sportskog centra TVIN domaćin 
četvrtoligašu Suhopolju. Gosti su „papirnati“ favoriti, ali moraju maksimalno ući od prve minute u utakmicu jer bi ih pristup 
kakav je bio u Svetom Đurđu kod županijskog drugoligaša mogao koštati ispadanja. Borova na svojim Poljicama igra sa 
Slatinom. Obje momčadi se ovog proljeća u ligaškim utakmicama muče s realizacijom prilika. I ovaj susret može donijeti niz 
uzbuđenja. Neizvjesno će biti u Čačincima gdje domaća Mladost igra s Podravcem iz Sopja. Proljetos je Podravac upisao pet 
pobjeda i samo jedan poraz i to upravo na gostovanju u Čačincima od Mladosti 3:2. Mogu li domaći po drugi puta svladati 
Podravac ili će gosti uzvratiti za prvenstveni poraz?
Slavonija u Sladojevcima dočekuje vodeću momčad 1. županijske lige Slogu iz Zdenaca. Gosti, ako doputuju u kompletnom 
sastavu, trebali bi riješiti taj susret bez većih problema. Prošlogodišnji pobjednik Županijskog kupa, orahovački Papuk gos-
tuje u Ćeralijama kod istoimenog domaćina. Sve osim gostujuće pobjede bilo bi veliko iznenađenje. Nogometaši Virovitice su 
u 4. kolu slobodni.
Utakmice se igraju u 17 sati, a u slučaju neriješenog rezultata nakon 90 minuta odmah se izvode jedanaesterci.              M. Šolc

U 17. kolu 2. ŽNL Zapad u Podgorju je 
u nedjelju, 25. travnja, odigran derbi 
između dvije vodeće momčadi lige, 
domaćeg Podgorja i Bilogore 1947. iz 
Špišić Bukovice. Susret je završio bez 
zgoditaka i pobjednika.
Od samog početka osjećala se obostrana 
nervoza na terenu, ali i na klupama za 
rezervne igrače. Gosti iz Špišić Bukovice 
bolje su otvorili utakmicu i u prvih pet 
minuta u dva navrata ozbiljno zaprijetili 
domaćem čuvaru mreže Filipu Buđaku. 
No, Siniša Vlaisavljević i Marko 
Korenički nisu uspjeli pronaći put lopti 
do nebranjenog dijela mreže.
Vodila se obostrano čvrsta borba na 
sredini terena, uz pokušaj upošljavanja 
brzonogih napadača dugim loptama. 
Autoritativni sudac Nikola Kečkiš u 
sedmoj minuti dodijelio je žuti karton 
domaćem igraču Tomislavu Feketiji 
kako bi već na samom početku spriječio 
pogibeljne startove. Obje momčadi su 
tijekom igre pokušale utjecati na nje-
gove odluke, ali bez uspjeha.
U prvom dijelu gosti iz Špišić Bukovice 
bili su opasniji, ali njihovi najistureniji 
igrači nisu bili precizni pred vratima, 
dok je u dva navrata odličnim inter-

vencijama svoju mrežu sačuvao Buđak. 
Domaći su pretežno napadali preko 
Luke Vukšića, a drugi domaći napadač 
Matia Horvat bio je pomalo anemičan.
U drugom dijelu Podgorje je krenulo 
žešće prema gostujućem vrataru Jo-
sipu Đurešu. Luki Vukšiću pridružili 
su se probuđeni Horvat i Alen Đureš. 
Uputili su nekoliko opasnih udaraca, ali 
nisu uspjeli ostvariti zgoditak. Najbliže 
pogotku bio je Horvat, ali njegova lopta 
sijevnula je tik uz gostujuću vratnicu.
Najbolju priliku za Bilogoru u drugom 
dijelu stvorila je domaća obrana u 65. 
minuti. Ubačaj s boka domaći obram-
beni igrač Igor Potrata preusmjerio je 

prema svojim vratima, ali 
je Buđak krajnjim naporom 
zaustavio loptu na samoj 
crti. Posljednjih desetak 
minuta obje momčadi zado-
voljne bodom više su pazile 
na svoja vrata nego što su 
razmišljali o pobjedničkom 
zgoditku.
- Bila je ovo očekivano tvrda 
utakmica. Znali smo što 
nas očekuje. Zatvorili smo 
njihove špice, a preko naših 
brzanaca stvorili smo prilike 
koje nismo realizirali. Rezul-
tat je realan. Ostaje nam šest 

bodova prednosti i do kraja natjecanja 
je sve na nama. Od igrača nikoga ne bih 
izdvajao. Odradili smo čvrstu i mušku 
utakmicu, a dečki su dali sve od sebe 
- rekao nam je nakon susreta domaći 
trener Ivan Ćavar.
- Na kraju možemo biti zadovoljni. Išli 
smo po pobjedu, ali nažalost nismo u 
tome uspjeli. Igrači su obostrano odi-
grali korektno i borbeno. Mreže su 
ostale netaknute. U našim redovima 
najviše se istaknuo Dario Papić, koji se 
odlično snašao iako nije igrao na svojoj 
uobičajenoj poziciji - rezimirao je utak-
micu gostujući trener Miroslav Ćorić.

2. ŽNL ZAPAD: DERBI PODGORJA I BILOGORE BEZ “OKUSA I MIRISA” 

Remi više odgovara Ćavarovoj momčadi
Mario Šolc
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3. HNL SJEVER: GOSTI IZ VIRJA ISPUSTILI TRI POGOTKA PREDNOSTI

Virovitica se vratila “iz mrtvih”
U 20. kolu 3. hrvatske 
lige Sjever na terenu 
Sportskog centra 
Vegeška nogometaši 
Virovitice su u subotu, 
24. travnja, remizirali 
s posljednjeplasira-
nom momčadi lige 
Podravcem iz Virja 4:4. 
Do ovoga kola gosti su 
osvojili samo dva boda, 
a u subotnjem susretu 
bili su nadomak prve 
ovosezonske pobjede. 
Na samom početku 
gosti su ostali bez svog 
prvog vratara Jasmina 
Ramaja, koji je zbog 
ozljede morao napustiti 
teren.
U prvih tridesetak 
minuta domaće 
momčadi kao da nije 
bilo na terenu. Gosti su 
dominirali i koristeći 
pogreške domaćeg 
sastava poveli 3:0. U 
23. minuti Eugen Jelić 
Balta koristi ubačaj s 
lijeve strane i glavom 
ubacuje loptu uz stativu 
za 1:0. Četiri minute 
kasnije ubačaj s druge 
strane koristi Nikola 
Tuba i gosti vode 2:0, 
a u 32. minuti jedna 
je lopta ”izmigoljila” 
domaćem vrataru 
Mariju Maroševiću, što 

koristi Leo Kovačić za 
gostujuću prednost od 
tri zgoditka. 
Viroviticu je probudio 
Josip Ivačić. Iskoristio 
je poklonjenu loptu 
domaće obrane i u 
solo prodoru svladao 
gostujućeg čuvara 
mreže Slavena Jarneca 
u 42. minuti. U četvrtoj 
minuti sudačke na-
doknade prvog dijela, 
s boka na 3:2 smanjuje 
najbolji domaći strijelac 
Nikola Suvajac.
Na početku drugog 
dijela u igru ulaze 
Dorian Mikičić i Slaven 
Marković, a njihovim 
ulaskom kao da se  na 

terenu pojavila neka 
druga, agresivnija 
momčad u narančastim 
dresovima. 
U dvije sporne prilike 
sudac Marko Đurđek, 
usprkos domaćim 
očekivanjima, nije 
pokazao na bijelu točku. 
U svom prvom prodoru 
na domaću polovicu 
terena u drugom dijelu 
gosti su izborili slobo-
dan udarac s boka. Pon-
ovno su igrači u crven-
im dresovima viši i Leo 
Kovačić svojim drugim 
zgoditkom dovodi 
Podravac u prednost 
4:2. No, domaći igrači 
se nisu predavali te su 

krenuli u nove napade. 
Domagoj Vučemilović-
Jurić glavom sman-
juje na 4:3, a tri min-
ute prije kraja najbolji 
u domaći redovima, 
Rok Horaček, postavlja 
konačan rezultat 4:4. 
Vidjeli smo tako dva 
lica domaće momčadi; 
u prvom dijelu beskrv-
no i anemično, a u 
drugom borbeno, koje 
je na kraju i donijelo 
bod u ogledu s kvalitet-
nim gostima iz Virja. 
Oni pak igraju puno 
bolje nego što to poka-
zuje njihova pozicija na 
tablici.

M. Šolc

D n e v n i    r e d
1. Otvaranje Izvanredne Skupštine, utvrđivanje broja 
nazočnih i zastupanih udjeličara te utvrđivanje Kvo-
ruma
2. Donošenje odluke o opozivu Odluke o izboru pred-
sjednika Skupštine gospodina Davida Jakovljevića iz 
Sesveta, Kašinska 7, OIB:63014812654, donesena na 
Izvanrednoj Skupštini 31.05.2019.g.
3. Donošenje odluke o izboru Predsjednika 
Skupštine Goran Hercigonja iz Jasenaša, Jasenaš 62,  
OIB:83192241527,  Umirovljenik.
4. Donošenje odluke o nazočnosti javnog bilježnika 
Mirjane Borić iz Osijeka, Vij. Jakova Gotovca 13 kao i 
njezinog prisjednika Vedrana Borić
5. Donošenje odluke o opozivu članova Nadzornog od-
bora Drušva Tvin d.o.o.. i to:
a) Natalija Havidić iz Zagreba, Ul. sv. Mateja 10, 
OIB:73942140346
b) Jadranko Čačić iz Suhopolja, Petra Preradovića 29, 
OIB:45132668472
c) Vlado Picek iz Virovitice, Dobriše Cesarića 74, 
OIB:80911664974
d) Željko Slavić iz Virovitice, Stjepana Radića 79, 
OIB:96377426594
6.  Izbor članova Nadzornog odbora Tvin d.o.o. i to:
a) Hrvoje Vampovac iz Virovitice, Jurišićeva ulica 18, 
OIB:06165086953, ekonomist
b) Mirjana Vampovac iz Virovitice, Jurišićeva ulica 18, 
OIB: OIB: 99736123019, ekonomist
c) Julka Bandić iz Osijeka, Ilirska 11, OIB:04946287686, 
diplomirani pravnik, umirovljenik
d) Željko Grizelj iz Virovitice, J.J.Strossmayera 177, 
OIB:95349319034, elektrotehničar
7. Izmjena Društvenog ugovora – dopuna djelatnosti 
(proizvodnja električne energije, prijenos električne 
energije, distribucija električne energije, organiziranje 
tržišta električne energije, opskrba električnom energi-
jom).
8. Razno/ Rad Nadzornog odbora / Stanje u Društvu / 
Druge teme koje predlože udjeličari/
Za točku pod rednim brojem 1. se ne glasa, dok se za sve 
ostale točke dnevnog reda glasa.

PRIJEDLOG ODLUKA:
Ad 1) Predlaže se donošenje slijedeće odluke:

ODLUKA
Opoziva se Odluka o izboru predsjednika Skupštine 
gospodina Davida Jakovljevića iz Sesveta, Kašinska 7, 
OIB:63014812654, donesena na Izvanrednoj Skupštini 
31.05.2019.g.
Ova odluka stupa na snagu danom donošenja.
Ad 2) Predlaže se donošenje slijedeće odluke:

ODLUKA
Opoziva se član Nadzornog odbora Natalija Havidić iz 
Zagreba, Ul. sv. Mateja 10, OIB:73942140346
Ova odluka stupa na snagu danom donošenja.
Ad 3) Predlaže se donošenje slijedeće odluke:
ODLUKA
Opoziva se član Nadzornog odbora Jadranko Čačić iz 
Suhopolja, Petra Preradovića 29, OIB:45132668472
Ova odluka stupa na snagu danom donošenja.
Ad 4) Predlaže se donošenje slijedeće odluke:

ODLUKA
Opoziva se član Nadzornog odbora Vlado Picek iz Viro-
vitice, Dobriše Cesarića 74, OIB:80911664974
Ova odluka stupa na snagu danom donošenja.
Ad 5) Predlaže se donošenje slijedeće odluke:

ODLUKA
Opoziva se član Nadzornog odbora Željko Slavić iz Viro-
vitice, Stjepana Radića 79, OIB:96377426594 
Ova odluka stupa na snagu danom donošenja.
Ad 6) Predlaže se donošenje slijedeće odluke:

ODLUKA
Za člana Nadzornog odbora imenuje se Hrvoje Vampo-
vac iz Virovitice, Jurišićeva ulica 18, OIB:06165086953, 
ekonomist
Ova odluka stupa na snagu danom donošenja.
Ad 7) Predlaže se donošenje slijedeće odluke:

ODLUKA
Za člana Nadzornog odbora imenuje se Mirjana Vampo-
vac iz Virovitice, Jurišićeva ulica 18, OIB: 99736123019, 
ekonomist
Ova odluka stupa na snagu danom donošenja.

Ad 8) Predlaže se donošenje slijedeće odluke:
ODLUKA

Za člana Nadzornog odbora imenuje se Julka Bandić 
iz Osijeka, Ilirska 11, OIB:04946287686, diplomirani 
pravnik, umirovljenik
Ova odluka stupa na snagu danom donošenja.
Ad 9) Predlaže se donošenje slijedeće odluke:

ODLUKA
Za člana Nadzornog odbora imenuje se Željko Grizelj 
iz Virovitice, J.J.Strossmayera 177, OIB:95349319034, 
elektrotehničar
Ova odluka stupa na snagu danom donošenja.
Ad 10) Predlaže se donošenje slijedeće odluke:

ODLUKA
Za predsjednika Skupštine imenuje se Goran Hercigonja 
iz Jasenaša, Jasenaš 62, OIB:83192241527, 
Umirovljenik.
Ova odluka stupa na snagu danom donošenja.
Ad 11) Predlaže se donošenje slijedeće odluke:

ODLUKA
Dopunjuje se poslovna djelatnost Društva u čl.5. 
Društvenog ugovora TVIN d.o.o., na način da se dodaje 
djelatnost * proizvodnja električne energije, prijenos 
električne energije, distribucija električne energije, orga-
niziranje tržišta električne energije, opskrba električnom 
energijom.
Ovlašćuje se Nadzorni odbor, odnosno Uprava društva 
da provede postupak registracije poslovnih djelat-
nosti u sudski registar uz usvajanje pročišćenog teksta 
Društvenog ugovora.
Ova odluka stupa na snagu danom donošenja.

NAČIN SUDJELOVANJA NA SKUPŠTINI; 
Pravo sudjelovanja ostvaruju svi članovi društva up-
isani u Knjigu poslovnih udjela na dan objave poziva u 
Virovitičkom listu koji se, sukladno članku 30., stavku 1. 
Društvenog ugovora, osobno prijave najkasnije sedam 
dana prije dana održavanja Skupštine odnosno najkas-
nije do 8. svibnja 2021. godine u 23:59 sati. 
Prijavu za sudjelovanje svaki udjeličar može učiniti na 
bilo koji od sljedećih načina:
1. Neposrednim dolaskom u prostorije Društva u vre-
menu ponedjeljak – petak od 9:00 do 15:00 sati, te subo-
tom od 09:00 do 12:00 sati, gdje se može predati prijava 
u slobodnoj formi ili korištenjem preporučenog obrasca 
s najmanje sljedećim podacima:
a. ime, prezime, adresa, OIB, broj udjela, te potpis 
udjeličara
2. Slanjem prijave poštom u slobodnoj formi s najmanje 
sljedećim podacima:
a. ime, prezime, adresa, OIB, broj udjela, te popis 
udjeličara
Ukoliko će udjeličara na Skupštini zastupati punomoćnik, 
potrebno je uz osobnu prijavu priložiti i punomoć za zas-
tupanje.
Sukladno Društvenom ugovoru, osoba koja se prijavljuje 
za sudjelovanje mora svoje sudjelovanje prijaviti osobno, 
a na Skupštini ju može zastupati punomoćnik.
Ukoliko je pojedini udjeličar opozvao već danu punomoć 
do dana održavanja skupštine i to je Društvu dano na 
znanje, Društvo će to pravilno evidentirati.
Svi materijali za skupštinu, dostupni su svim udjeličarima 
u prostorijama Društva u vremenu ponedjeljak – petak 
od 9:00 do 15:00 sati. 
VAŽNO! Mole se svi valjano prijavljeni udjeličari da 
zbog što efikasnijeg rada i provedbe epidemioloških 
mjera pristupe u prostorije održavanja Skupštine naj-
manje 30 minuta prije početka kako bi se po prove-
denim prijavama rasporedili glasovi. OBAVEZNO na 
Skupštinu ponijeti osobnu iskaznicu ili drugi 
identifikacijski dokument radi potvrde iden-
titeta.

U Virovitici 29. travnja 2021.
Uprava TVIN-a d.o.o.

Županijska vatrogasna 
zapovjednica Mateja Fras 
Venus uputila je čestitku 
povodom Dana vatrogasaca:
- Danas je blagdan svetog Florijana, 
nebeskog zaštitnika vatrogasaca i 
najsvečaniji dan u godini za svakog 
vatrogasca.
Drage moje vatrogaskinje i vatro-
gasci, upućujem čestitku vama i vašim 
obiteljima sa željom da vas, vaše obitelji, 
prijatelje, ali i cijelu hrvatsku vatrogasnu 
obitelj na njenom putu u svim životnim 
i vatrogasnim aktivnostima prati i čuva 
sveti Florijan, nebeski zaštitnik vatro-
gasaca.
Sretan Dan vatrogasaca i blagdan svetog 
Florijana želi vam vaša zapovjednica 
te svi djelatnici Vatrogasne zajednice 
Virovitičko-podravske županije. 

1. ŽNL: DRAŽEN DUSPARA IZ SLOBODNOG UDARCA U 90. 
MINUTI ZA VELIKU POBJEDU SLOGE 

Korak do naslova prvaka
Na igralištu Jelsin u 
Zdencima u nedjelju, 
25. travnja, odigran je 
derbi 22. prvenstvenog 
kola 1. ŽNL između 
domaće i prvoplasir-
ane Sloge iz Zdenaca 
te drugoplasiranog 
Graničara iz Bušetine. 
U toj utakmici Sloga 
je bila s(p)retnija 
i s igračem manje 
slavila u 90. minuti 
pogotkom kapetana 
Dražena Duspare iz 
slobodnog udarca. 
Već na početku igrači 
Sloge bolje su se našli 
u utakmici, u prvih 15 
minuta su dominirali 
te stvorili dvije lijepe 
prigode. Nažalost, nisu 
ih iskoristili. Rupčić je 
u ključnom trenutku 
promašio loptu, a 
Mimić koji je odlično 
probio sredinu terena, 
došao je na 16 metara 
i pored nekoliko 
rješenja izabrao ono 
najgore, ni udarac ni 
pas, i lopta je otišla u 
gol-aut. Nakon toga je 
sve krenulo u drugom 
smjeru. Gosti su se 
probudili, preuzeli 
sve konce igre i redali 
nekoliko prilika. Na-
jzrelija je bila Štefanca 
koji je primio loptu na 
15-ak metara, odlično 
je opalio, ali Kratzl je 
već bio svladan i lopta 
je završila na gredi. 
Do kraja poluvremena 
bilo je nekoliko polu-

prilika na obje strane, 
no mreže su ostale ne-
taknute.
Početkom drugog di-
jela Sloga ponovno 
pritiskom pokušava 
iznuditi grešku 
gostujuće obrane, a s 
druge strane Graničar 
Bušetina spušta loptu 
i pokušava proboj. 
Sredinu su nekako i 
uspjeli, ali čvrsta obra-
na na čelu s Draženom 
Dusparom i Patrikom 
Turkovićem sve je 
uspješno odbijala. 
Turković je dobio i žuti 
karton, što će se kas-
nije pokazati itekako 
znakovito. Utakmica je 
nastavljena taktičkim 
nadmudrivanjem na 
sredini terena, i jedni 
i drugi čekali su grešku 
protivnik, no nisu je 
dočekali. U 76. minuti 
dosuđen je prekršaj 
za Slogu, nakon čega 
Turković nervozno re-
agira i sudac Culej mu 
pokazuje drugi žuti, 

odnosno crveni karton 
i Sloga ostaje s igračem 
manje.
No, borbena momčad 
Ivice Evića hrabro se 
nosila i nije dopus-
tila pad koncentracije. 
I kada se očekivala 
podjela bodova, u 90. 
minuti mladi Zeman 
se probio u sredinu 
i srušen je na nekih 
28 metara. Loptu 
namješta kapetan 
Dražen Duspara i 
pokraj, možda lošije 
postavljenog živog 
zida, snažno i neo-
branjivo zakucava 
loptu u donji lijevi kut 
za veliko slavlje Sloge, 
koja se tom pobjedom 
približila naslovu pr-
vaka.

TEŠKA 
UTAKMICA 

- Bila je ovo očekivano 
teška utakmica, ulog je 
bio velik. Graničaru je 
ova utakmica značila 
sve, mogli su nam se 
potpuno približiti, no 

evo uspjeli smo ost-
variti svoj cilj, prven-
stveno ne izgubiti, a 
na kraju uspjeli smo 
i zasluženo pobi-
jediti. Dvije odlične 
momčadi odigrale su 
pravi, muški ogled i 
usudio bih se čak reći 
– kvalitetom na razini 
4. lige. Normalno je 
da ekipa koja ima 
Petrinića, Štefanca ili 
Brlasa mora stvoriti 
prigode, no sve smo to 
uspjeli zaustaviti i na 
kraju je presudila naša 
želja i individualna 
kvaliteta našeg kapeta-
na, koji je na kraju, kad 
nije išlo napadačima, 
uzeo stvar u svoje ruke 
i riješio pitanje pobjed-
nika - rekao je trener 
Sloge Ivica Ević.
Trener i igrač Graničar 
Bušetine Samuel 
Spudić čestitao je 
momčadi Sloge na 
pobjedi, ali i svojim 
igračima na hrabroj 
utakmici.
- Čestitam im na pob-
jedi, pokazali su zašto 
su tu gdje jesu. Bila je 
to čvrsta, dobra utak-
mica i sve čestitke 
mojim igračima koji 
su se odlično snašli i 
pokazali dobru igru. 
Utakmica je bila 
ravnopravna s dvije 
podjednake momčadi, 
ali eto primili smo taj 
nesretni gol u posljed-
njoj minuti iz slobodn-
jaka i bodovi su ostali 
u Zdencima - izjavio je 
Spudić. 

Vladimir Grgurić

Sukladno članku 442., stavak 1. Zakona o trgovačkim društvima, te članka 27. Društvenog ugovora TVIN drvna indus-
trija d.o.o., Virovitica, Zbora narodne garde 2, OIB:38872693315, Uprava Društva donosi 

ODLUKU
O sazivanju Izvanredne skupštine

TVIN d.o.o. Virovitica, koja će se održati dana 15. svibnja 2021.g., subota u 12:00 sati u prostorijama sjedištva 
Društva u Virovitici, Zbora narodne garde 2.



1. SVIBNJA 2021. I SUBOTA I VIROVITIČKI LIST24 I OGLASI

U Veleučilištu Virovitica u ponedjel-
jak, 19. travnja, potpisan je Spora-
zum o suradnji između virovitičkog 
Veleučilišta i novog Tehnološko-
inovacijskog centra (TIC) u Viro-
vitici. Sporazum su potpisali dekan 
Oliver Jukić i ravnateljica Ivana 
Nemet u nazočnosti dr. sc. Vesne 
Bedeković, predsjednice Upravnog 
vijeća Veleučilišta i Bojana Mi-
joka, pročelnika Upravnog odjela 
za gospodarstvo i poljoprivredu 
Virovitičko-podravske županije.
Sporazumom će se studentima, 
predavačima i cijeloj akademskoj 
zajednici s virovitičkog Veleučilišta 
u Tehnološko-inovacijskom centru 
omogućiti dva nova laboratorija. U 
njima će se provoditi praktikumi 
za gastronomiju i enologiju u ok-
viru Studija turizma te ICT sektora, 
konkretno umjetne inteligencije.

SUVREMENA PRAKSA I 
ISTRAŽIVANJA

Laboratorijska oprema i računala 
vrijedni su oko 200.00 kuna. Inves-
ticija je to virovitičkog Veleučilišta 
s ciljem razvoja znanosti, obrazo-
vanja i gospodarstva na području 
Virovitičko-podravske županije, 
ali i šire. Na Veleučilištu je danas 
oko 350 studenata i svi oni nakon 
završenog stupnja obrazovanja 
žele pronaći svoje mjesto na tržištu 
rada. Veleučilištu nedostaje mjesta 
za nove laboratorije, a suvremen 
TIC, koji se nalazi u susjedstvu, 
pokazao se izvrsnim partnerom 
za nove izazove, kaže dekan Oliver 
Jukić.

- Prepoznali smo priliku za suradn-
ju naših dviju institucija, ali i s loka-
lnom zajednicom.  Kad govorimo o 
gastronomiji i enologiji, nadovezat 
ćemo se na postojeći laboratorij, a 
za drugi, iz područja ICT-a, već je 
nabavljeno računalo za umjetnu 
inteligenciju i bit će nabavljeno 
nekoliko setova za rad s Internet of 
things tehnologijom, koju će moći 
koristiti naši studenti na izbornim 
predmetima i djelatnici. Cilj nam 
je što više sredstava prelijevati 
u znanstveno-istraživačke pro-
jekte i infrastrukturu potrebnu za 

istraživanja - rekao je Jukić.
TIC će svoja vrata prvim koris-
nicima otvoriti u lipnju ove godine, 
no već sada postoji velik interes za 
suradnju koji su pokazali instituci-
je, udruge, proizvođači.
Ravnateljica Ivana Nemet podsje-
tila je kako je vizija 17,6 milijuna 
kuna vrijednog projekta TIC-a, 
a koji je realiziran iz Europskog 
fonda za regionalni razvoj, postati 
referentno istraživačko mjesto u 
Slavoniji, ali i u cijeloj kontinen-
talnoj Hrvatskoj za dva važna cilja 
– savjetovanje te analizu i razvoj 

u području poljoprivrede, bioteh-
nologije i prehrambene tehnologi-
je.
- Tek razvojem znanosti možemo 
pomoći i razvijati i gospodarstvo 
i grane koje su obuhvaćene ovim 
našim projektom. Pohvalno je da 
suradnju možemo uspostaviti unu-
tar županije i da uz postojeće sada 
imamo i novog partnera s kojim 
ćemo surađivati. Dio naših prosto-
ra dodijeljen je tako Veleučilištu za 
potrebe laboratorija i praktikuma, 
a TIC će se svojim znanjem i resur-
sima svakako uključivati u vježbe i 
predmete gdje god se za to ukaže 
potreba - istaknula je I. Nemet.

PRIMJER DRUGIMA
Veleučilište u Virovitici današnjim 
sporazumom o suradnji daje 
primjer i cijeloj Hrvatskoj, ocije-
nila je dr. sc. Vesna Bedeković, 
predavačica i predsjednica Up-
ravnog vijeća Veleučilišta.
- Primijenjena istraživanja imaju 
neposredan utjecaj na poboljšanje 
prakse i ta je misija od velikog 
značaja za Hrvatsku – suradnja s 
gospodarstvom i dobrobit za loka-
lnu zajednicu. Posljedica primijen-
jenih istraživanja su novi, stručno 
osposobljeni kadrovi. Ne samo 
da će pozitivno utjecati na razvoj 

virovitičkoga gospodarstva, već 
su i izvrstan primjer drugima - 
istaknula je V. Bedeković.
Županijski pročelnik za gospodarst-
vo i razvoj Bojan Mijok pohvalio je, 
nakon Fakulteta agrobiotehničkih 
znanosti Osijek i Prehrambeno-
tehnološkog fakulteta u Osijeku 
koji su partneri na projektu, ovaj 
novi partnerski odnos TIC-a i 
Veleučilišta Virovitica u novim 
istraživanjima.
- Sigurni smo kako će se kroz 
suradnju s akademskom zajedni-
com, lokalnom samoupravom i 
gospodarstvom ovaj projekt poka-
zati održivim i kvalitetnim. Već 
sada, dok je u završnoj fazi opre-
manja, TIC je tražen partner za 
nova istraživanja na području ne 
samo agronomije, već i enologije, 
pa i ICT-a, a to najbolje pokazuje 
upravo ovaj primjer - rekao je B. 
Mijok. 

PROJEKTI
VIROVITICA I VELEUČILIŠTE U VIROVITICI POTPISALI SPORAZUM O SURADNJI

Primijenjenim istraživanjima na području gastronomije, enologije 
i umjetne inteligencije pomoći će razvoju gospodarstva 

• Sporazumom će se studentima, predavačima i cijeloj akademskoj zajednici s virovitičkog 
Veleučilišta u Tehnološko-inovacijskom centru omogućiti dva nova laboratorija. U njima 
će se provoditi praktikumi za gastronomiju i enologiju u okviru Studija turizma te ICT 
sektora, konkretno umjetne inteligencije.

Projekt je sufinancirala Europska unija iz 
Europskog fonda za regionalni razvoj.

Sadržaj članka isključiva je odgovornost 
Virovitičko-podravske županije.

I. Javna priznanja za koja se mogu uputiti prijedlozi su:
- Zlatna plaketa „Grb Grada Virovitice“ za životno djelo
- Zlatna plaketa Grada Virovitice
- Zahvalnica Grada Virovitice.

II. Prijedlog za dodjelu javnih priznanja dostavlja se 
Odboru za dodjelu javnih priznanja u pisanom obliku u 
roku od 14 dana od dana objave u „Virovitičkom listu“.

III. Prijedlog mora sadržavati:
- podatke o podnositelju prijedloga
- podatke o fizičkoj odnosno pravnoj osobi za koju se 
prijedlog odnosi uz navođenje osnovnih podataka
- naziv javnog priznanja i područje za koje se podnosi 
prijedlog

- iscrpno obrazloženje prijedloga odnosno postignuća 
i doprinosa radi kojih  se fizička ili pravna osoba 
predlažu za dodjelu javnih priznanja
- odgovarajuću dokumentaciju (objavljene radove, 
analize, prikaze, stručne kritike i ocjene, natjecateljske 
rezultate i slično) kojom se potvrđuju navodi iz prijed-
loga.

Prijedlozi se dostavljaju na adresu:
GRAD VIROVITICA
Odbor za dodjelu javnih priznanja
Trg kralja Zvonimira 1
33 000 VIROVITICA

Predsjednik
Ivica Kirin, dipl.ing.

 R E P U B L I K A   H R V A T S K A
VIROVITIČKO-PODRAVSKA ŽUPANIJA

                GRAD VIROVITICA
   Odbor za dodjelu javnih priznanja

Klasa: 061-06/21-01/01
Ur.broj: 2189/01-07/04-21-3
Virovitica, 12. travnja 2021.

Na temelju članka 7. Statuta Grada Virovitice – pročišćeni tekst („Službeni vjesnik“ Grada Virovitice br. 1/21.)  i 
članka 15. Odluke o javnim priznanjima Grada Virovitice – pročišćeni tekst („Službeni vjesnik Grada Virovitice“ br. 
3/19.), Odbor za dodjelu javnih priznanja upućuje

J A V N I    P O Z I V

svim zainteresiranim fizičkim i pravnim osobama da dostave prijedloge za dodjelu javnih priznanja Grada Viro-
vitice fizičkim i pravnim osobama zaslužnim za iznimna postignuća i doprinos od osobitog značenja za razvitak i ug-
led Grada Virovitice, a poglavito za uspjehe iz područja gospodarstva, znanosti, kulture, zdravstva i socijalne skrbi, 

odgoja i obrazovanja, sporta i tehničke kulture, zaštite okoliša te drugih javnih djelatnosti

Geosistem d.o.o. za geodetske 
poslove objavljuje:

JAVNI POZIV
Svim nositeljima stvarnih prava nekretnina 

koje graniče sa česticama/ulicama: 

- naselje Stari Gradac; put prema groblju; k.č. 486, 
484 k.o. Stari Gradac

- Otrovanec; ceste prema Velikoj Črešnjevici, cesta 
prema Pitomači, cesta u selu (ŽC4002, LC4002, ner-
azvrstana) - k.č. 75, 981/2, 410/2, 983, 980, 989 k.o. 
Otrovanec

- Sedlarica; cesta prema selu Otrovanec do skretanja 
prema Velikoj Črešnjevici (LC40002) - 2485 (od k.č. 
1211/2 i 1206/3 do k.č. 24/1 i 17) k.o. Sedlarica

- Grabrovnica; ŽC2234 i nerazvrstana; 673, 782  (ci-
jelom dužinom) 781 (od k.č. 136/4 do k.č. 150/1) k.o. 
Grabrovnica

- Dinjevac; ŽC4001 (cesta kroz selo prema Pitomači), 
ŽC2234 (cesta prema Grabrovnici), LC40001; ulice 
Vladimira Nazora, Stjepana Radića, Mirogojska; cesta 
prema Grabrovnici - 717/3, 174/11, 245/1, 719, 716/2 
(do groblja), 304

o započinjanju evidentiranja iste u zemljišnu knjigu.
Javni uvid će se održati dana 6. svibnja 2021. godine 
u prostorijama Općine Pitomača, Ljudevita Gaja 26/1, 
Pitomača u terminu od 09:00 do 11:00 sati.
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PRAZNIK RADA

Saborski zastupnik
Josip Đakić

Svim žiteljima 
Virovitičko-podravske županije

čestitam

Praznik rada!

PRAZNIK RADA
čestita vam

načelnik općine Lukač Đuro Bukvić

PRAZNIK RADA
čestita vam

načelnik općine Suhopolje Siniša Horvat

Svojim članovima, simpatizerima i ostalom pučanstvu
čestitamo

PRAZNIK RADA

PRAZNIK RADA
čestita vam

načelnik općine Pitomača Željko Grgačić

PRAZNIK RADA
čestita vam

načelnik općine Špišić Bukovica Hrvoje Miler

Načelnik općine Gradina Marko Ajček
čestita vam Praznik rada

Primijenjenim istraživanjima na području gastronomije, enologije 
i umjetne inteligencije pomoći će razvoju gospodarstva 
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Svim žiteljima 
Virovitičko-podravske županije

čestitam
Praznik rada!

HDZ-ova kandidatkinja
 za načelnicu općine Nova Bukovica 

Vinka Bokorni

PRAZNIK RADA
čestita vam

načelnik općine Čađavica Mirko Rončević

PRAZNIK RADA
čestita vam

načelnik općine Mikleuš
Milan Dundović

PRAZNIK RADA
čestita vam

načelnik općine Zdenci Tomislav Durmić

PRAZNIK RADA
čestita vam

načelnik Općine Voćin Predrag Filić

PRAZNIK RADA
čestita vam

načelnik općine Čačinci Mirko Mališ

Svim žiteljima 
Virovitičko-podravske županije

čestitam
Praznik rada!

HDZ-ov kandidat 
za gradonačelnika grada Orahovice 

Saša Rister

Svim žiteljima 
Virovitičko-podravske županije

čestitam
Praznik rada!

HDZ-ov kandidat 
za gradonačelnika grada Slatine 

Igor Fazekaš
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Oglasi
PRILOG VIROVITIČKOG LISTA

PRIMAJTE Virovitički list na svoju kućnu adresu. 
Pretplatite se ili obnovite pretplatu • 033/740-000

Rok za prijem malih oglasa i javnih zahvala je ponedjeljak, 10. svibnja, do 12 sati. 
Idući broj Virovitičkog lista izlazi 13. svibnja.

VAŠ GLAS
ČITA VAŠ OGLAS

060 515 515
PRODAJEM kuću u Virovitici, Kraševo 
naselje ili mijenjam za manji stan u Virovitici, 
certifikat P-721 2014 521. Mob. 091/598-
4561.
............................................................................
PRODAJEM stan površine 62 m2 u Virovitici, 
Pejačevićeva ulica ili mijenjam za manji. Mob. 
095/594-3068.
............................................................................
PRODAJEM endlericu 800 kn, krevet 90 x 
200 300 kn, madrac malo korišten 500 kn. 
Mob. 098/963-3966.
............................................................................
PRODAJEM boce i opremu za autogeno 
varenje. Mob. 098/979-3229.
............................................................................
PRODAJEM frezu kopačicu, brigsov motor 
5 ks, 80 cm širine za 2500 kuna, njemačku 
autoprikolicu sa poklopcem 450 kg za 600 
eura. Prozor 120x120 sa žaluzinama za 350 
kn, masivni šank sa policom za 100 eura. Mob. 
095/868-0525.
............................................................................
PRODAJEM regal puno drvo, ravne linije, 
1200 kn. Mob. 091/404-0094.
............................................................................
PRODAJEM raub 2m. Mob. 098/834-463.
............................................................................
PRODAJEM mlin za šrotanje, plug za hondu, 
elektromotor monofazni, salonit ploče 50 
kom. Tel. 787-207.
............................................................................
PRODAJEM jednodjelni sudoper kao novi, 
rešo na struju, regulator za plisku bocu sa 
crijevom. Tel. 730-198.
............................................................................
TRAŽIM slobodnu ženu za vezu od 40 do 50 
godina. Mob. 092/334-9510.
............................................................................
TRAŽIM srodnu dušu. Mob. 099/843-
9387.
............................................................................
PRODAJEM metalnu vagu do 1000 kg. Mob. 
098/598-458.
............................................................................
PRODAJEM suncokret, japanske patke, 
kupujem dva pijetla veća. Tel. 730-219.
............................................................................
PRODAJEM traktorsku prskalicu 440 l. Mob. 
091/606-0632.

............................................................................
PRODAJEM klijet sa vinogradom i voćnjakom 
i Podgorju. Tel. 722-505.
............................................................................
PRODAJEM ovogodišnje papige tigrice, inox 
kadice za sudoper kao nove, nove kućice za 
papige, tv antenu i postolje. Mob. 099/647-
8038.
............................................................................
PRODAJEM svinje, nazimice. Mob. 099/844-
6260.
............................................................................
PRODAJEM kokoši domaće nesilice, pijetlove. 
Tel. 780-081.
............................................................................
PRODAJEM dvoiposobni stan u centru 
Virovitice, 73 m2, Mihanovićeva, prizemlje. 
Mob. 091/566-5454.
............................................................................
PRODAJEM šivaću mašinu, dva lustera, 
knjige, aparat za mjerenje šećera u krvi i razne 
stvari. Mob. 091/566-5454.
............................................................................
PRODAJEM Ford Focus karavan 1.8 tdci, 
2002.g. ful oprema, nove gume sa alu felgama, 
u super stanju. Mob. 091/601-0689.
............................................................................
PRODAJEM prasce do 25 i do 40 kg, tovne 
svinje. Tel. 646-063.
............................................................................
PRODAJEM štence jazavčara stari 2 mj, 
cijepljeni. Mob. 098/661-318.
............................................................................
PRODAJEM grablje 220, sijačicu dvorednu, 
prikolicu oko 4 t, traktorski utovarivač prednji. 
Mob. 099/732-5502.
............................................................................
PRODAJEM Hyundai i10 2010.g. Tel. 730-
623.
............................................................................
PRODAJEM kuću, novu nedovršenu, i dva 
gradilišta sa 4 jutra zemlje, sva infrastruktura. 
Satelitsku antenu, planke oraha, elektromotor 
za pečenjar, prozor četverokrilni, vino, sok 
aronije, krevete, kupujem kukuruz. Mob. 
099/509-2515.
............................................................................
PRODAJEM krmaču oko 170 kg, prase oko 27 
kg. Tel. 730-347.
............................................................................

Za sve informacije potražite nas na 

Facebooku pod “Dom Baturina“ 
internet stranici baturina.hr ili 

na broj telefona 033/618-800 ,
mob. 099/215-3722

Baturina – više od 20 godina posvećeni 
vašem zdravlju i kvaliteti života!

PRODAJEM sijeno u kockastim balama. Mob. 
091/980-6613.
............................................................................
PRODAJEM kuću u Turanovcu useljivu. Mob. 
099/637-3013.
............................................................................
PRODAJEM gume zimske na felgama, nove 
nekorištene ljetne gume. Mob. 091/518-
7349.
............................................................................
PRODAJEM prasce. Mob. 099/663-7730.
............................................................................
PRODAJEM traktor imt s kabinom 
registriran, metalna garažna vrata. Kupujem 
jutro bagremove šume u okolici Orahovice. 
Mob. 095/534-4010.
............................................................................
PRODAJEM kukuruz u zrnu, samoutovarnu 
prikolicu za sijeno. Mob. 091/501-2476.
............................................................................
PRODAJEM Opel Corsu 1.4, 96.g. nema puno 
km, motokultivator. Mob. 091/180-2996.
............................................................................
PRODAJEM sušaru, rasipač gnojiva, valjak, 
korpu, kosu, mlin. Mob. 091/554-8450.
............................................................................
KUPUJEM mehaničku sadilicu za kukuruz. 
Mob. 095/383-3081.
............................................................................
PRODAJEM stajski gnoj, slamu, poteznicu, 
kuku automatsku, drljaču, sjetvospremač, 
prikolicu za stoku, elektromotor, špricu. Tel. 
787-747.
............................................................................
KUPUJEM traktor, utovarivač za gnoj, berač 
kukuruza. Mob. 099/506-2343.
............................................................................
PRODAJEM dvije svinje do 140 kg. Mob. 
097/711-6824.
............................................................................
PRODAJEM Daewoo Matiz 2000.g. Mob. 
095/889-0026.
............................................................................
PRODAJEM električnu masažnu fotelju kožnu 
novu ima i tabure za noge. Mob. 099/801-
6481.
............................................................................
PRODAJEM traktor imt 539 bez kabine 85.g. 
Mob. 099/841-7095.
............................................................................
PRODAJEM veliku runilicu kukuruza, berač, 

kukuruz, žutu zob, mast, lješnjake. Mob. 
098/163-0380.
............................................................................
PRODAJEM kukuruz. Mob. 099/639-3265.
............................................................................
PRODAJEM kuhinjski plinski štednjak, rerna 
na plin. Tel. 734-413.
............................................................................
PRODAJEM tanjuraču, sjetvospremač, ječam 
u vrećama, stočnu vagu. Mob. 091/509-
3630.
............................................................................
KUPUJEM nerasta do 100 kg. Mob. 098/917-
0937.
............................................................................
PRODAJEM traktor imt 539 89.g., špricu, 
sadilicu, tri motorke. Mob. 098/902-7393.
............................................................................
DAJEM zemlju u arendu u Jasenašu. Mob. 
099/190-72116.
............................................................................
PRODAJEM Polo Classic 1.4, 98.g. Mob. 
098/639-704.
............................................................................
PRODAJEM 10 m ječma. Tel. 734-151.
............................................................................
PRODAJEM Fiat Uno 2001.g. u dijelovima. 
Mob. 095/559-1492.
............................................................................
PRODAJEM kompletnu pčelarsku opremu, 
električni otklapač saća, komplet časopisa o 
pčelama. Mob. 095/559-1492.

ODRŽANA ZAVRŠNA KONFERENCIJA PRVE FAZE PROJEKTA 
„NISTE SAMI“ DRUŠTVA MULTIPLE SKLEROZE VIROVITIČKO-
PODRAVSKE ŽUPANIJE

Starima i nemoćnima pomagalo je 
devet gerontodomaćica 

U okviru projekta „Zaželi – niste 
sami“ koji provodi Društvo 
multiple skleroze Virovitičko-
podravske županije u suradnji s 
partnerima, Hrvatskim zavodom 
za zapošljavanje – Područnim 
uredom Virovitica, Centrom 
za socijalnu skrb Virovitica, 
Gradom Slatinom i Centrom za 
socijalnu skrb Slatina, u utorak, 
27. travnja, u prostorijama 
Društva održana je završna 
konferencija prve faze projekta.
Podsjetimo, u ciljanu 
skupinu bile su svrstane 
dugotrajno nezaposlene ženske 
osobe s najviše završenim 

srednjoškolskim obrazovanjem, 
pri čemu se naglasak stavljao na 
osobe starije od 50 godina, kao i 
na one u nepovoljnom položaju. 
Ciljevi provedenih aktivnosti bili 
su unapređenje znanja i vještina, 
kao i jačanje radnog potencijala 
žena zaposlenih u sklopu 
projekta koje su osposobljene za 
zanimanje gerontodomaćice.
Kako nam je istaknula 
koordinatorica projekta 
Marijeta Zelić, uskoro će sve 
biti spremno za provođenje 
druge faze tog projekta. 
Financijska, administrativna i 
provjera učinkovitosti prošla je 

uspješno, a sada čekaju odluku 
Ministarstva. 
- Vjerujem da će sve proći 
dobro, da ćemo dobiti dobre 
vijesti i nastaviti s provedbom 
ovog projekta. U prvoj 
fazi osposobljeno je devet 
gerontodomaćica koje su brinule 
za 45 krajnjih korisnika, a sada 
očekujemo da će broj korisnika 
biti oko 60. Ima jako puno osoba 
koje su zbog trenutne situacije 
prisiljene ostati kod kuće, a stari 
su i nemoćni te im je pomoć 
prijeko potrebna. Slobodno mogu 
reći da su pomalo i nestrpljivi, pa 
se zajedno s njim i mi nadamo 

PROJEKTI

• U prvoj fazi osposobljeno je devet gerontodomaćica koje su brinule za 45 krajnjih 
korisnika, a sada očekujemo da će broj korisnika biti oko 60. Ima jako puno osoba 
koje su zbog trenutne situacije prisiljene ostati kod kuće, a stari su i nemoćni te im je 
pomoć prijeko potrebna. Slobodno mogu reći da su pomalo i nestrpljivi, pa se zajedno 
s njima i mi nadamo što skorijem nastavku projekta i početku druge faze, rekla je 
koordinatorica projekta Marijeta Zelić.

Projekt je sufinancirala Europska unija iz Europskog socijalnog fonda.

što skorijem nastavku projekta i 
početku druge faze - dodala je. 
Projekt ukupne vrijednosti 
2.130.988,75 kn provodio se 
unutar Operativnog programa 
Učinkoviti ljudski potencijali 
2014.-2020. te se sufinancira 
sredstvima Europske unije iz 
Europskog socijalnog fonda.



1. SVIBNJA 2021. I SUBOTA I VIROVITIČKI LIST28 I OGLASI

CJENIK
1. MALI OGLAS 
- do 15 riječi                10,00 kn

- svaka daljnja riječ                               1,00 kn

- u okviru                                            20,00 kn

2. MALI OGLAS SA SLIKOM 

(6 x 4,5 cm)                                          20,00 kn

3. MALI OGLAS S kuponom 

iz Virovitičkog lista                    BESPLATNO

U CIJENU JE UKLJUČEN PDV!

Hrvatski duhani
Osječka 2, 33 000 Virovitica

............................................................................
PRODAJEM lješnjake. Tel. 771-820.
............................................................................
PRODAJEM inox kacu, ciglu fasadnu, 
hidropak 30 l, motor Yamaha, dizalicu 
gradbenu, elektromotore razne, prenosnu 
garnituru za varenje. Mob. 095/532-3173.
............................................................................
PRODAJEM čardak 18 m. Mob. 098/196-
6952.
............................................................................
PRODAJEM sijeno u balama, rasipač. Tel. 
777-247.
............................................................................
PRODAJEM prasce oko 25 kg. Mob. 091/570-
8193.
............................................................................
PRODAJEM gradilište u Koriji, pola jutra. 
Mob. 095/775-5318.
............................................................................
PRODAJEM janje 40 kg, konja hladnokrvnjaka. 
Tel. 722-234.
............................................................................
PRODAJEM Renault Twingo 1.2 benzin, 
kupujem stare aute. Mob. 099/836-6684.
............................................................................
PRODAJEM Fiat Punto 1.9 diesel 2002.g. 
Mob. 098/583-809.
............................................................................
PRODAJEM krmaču 180 kg, nazimicu 140 kg. 
Tel. 548-277.
............................................................................
KUPUJEM male i odrasle telce za daljnji tov. 
Mob. 098/927-6447.
............................................................................
PRODAJEM prasce oko 25 kg. Mob. 099/667-
4577.
............................................................................
PRODAJEM pročistać vode od kamenca 
digitalni ugrađuje se ispod lavaboa. Mob. 
095/878-8879.
............................................................................
PRODAJEM vešmašinu Candy. Mob. 
098/961-3376.
............................................................................
PRODAJEM novu kuću, štalu, štagalj, dva juta 
zemlje, njivu 4 i pol jutra, livadu 2 i pol jutra, 
pola jutra šume, u Jasenašu. Tel. 731-311.
............................................................................
PRODAJEM tri krave, jedno tele. Mob. 
099/655-1179.
............................................................................
PRODAJEM kamp prikolicu, garažiranu sa 
predšatorom, za 4 osobe, jednostavna za 
transport. Mob. 098/603-142.
............................................................................
PRODAJEM debelu svinju 130 kg. Tel. 619-
787.
............................................................................
PRODAJEM kuću u Lukaču. Mob. 098/763-
678.
............................................................................
PRODAJEM plug 12 coli, kultivator, prskalicu, 
pauk za sijeno, fijaker, gumenjak. Mob. 
097/699-0836.
............................................................................
PRODAJEM Mercedes terenac. Mob. 
098/178-7356.
............................................................................

PRODAJEM kutnu garnituru. Tel. 728-139.
............................................................................
KKUPUJEM traktor do 15 tisuća kuna, motor 
apn 4 ili 6 i autoprikolicu. Mob. 091/785-
5214.
............................................................................
PRODAJEM autopirkolicu sa povišicom, 
kosilicu sa manjim kvarom. Tel. 731-904.
............................................................................
PRODAJEM dva skutera 125 kubika nisu u 
voznom stanju, električni skuter. Tel. 551-
042.
............................................................................
PRODAJEM traktor Johan Dere, Jeep 
Nissan terano 98.g., motocikl Yamaha. Mob. 
098/198-6619.
............................................................................
PRODAJEM vrtnu garnituru, kućicu za psa. 
Mob 099/765-4551.
............................................................................
PRODAJEM grablje sunce, kupujem raub 2,5 
metra. Tel. 774-150.
............................................................................
PRODAJEM moped Tomos apn 4 očuvan. 
Mob. 099/659-3146.
............................................................................
TRAŽIM ženu za čišćenje u kući, pranje 
prozora, održavanje vani cvijeća i plastenika. 
Tel. 739-139.
............................................................................
PRODAJEM traktor imt 542 88.g., registriran. 
Mob. 091/605-0951.
............................................................................
TRAŽIM majstora zidara za zidanje dimnjaka. 
Prodajem kosilicu. Tel. 731-956.
............................................................................
PRODAJEM janje oko 35 kg. Mob. 091/767-
6349.
............................................................................
PRODAJEM mladu krmaču, oko 200 kg, mast. 
Tel. 787-604.
............................................................................
KUPUJEM magnetofon na trake, kolutove, ili 
kazetofon dobar. Mob. 095/8222-707.
............................................................................
PRODAJEM mlin čekičar, starinsku vagu. 

Mob. 091/168-1982.
............................................................................
PRODAJEM dva janjeta, domaće pijevce, 
hrastove kace, lagve, vreće za žitarice, kupujem 
jaja za nasad od domaćih gusaka, pataka i 
zagorskih pura. Mob. 098/943-5524.
............................................................................
PRODAJEM piliće za klanje. Tel. 031/606-
039.
............................................................................
PRODAJEM svinje landrac 180 kg, 
romanovske ovce. Tel. 561-090.
............................................................................
PRODAJEM zetor 8811, 84.g., traktor Tomo 
Vinković, Fiat Bravo 2008.g., chopper 250 
kubika registriran. Mob. 095/903-0428.
............................................................................
PRODAJEM Tomos automatik A3, dijelove za 
apn, prešu za čvarke. Tel. 770-143.
............................................................................
PRODAJEM kozu sa dvoje jaradi, svinju oko 
100 kg. Tel. 683-114.
............................................................................
PRODAJEM berač dvoredni sip. Mob. 
099/811-9811.
............................................................................
PRODAJEM suprasnu nazimicu, dvorednu 
mehaničku sijačicu, dvije kante rosfrei za 
mlijeko. Tel. 774-196.
............................................................................
PRODAJEM sijeno iz štaglja, tražim ženu 
udovicu koja nema primanja. Mob. 099/560-
6335.
............................................................................
PRODAJEM kombinirani stroj Mio Standard 
Osijek za obradu drva. Mob. 091/514-3310.
............................................................................
PRODAJEM tri stolarska stroja. Mob. 
099/416-5632.
............................................................................
PRODAJEM domaća jaja, trešnjevac grah, 
domaće kokoši. Tel. 739-953.
............................................................................
PRODAJEM autoprikolicu registriranu. Mob. 
091/917-3400.
............................................................................

Svim vjernim kupcima i
poslovim partnerima čestitamo

Praznik rada

RADLOVAC ORAHOVICA
SVOJIM DJELATNICIMA, KORISNICIMA USLUGA, 

POSLOVNIM PARTNERIMA I GRAĐANIMA 
VIROVITIČKO-PODRAVSKE ŽUPANIJE

čestitamo PRAZNIK RADA

PRODAJEM dvije kante za vitrex muzilicu, 
plug tri brazde. Tel. 543-102.
............................................................................
PRODAJEM runilicu sa mlinom Poljostroj, 
benzinski motor od mlina čekićara. Mob. 
091/751-7447.
............................................................................
PRODAJEM prozor sa žaluzinama 120x120 za 
350 kn, kutni masivni šank sa policom za 100 
eura. Mob. 095/868-0525.
............................................................................
PRODAJEM ljetne gume Sava 175 70 13, Good 
Year ljetne 155 70 13. Mob. 098/916-3937.
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Poštovani čitatelji,
uspomene na vaše najmilije koji 

više nisu s vama i dalje žive 
u vašim sjećanjima. 

Podijelite ih s rodbinom, prijateljima 
i znancima, putem sjećanja, 

posljednjih pozdrava i zahvala. 

U rubrici SJEĆANJA 
objavljivanje teksta (pjesme, riječi) 

iznosi 40 kuna, 
a uspomene s fotografijom 50 kuna.

Sjećanja možete poslati i 
mailom: racun@icv.hr  

SJEĆANJA

TUŽNO SJEĆANJE

STJEPAN 

PUŠKARIĆ

21. IV. 2002.

21. IV. 2021.

Tugujuće obitelji Puškarić i Tuk

TUŽNO SJEĆANJE

na voljenog supruga, tatu, 

didu i svekra

prim. dr. BERISLAVA 

MOSTOVCA

29. IV. 2012.

29. IV. 2021.

Vrijeme prolazi, tugu ne briše, a 

sjećanje na tebe, mili Bero, boli 

sve više.

Utjeha ne postoji, bol je preteška, 

a tuga za tobom bit će vječna.

Neka te čuvaju anđeli.

Tvoji: Božica, Tićo, Krešo, Matej, 

Marko, Lovro, Jan, Ana i Dunja

d.o.o. za obavljanje komunalne
djelatnosti VIROVITICA

korisnicima usluga, poslovnim partnerima i svim građanima
Virovitičko-podravske županije

čestita PRAZNIK RADA

PRAZNIK RADA
čestita vam

Turistička zajednica Čačinci

Svim građanima i
poslovnim partnerima

čestitamo

PRAZNIK RADA

HRVATSKE ŠUME čestitaju vam  PRAZNIK RADA

Svim svojim kooperantima, djelatnicima
i poslovnim partnerima čestitamo

PRAZNIK RADA

HRVATSKI DUHANI d.d.
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čestitamo
PRAZNIK RADA

svojim djelatnicima, poslovnim partnerima i svem
pučanstvu Virovitičko-podravske županije

PRAZNIK RADA

Dom zdravlja Virovitičko-podravske
županije Virovitice

čestita

svim korisnicima
zdravstvene zaštite

čestitaju

svojim korisnicima usluga, poslovnim partnerima i svem
pučanstvu Virovitičko-podravske županije

PRAZNIK RADA

Ljudevita Gaja 21, 33 000 Virovitica
tel: 033/722-710, fax: 033/722-944

cijenjenim stanovnicima
Virovitičko-podravske županije

čestita

PRAZNIK RADA

čestita

svojim korisnicima usluga, poslovnim partnerima i svem
pučanstvu Virovitičko-podravske županije

PRAZNIK RADA

Opća bolnica Virovitica
Ljudevita Gaja 21
33000 Virovitica

ŽUPANIJSKA UPRAVA ZA
CESTE VIROVITICA

PRAZNIK RADA
čestita vam

ZAVOD ZA JAVNO ZDRAVSTVO
“SVETI ROK”

VIROVITIČKO-PODRAVSKE ŽUPANIJE
Virovitica, Ljudevita Gaja 21
Tel. 727-031, faks: 727-032
e-mail: zzjzvpz@zzjzvpz.hr

www.zzjzvpz.hr

cijenjenim stanovnicima
Virovitičko-podravske županije

čestita
PRAZNIK RADA

Gradska knjižnica i 
čitaonica Virovitica

Trg bana J. Jelačića 5
www.knjiznicavirovitica.hr

čestita vam Praznik rada
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KRIŽALJKA                                                    B. Sokele
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TOKAR KOJI 
OBRAĐUJE 
KOVINU

UPORNO I 
NAPADNO 
GLEDATI, PILJITI

KRAĆI 
SOLISTIČKI 
ODLOMAK 
IZ OPERE, 
KAVATINA

NASELJE 
BLIZU SLATINE

OSOBA KOJA 
SE BRINE 
ZA ORUŽJE

ZAVARENO 
MJESTO

POZNATA 
RUSKA
 ZNANSTVENICA 
TATIANA

TV POSTAJA IZ
SAN DIEGA
(SAD) 3. S

OTOK NA 
JADRANU

ZAKIVATI 
NITNOM, 
UČVRŠĆIVATI S 
NITNAMA

RAHLITI 
ZEMLJU 
PLUGOM

LJETOVALIŠTE 
BLIZU OPATIJE

DUŽE 
VREMENSKO 
RAZDOBLJE

OŠTAR (BOL) 
ŽESTOK, 
AKUTNI

OTPONCI, 
OKIDAČI NA 
ORUŽJU

POKAZNA 
ZAMJENICA 
SREDNJEG 
RODA

PRETJERANO
 DOTJERAN , 
ULICKAN

IMITACIJE_________

OBUČAVANJE

ZMAJ, AŽDAJA   _________

TURSKI
 KOŠARKAŠ 
TUTKU

TALIJANSKI 
GRADITELJI 
VIOLINA

MARLJIVA 
JEDINKA 
PČELE

GLUMICA 
BEGOVIĆ_________

TREĆE SLOVO 
ABECEDE

OKRUGLO 
SLOVO

VERZIJA, 
VARIJANTA _________

MONGOLSKA 
MILITAR.
 SKUPINA

„RADIO 
STANICA“

RIMSKI 500

PROPAST, 
SLOM, KRAH
_________

ŽITALJI S 
OTOKA ITAKE

KOČO RACIN_________

GLAZBENIK
CHRIS

MITOLOŠKO 
BIĆE, AKREPI  _________

OZNAKA ZA 
ALUMINIJ

MAĐARSKA 
DINASTIJA 
IZ 10. 
STOLJEĆA

KOMODSKI 
GUŠTERI_________

ZADOVOLJITI 
NEČIJA 
TRAŽENJA

Uživajte u mozgalicama Mladena Mrčele

PRONAĐI 10 RAZLIKA

PELUDNA PROGNOZA  ZA VIROVITICU I OKOLICU
PELUDNA PROGNOZA ZA VIROVITICU I OKOLICU 

 

 
Datum 

 

 
Drveće 

 
Trave 

 
Korovi 

 
Prevladavajuća pelud 

 

Četvrtak 
29.4.2021.  

 

 
 

 
hrast, platana 

 

Petak 
30.4.2021. 

 
 
 

  
hrast, platana 

 

Subota 
1.5.2021. 

 
 
 

  
hrast, platana 

 

Nedjelja 
2.5.2021. 

 
 
 

  
hrast, platana 

 

Legenda:  
 

 

 

Zelena boja – niska koncentracija 
Označava koncentraciju peludi koja će u malom broju jako osjetljivih osoba uzrokovati alergijske simptome 

 
 

 

Žuta boja – umjerena koncentracija 
Označava koncentraciju peludi koja u većini alergičnih osoba uzrokuje simptome 

 
 

 

Crvena boja – visoka koncentracija 
Označava koncentraciju peludi koja kod svih alergičnih osoba uzrokuje simptome 

 
 

Ljubičasta boja – vrlo visoka koncentracija 
Označava koncentraciju peludi koja kod svih alergičnih osoba uzrokuje simptome, a koji u jako alergičnih osoba 
mogu biti vrlo teški 
 

 
 

 

Nije zabilježena koncentracija peludi  
                                                                   Izvor podataka: Zavod za javno zdravstvo “Sveti Rok” Virovitica   

 
 

 
 
 
 
 
 
 

on-line izdanje:
www.icv.hr;

e-mail: vijesti@icv.hr

Urednica Virovitičkog lista: Marija Lovrenc, mob. 099 489 7262, marija@icv.hr, urednica portala www.icv.hr Mirjana Lukačić, mob. 098 914 9643, mirjana@icv.hr, Novinari i 
fotografi: Marija Lovrenc, Mirjana Lukačić, Željka Đaković Leš, Bruno Sokele, Matija Rođak, Tin Szabo, Ena Aragović, Mario Šolc, Matej Rajnović, Antonio Fišli, 
Vladimir Grgurić. 
Lektura i korektura Renata Turković-Kasumović; Grafička obrada Martina Moslavac;  Marketing  033 740 000.
Izdavač Informativni centar Virovitica d.o.o. Direktor Robert Cenger. Adresa 33000 Virovitica, Ferde Rusana 1/9. 
Telefon: centrala 740 000.
List izlazi četvrtkom. Žiroračun Slatinske banke d.d. Slatina IBAN: HR4024120091131006789. Inozemne uplate na devizni račun broj IBAN: HR4024120091131006789 
kod Slatinske banke d.d. Slatina (za Virovitički list). Cijena ekonomske propagande 70 kn + PDV po centimetru u stupcu, na prvoj i zadnjoj strani dvostruko. Natječaji, javne 
prodaje i sl. po posebnom cjeniku. Tisak Tiskara Zagreb d.o.o.

bs
NAJSTARIJI 
KULTURNO 
UMJETNIČKO 
DRUŠTVO 
U VTC

OBADVIJE
ŠIROKA 
VELEGRADSKA 
ULICA

CJELOKU-
PNOST, 
SVEUKUPNOST, 
RAZG.

SUŽNJEVI

DRAMA 
MIROSLAVA 
KRLEŽE

AUTO 
OZNAKA 
DELNICA

GRAD U 
JUGOZAPA-
DNOM 
KAMERUNU

„SOCIAL
NETWORKING 
SITE“

HRVATSKA 
PJEVAČICA 
BUĆAN

NAPADANJE, 
NASRTANJE

SIPATI 
TEKUĆINU, 
LITI

UKUSNO 
JUŽNO 
VOĆE, MN.

JEDINICA 
MASE

PRVO SLOVO 
ABECEDE

„KONJSKA
SNAGA“

PJEVAČICA 
BOLJKOVAC _________

ROMAN 
BARBARE YELIN

ISPIJATI_________

SJEVER

KOPLJE STARIH 
GERMANA   _________

VRSTA JELA, 
HLADETINA, MN.

ROŽNATE
IZRASLINE 
NA RUKAMA
I NOGAMA

BIVŠI 
KAPELNIK 
GRADSKE 
GLAZBE VTC 
ZVONIMIR

LJETOVALIŠTE
BLIZU ZADRA_________

OZNAKA ZA
 VODIK

IMENA 
KATARINA, 
KATA

MALENI VRAT, 
VRATIĆ _________

VODITELJICA 
SOPEK

POČETAK 
ABECEDE

GALAMA,
VRISKA_________

RUDOLF 
NUREJEV

AUSTRIJA
_________

NOVINAR 
KERŠOVANI

JEDNA STRANA 
SSVIJETA_________

ZEMLJOPISNE 
ILI IGRAĆE…..

VRSTA 
VELIKIH 
PAPIGA

OTO REISINGER  _________

„IMPORTANT 
BIRD AREA“

DISTRIKT U 
AZERBEJ-
DŽANU

„BICYCLE 
TRANSPO-
RTATION 
LLIANCE“

GRAD U
 VESTFALIJI U 
NJEMAČKOJ

ANA U 
DALMACIJI _________

STVARATELJ

PELUDNA PROGNOZA ZA VIROVITICU I OKOLICU 
 

 
Datum 

 

 
Drveće 

 
Trave 

 
Korovi 

 
Prevladavajuća pelud 
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hrast, platana 
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1.5.2021. 
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2.5.2021. 

 
 
 

  
hrast, platana 
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Zelena boja – niska koncentracija 
Označava koncentraciju peludi koja će u malom broju jako osjetljivih osoba uzrokovati alergijske simptome 

 
 

 

Žuta boja – umjerena koncentracija 
Označava koncentraciju peludi koja u većini alergičnih osoba uzrokuje simptome 

 
 

 

Crvena boja – visoka koncentracija 
Označava koncentraciju peludi koja kod svih alergičnih osoba uzrokuje simptome 

 
 

Ljubičasta boja – vrlo visoka koncentracija 
Označava koncentraciju peludi koja kod svih alergičnih osoba uzrokuje simptome, a koji u jako alergičnih osoba 
mogu biti vrlo teški 
 

 
 

 

Nije zabilježena koncentracija peludi  
                                                                   Izvor podataka: Zavod za javno zdravstvo “Sveti Rok” Virovitica   

 
 

 
 
 
 
 
 
 

slideshare.net



Prije nepuna dva mjeseca u Virovitici 
je s realizacijom započeo projekt „Sve 
za sport – Active for Slavonija“. Rođeni 
Virovitičanin Dean Todorović, koji već 
dvadesetak godina živi u Zagrebu, putem 
svoje udruge „Sve za sport” prihvatio se 
realizacije projekta „Active4Slavonija“ fi-
nanciranog iz Europskog socijalnog fon-
da te iz proračuna Republike Hrvatske. 
Projekt je predviđao sportsku gimnas-
tiku i elementarnu sportsku školu za 
djecu te vježbe za roditelje budući da je 
to obiteljski projekt. U početku je projekt 
realiziran u multifunkcionalnoj dvorani 
Viroexpo, no kako su iz epidemioloških 
razloga zabranjeni treninzi u zatvorenim 
prostorima, organizatori su osmis-
lili „Obiteljski dan na otvorenom“, na 
sportskom kompleksu nekadašnje 
virovitičke vojarne. Lijepo vrijeme tako 
je u subotu, 24. travnja, privuklo zavidan 
broj zainteresiranih roditelja s djecom 
koji su organizirano vježbali u dva ter-
mina. Za djecu su organizirani zanimljivi 
poligoni, a roditelji su igrali popularnu 
dječju igru graničar, ali s neuobičajeno 
velikom loptom.
- Zadovoljni smo odazivom na 1. 
Obiteljski dan, a prema prvim reakci-
jama očekujem da će ubuduće odaziv 
biti još veći - rekao nam je Ivan Kelečić, 
jedan od trenera.
- Inače se rekreativno bavim sportom, 
ali u posljednje vrijeme sve manje pa mi 
je ovo baš dobro došlo - zadovoljan je 
bio Igor Moslavac.
- Bilo mi je super! Doći ću i idući put - 
pripomenula je Igorova osmogodišnja 
kći Nera.
- Prvi put sam na ovakvom okupl-
janju. Odlično smo se zabavili i sigurno 
dolazimo ponovno - izjavila je Martina 
Jakelić.
Organizatori „Active4Slavonija“ u 
svibnju planiraju novi obiteljski dan, na 
koji će, prema svemu sudeći, doći još 
više obitelji.
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VREMENSKA 
PROGNOZA

Četvrtak
6. 5. 2021.

Petak
7. 5. 2021.

Subota
1. 5. 2021.

Nedjelja
2. 5. 2021.

Ponedjeljak
3. 5. 2021.

Utorak
4. 5. 2021.

Srijeda
5. 5. 2021.
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Toplije, 
ali i dalje 
promjenjivo 
U narednih desetak 
dana očekuje nas 
promjenjivo i nestabilno 
vrijeme, a tempera-
ture zraka trebale bi se 
kretati oko godišnjeg 
prosjeka. Najveća 
vjerojatnost za kišu ili 
pljuskove koji mogu biti 
praćeni grmljavinom je 
tijekom vikenda. Jutarn-
je temperature zraka 
kretat će se od 6 do 13, a 
najviše dnevne od 15 do 
27 ili koji stupanj više. 
Vjetar slab do umjeren, 
na udare i jak južnih i 
jugozapadnih smjerova. 
Tjedan pred nama 
donosi nastavak 
nestabilnog vremena. 
Jutarnje temperature 
zraka bit će od 4 do 10, a 
najviše dnevne od 15 do 
22 ili koji stupanj više.  

DHMZ, K.P.

NJUŠKA TJEDNA
Gringo (1 godina)

U VIROVITICI ODRŽAN PRVI “OBITELJSKI DAN” PROJEKTA “SVE ZA SPORT – ACTIVE FOR SLAVONIJA”

• Zadovoljni smo odazivom na 1. Obiteljski dan, a prema prvim reakcijama očekujem 
da će ubuduće odaziv biti još veći, rekao nam je jedan od trenera Ivan Kelečić.

Bok, ja sam Gringo. Živim u 
virovitičkom Skloništu za životinje i 
u potrazi sam za domom. Volio bih 
napokon nekome pripadati, imati 
svoje ljude i svoj dom. Zamisli scenu: 
lijepo zeleno dvorište, moj mali čovjek 
i ja, sve što se čuje je smijeh. Lakše 
zaspem maštajući sretnom životu, no 
moj se mjehurić sreće uvijek rasprsne 
i ostanem sam, neželjen i u skloništu. 
Ne prestajem se nadati da ću se jednoga 
dana probuditi i da će moj san postati 
stvarnost. Da ću moći trčati po dvorištu 
s mojim ljudima i da se više nikada 
neću morati pitati je li sa mnom sve u 
redu. Znaš li ljude za mene? Molim te 
reci im da dođu…                             M.L.

Mario Šolc

Djeca 
uživala na 
poligonu, 

odrasli 
u igri 

graničara


